
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Novej Bani, 

ktoré sa konalo dňa 03.04.2024 o 13:00 hod. v  Centre voľného času v Novej Bani 

 

Poslanci  Mestského zastupiteľstva: 

Prítomní:  MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, 

JUDr. Vladislav Lalka, Maroš Marko, Anton Medveď, 

Ing. Peter Pšenák, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, 

Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD., Anton Žňava  

Ospravedlnený: Ing. Peter Pšenák 

 

Primátor mesta:    Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA 

Prednostka mestského úradu:  Mgr. Ľudmila Rajnohová  

Hlavná kontrolórka :                     PhDr. Katarína Segetová 

MsÚ:   Mária Bakošová, vedúca FO 

   Ján Ševčík, náčelník MsP 

    

Zástupcovia mestských podnikov: Ing. Lucia Beťková, MBA, riaditeľka TS Nová Baňa 

     Ing. Tomáš Polc, konateľ MsL  

Zástupcovia škôl a školských 

zariadení:     Katarína Štrbová, riaditeľka MŠ 

Mgr. Mária Jankoveová, riaditeľka ZŠ  

PaedDr. Tatiana Polcová, riaditeľka CVČ 

Mgr. Marta Urdová, DiS.art., riaditeľka ZUŠ 

 

Ostatní:  Ing. Mgr. Eliška Vallová, agenda sociálnych vecí 

   Dáša Zigová, referentka OVŽPaSM 

                                     

 Zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Novej Bani otvoril Mgr. MVDr. Branislav 

Jaďuď, PhD., MBA, primátor mesta Nová Baňa. Zasadnutie  bolo  zvolané  v  zmysle zákona 

o obecnom zriadení č. 369/1990 Zb., §-u 12, odst. 1 v znení neskorších predpisov.                 

Pretože bola prítomná nadpolovičná väčšina poslancov mestského zastupiteľstva, z celkového 

počtu 13 poslancov bolo na začiatku MsZ prítomných 12 poslancov, primátor mesta Nová Baňa 

vyhlásil zasadnutie za uznášaniaschopné. Poslanec Pšenák sa ospravedlnil z meškania. 

 

Overovatelia zápisnice:   Maroš Marko, Ing. Karol Tužinský 

Návrhová komisia:  MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Jozef 

Spurný 

Pracovné predsedníctvo:    Peter Forgáč 

Za zapisovateľku bola určená: Martina Svetíková 

 

Hlasovanie č. 1 o návrhovej komisii, pracovnom predsedníctve, overovateľoch zápisnice 

a zapisovateľke. 

prítomní - 12 

za - 12 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka, Maroš 

Marko, Anton Medveď, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol 

Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0  

zdržal sa – 0  

nehlasoval – 0 - uznesenie bolo prijaté 
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Program rokovania MsZ: 

 

• Informačný blok vedenia mesta 

1. Správa o výsledku kontroly hospodárenia s rozpočtovými prostriedkami za rok 2022 

v rozpočtovej organizácii  CVČ Nová Baňa  

2. Záverečný účet mesta Nová Baňa na rok 2023 

3. Použitie prostriedkov z rezervného fondu na kapitálové výdavky  

4. 2. zmena rozpočtu mesta Nová Baňa 

5. Správa o inventarizácii majetku mesta Nová Baňa k 31.12.2023 

6. Správa o hodnotení plnenia Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja 

mesta Nová Baňa za rok 2023  

7. Postúpenie práv a povinností investora stavby/stavebníka stavby „Aglomerácia Nová 

Baňa: Nová Baňa, Brehy – kanalizácia a ČOV“   

8. Odpadové hospodárstvo v meste Nová Baňa 

9. Energetické hospodárstvo v meste Nová Baňa 

10. Energetické hospodárstvo v príspevkovej organizácii Technické služby mesta Nová 

Baňa  

11. Správa o činnosti Mestskej polície v Novej Bani za obdobie 1.1.2023 do 31.12.2023  

12. Majetkové veci 
13. Zmena názvu komisie zriadenej pri mestskom zastupiteľstve 

14. Interpelácie poslancov, riaditeľov organizácií a školských zariadení 

15. Interpelácie občanov (vyhradený čas 15.00 – 15.30 hod.) – prezenčne/ web stránka 

 

Hlasovanie č. 2 o programe MsZ  

prítomní - 12 

za - 12 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka, Maroš 

Marko, Anton Medveď, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol 

Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0  

zdržal sa – 0  

nehlasoval – 0 - uznesenie bolo prijaté 

 

Informačný blok vedenia mesta 

Primátor – V krátkom informačnom bloku, keďže uvádzame a stále to aj teda zatiaľ platí, 

máme nejaký informačný blok v Novobanských novinách, tak to len nejaké vypichnuté veci. 

Jedna z takých možno dôležitejších vypichnutých vecí je, že došlo na Centrálnom registri zmlúv 

k zverejneniu zmluvy o dielo so spoločnosťou Strabag, ktorá bude realizovať rekonštrukciu 

vodnej nádrže Tajch. V tejto zmluve je uvedené všetko to, čo možno, ja neviem, už aj v 

minulosti sa dopytovali mnohí. Čiže je tam samozrejme podmienky, plus je tam celý výkaz 

výmer v rámci všetkých stavebných objektov pripnutý. Takže podľa tejto zmluvy by na konci 

apríla malo dôjsť k odovzdaniu staveniska. Keďže nádrž sa nám podarilo vypustiť a vyloviť 

ryby, tak nemal by to byť nejaký problém a mali by začať rekonštrukčné práce podľa ich 

harmonogramu v zmluve, teda v priebehu 14 mesiacov. Podľa nejakého posledného stretnutia 

by mali ambíciu to zvládnuť skôr. Takže nás čaká v súvislosti s tým veľmi tá intenzívna alebo 

teda na našej strane prioritná úloha alebo tak urgentná úloha, a to je odkanalizovať domy na 

ulici Kozáková dolina. Dotýka sa to sčasti aj druhej zmeny rozpočtu. Budete tam vidieť nejaké 

prostriedky. Takže toto musíme zakcelerovať, pretože tie práce teda budú možno bežať 
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rýchlejšie, ako sme čakali a mali by sme tu kanalizáciu zvládnuť najneskôr do nejakého termínu 

október 24, hej, tých domov, ktoré sa nachádzajú pri potoku v ulici Kozákova dolina. Hovorím 

o tých domoch, ktoré sú pri potoku, tie ostatné, tie nebudeme teraz riešiť úplne naraz, ale tých 

neviem 5-7 domov, neviem, koľko tam je presne, tak tie sa musia spraviť teraz. Toľko teda v 

informačnom bloku. 

 

1. Správa o výsledku kontroly hospodárenia s rozpočtovými prostriedkami za rok 2022 

v rozpočtovej organizácii  CVČ Nová Baňa 

 

Predkladateľkou a spracovateľkou bodu je PhDr. Katarína Segetová, hlavná kontrolórka mesta 

Nová Baňa, ktorá k bodu predniesla podrobný komentár. K danému bodu boli materiály zaslané 

vopred.  

 

Dôvodová správa 

Predkladám správu o výsledku kontroly hospodárenia s rozpočtovými prostriedkami za rok 

2022 v rozpočtovej organizácii  CVČ Nová Baňa. Kontrola bola vykonaná  v zmysle 

schváleného plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky mesta Nová Baňa na II. polrok 2023 

- Uznesenie MsZ č. 87/2023 zo dňa 28. 06. 2023 

Hlavná kontrolórka - Kontrolovala som čerpanie výdavkov na platy zamestnancov. V centre 

voľného času pracujú piati zamestnanci. V roku 2022 boli uzatvorené 3 dohody o vykonaní 

práce, tieto boli hradené príjmami CVČ. Čerpaný rozpočet na mzdy vrátane odvodov bol rok 

za 2022 vo výške 94.151 EUR. Ďalej sa kontrolovala Správa o výchovno-vzdelávacej činnosti, 

Správa o hospodárení, čo bolo v poriadku, Kontrola rozpočtového hospodárenia centru voľného 

času. Rozpočet na rok 2022 po zmenách predstavoval k 31. 12. 2022 sumu 143 177. Skutočné 

čerpanie k tomuto dátumu bolo v jeho výške 136 991. Nevyčerpanú sumu 6.186 EUR 

poukázalo centrum voľného času mestu naspäť. Navyše čerpanie vo výške spolu 20.103 EUR 

bolo na údržbu budov, a to bola tá revitalizácia dvora. Príjem malo centrum voľného času z 

prenájmu miestnosti vo výške 1.162 EUR a zo vzdelávacích poukazov. Celkový príjem bol 

8574. Ďalej bolo skontrolované zverejňovanie zmlúv, objednávok a faktúr. Kontrolou bolo 

zistené, že v roku 2022 bolo zverejnených všetkých 193 prijatých faktúr, 73 objednávok a 13 

zmlúv. Avšak v prípade zverejňovania objednávok bol porušený zákon, kde absentovali údaje 

o fyzickej osobe, ktorá objednávku podpisuje. Ďalej sa kontrolovalo dodržiavanie zákonných 

povinností pri zverejňovaní informácií o zákazkách podľa zákona o verejnom obstarávaní. Tu 

bolo kontrolou zistené, že absentovala súhrnná správa o zmluvách s vyššími ako 10.000 EUR, 

ktoré uzavrela za obdobie tretí kvartál. Kontrolou bola identifikovaná jedna zmluva, ktorá má 

zmluvnú cenu vyššiu ako 10.000 EUR. Kontrolovanému subjektu bol zaslaný Návrh správy o 

výsledku kontroly na základe identifikácií pochybení. Subjekt nepredložil námietky k zisteným 

nedostatkom a navrhnutým odporúčaniam, a tým pádom ich považoval za akceptované. 

Kontrolovaný subjekt následne predložil v lehotách uvedených v Návrhu správy o výsledku 

kontroly správu o prijatých aj splnených opatreniach. Konštatujem, že nedostatky a pochybenia, 

ktoré vykonaná kontrola identifikovala sú k dnešnému dňu odstránené. A môžem konštatovať, 

že na základe kontroly centrum voľného času hospodárilo s finančnými prostriedkami 

schválenými v rozpočte mesta Nová Baňa na rok 2022 hospodárne a dodržalo všetky 

legislatívne postupy. 
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Primátor - Ďakujem, nech sa páči diskusia k tomuto bodu. Ja by som poprosil pani riaditeľku 

CVČ, keby nám dala stanovisko. 

Riaditeľka CVČ - Dobrý deň. Moje stanovisko môže byť len k tomu, že tá súhrnná správa k 

verejnému obstarávaniu nebola zverejnená hlavne z toho dôvodu, že sme o tom nevedeli aj 

napriek tomu, že sme mali externe objednávku na kontrolu pani inžinierku Hodošiovú, ktorej 

sme za to zaplatili. Potom dodatočne, keď sme sa to dozvedeli, tak sme sa s ňou kontaktovali. 

Ona priznala, že hej, že bola to záležitosť, ktorú ešte mala ona doriešiť, ale hneď do dvoch dní 

sme sa s ňou spojili, všetko sme spravili. Takže asi z našej strany to bolo všetko. A možno pre 

budúcnosť by nám pomohlo z mesta nejaká taká kontrola v rámci verejného obstarávania alebo 

nejaký človek, čo by ešte nás trošku skontroloval, usmernil. Ďakujem. 

Primátor - Ďakujem pekne. Áno, ja súhlasím s tým, že teda zastrešíme aj organizácie takým 

nejakým dozorom, ak to je teda externe riešené, lebo toto bolo externe, aj sme to konzultovali, 

že to nechceme robiť my, lebo vy nemáte tak často obstarávania. Tak to pochybenie bolo aj na 

ich strane, ale aj na našej. Mali sme na to upozorniť, ale je to vyriešené a beriem to ako, ako 

nejaký výstup z kontroly, ktorý určite padne na úrodnú pôdu. Ďakujem. Ak niekto ďalší, nech 

sa páči. Ak nie, tak poprosím návrhovú komisiu návrh na uznesenie. 

U z n e s e n i e   č. 33/2024 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

berie na vedomie 

 

Správu o výsledku kontroly hospodárenia s rozpočtovými prostriedkami za rok 2022 

v rozpočtovej organizácii  CVČ Nová Baňa 

Hlasovanie č. 3: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 12 

za – 12 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka, 

Maroš Marko, Anton Medveď, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol 

Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 - uznesenie bolo prijaté 

 

 

2. Záverečný účet mesta Nová Baňa na rok 2023 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  a 

spracovateľkou bodu Mária Bakošová, MPA, vedúca FO. K danému bodu boli materiály 

zaslané vopred. 
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Vedúca FO - Dobrý deň prajem. Predkladáme návrh záverečného účtu mesta Nová Baňa, ktorý 

je spracovaný v súlade s ustanovením § 16 zákona č. 583/2004 Z. z. zákona o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy. Tento záverečný účet obsahuje komplexný prehľad o 

hospodárení mesta za rok 2023 v členení na rozpočet a jeho zmeny, plnenie resp. čerpanie 

rozpočtovaných príjmov, výdavkov a finančných operácií, bilanciu aktív a pasív, zúčtovanie 

finančných vzťahov so štátnym rozpočtom a prehľad o stave a vývoji dlhu mesta. Ďalej 

obsahuje údaje o hospodárení príspevkovej organizácii a prehľad o poskytnutých dotáciách v 

členení podľa jednotlivých príjemcov. Súčasťou záverečného účtu je aj hodnotenie rozpočtu 

jeho programovej štruktúre. Záverečný účet mesta Nová Baňa za rok 2023 vyjadruje výsledky 

hospodárenia na mestskom úrade na úseku dopravy, nakladania s odpadom, bývania a 

občianskej vybavenosti, kultúrnych a sociálnych služieb a vzdelávania. Plnenie príjmov a 

čerpanie výdavkov v meste k 31. 12. 2023 možno v skratke zhrnúť nasledovne. Celkové príjmy 

boli plnené vo výške 9.970.886,86 EUR, čo predstavuje 100,91% plnenie. Celkové výdavky 

boli čerpané vo výške 8.724.674,15 EUR, čo je 88,29% plnenie. Bežné príjmy mesta boli 

plnené v celkovej výške 9.471.837,14 EUR, a to v členení na daňové príjmy v sume 

4 802 528,19 EUR, ktoré zahrňujú výnos dane, daň z pozemkov, z bytov, poplatky za verejné 

priestranstvá, komunálny odpad. Ďalej sú to nedaňové príjmy vo výške 768.275,19 EUR, ktoré 

zahŕňajú poplatky z prenajatých budov, pozemkov, poistné plnenia. Ďalej sú to granty a 

transfery vo výške 3.404.162,65 EUR, v ktorých je zahrnutý normatív, matrika, prenesené 

kompetencie základnej školy, dary, letné tábory, dotácia pre ZPS Úsmev, dotácie pri zvýšení 

cien energií a inflácie, dotácia migračnej výzvy a najvyššie položky sú na dotácie na projekty 

triedený zber komunálneho odpadu a vnútrobloky. Kapitálové príjmy boli plnené vo výške 

245.625,31 EUR. Príjmy boli tvorené z predaja pozemkov a z práva na odstrel. Bežné výdavky 

mesta vrátane organizácií boli čerpané vo výške 8.724.674,15 EUR, a to hlavne na mzdy, 

odvody, tovary a služby, transfery vo výške 1 654 990 EUR. Z toho príspevok pre technické 

služby bol vo výške 986.773,84 EUR centov. Ďalej v týchto bežných výdavkov sú zahrnuté 

dotácie, členské príspevky na stravovanie, dotácie pre obyvateľov, transfer za opatrovateľskú 

službu, splátky úrokov vo výške 31 203,94 EUR. Najväčšiu časť výdavkov smerovala do 

programu vzdelávanie, a to vo výške 3.567.660,18 EUR. Kapitálové výdavky boli čerpané vo 

výške 1.240.066,42 EUR, a to konkrétne na projektovú dokumentáciu kultúrny dom Nová 

Baňa, banské múzeum, kanalizácia Tajch, projektová dokumentácia krov radnica, 

rekonštrukcia kúrenia v základnej umeleckej škole vo výške 37.173 EUR, kapitálový príspevok 

pre technické služby na nákup dodávky vo výške 6.000 EUR, na nákup kosačky vo výške 

10.200 EUR a na vybudovanie chodníka ulica Kollárova. Ďalšie kapitálové výdavky tvorili: na 

realizáciu projektu vnútrobloky vo výške 462.610 EUR a projekt triedený zber komunálneho 

odpadu v sume 571.928 EUR. V rozpočtových organizáciách. Kapitálové výdavky v roku 2023 

neboli rozpočtované ani čerpané. Podrobné plnenie príjmov a čerpanie výdavkov je rozpísané 

v záverečnom účte. Bežný rozpočet mesta k 31. 12. 2023 predstavuje prebytok vo výške 

2.134.006,25 EUR, kapitálový rozpočet schodok vo výške 994.441,11 EUR. Prebytok bežného 

a kapitálového rozpočtu predstavuje sumu 1.139.565,14 EUR. Rozdiel finančných operácií je 

tiež prebytok vo výške 106.649,57 EUR. Po usporiadaní zostatku finančných operácií a po 

vylúčení nevyčerpaných účelovo určených prostriedkov poskytnutých v predchádzajúcom 

rozpočtovom roku zo štátneho rozpočtu v objeme 120.001,40 EUR bol zostatok finančných 

prostriedkov mesta k 31.12.2023 prebytok v objeme 1.126.213,31 EUR. V súlade s 

ustanovením § 15 ods. 1. Zákona 583/2004 Z. z. zákona o rozpočtových pravidlách v znení 

neskorších predpisov a § 10 ods. 3 písmena a) a b) zákona č. 583 2004 o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy, navrhujeme tento zostatok finančných prostriedkov za rok 

2023 použiť na tvorbu rezervného fondu. Súčasťou návrhu záverečného účtu mesta Nová Baňa 



6 

 

 

 

 

za rok 2023 je stanovisko hlavnej kontrolórky mesta a správa nezávislého audítora. Záverečný 

účet bol predložený finančnej komisii, ktorá navrhuje schválenie a prebytok vo výške 

1.126.213,31 EUR použiť na tvorbu rezervného fondu. 

Primátor - Ďakujem, nech sa páči diskusia k tomuto bodu. Ja na úvod by som dovolil nejakých 

pár čísel ešte lepšie rozbiť na drobné a by som aj niektoré zopakoval. Čiže tie čísla, ktoré ste 

počuli, hej, ten 1 126 213, ktorý teda vznikol rozdielom toho hospodárenia obce, teda 1 246 

215 -120.001 EUR, to sú tie účelové peňažné prostriedky z roku 2023. Keď sčítame s číslom 

150 826, to je to, čo sme mali v roku 23 zapojené a nie všetky akcie sme stihli zrealizovať. Čiže 

tých 158 126 sú tie, ktoré nám tam v rezervnom fonde zostali a sme ich nespotrebovali, tak 

dostaneme teda číslo nejaké súčtové 1 284 339. A to je vlastne číslo, ktoré zase treba možno 

rozdeliť na dve polovice. A minulý rok bol možno unikátny v tom, že sme dostali z euro výzvy, 

ktorá sa volala FAST CARE, sme dostali skoro 450.000 EUR za odídencov z Ukrajiny v roku 

23. Z nich sme odčerpali časť peňazí na nejaký ten, na povinnosť, hej, platiť teda výdaje spojené 

so súdnym sporom za kanalizáciu a 356 000 z tých 449 000 prechádza do tohto, do tejto sumy, 

ktorú som teraz hovoril. A zároveň ZMOS na základe podnetov od samospráv, ktoré boli celý 

rok komunikované smerom na ZMOS aj na Úniu miest, ale hlavne na ZMOS, sa snažil nejakým 

spôsobom zabezpečiť kompenzáciu extrémnych nárastov cien energií a dvakrát v roku 23 prišli 

peniaze tak isto aj nám, aj ostatným samosprávam nejakým prepočtom, myslím, že to bolo 80 

centov na obyvateľa, na počet obyvateľov a spolu je to 47 210 a potom 42 489. Čiže to je 

nejakých 89 000, skoro 90 000 prišlo zo ZMOS. Ďalej nám vrátili školy a školské zariadenia 

peniaze na konci roka, pretože sme pristúpili teda za rok 23, nie úplne na konci roka, za rok 23 

nám vrátili prostriedky, sme pristúpili k takému priebežnému monitorovaniu alebo aj kontrole, 

by som to nazval teda zo strany mesta v týchto organizáciách tak, aby sme nejakým spôsobom 

optimalizovali chod. A to tvorí dokopy tieto všetky sumy 583.000 EUR, 583 964. Čiže to je 

tak, polovica z toho, čo je tvorba rezervného fondu, sú tieto peniaze a druhá polovica je teda 

prebytok, áno reálny prebytok na chode, na chode mesta za rok 23. Pričom ten tvoril 542 000 

ten prebytok a pričom na tomto prebytku sa podieľali teda mzdy alebo úspory na mzdách na 

úrovni 154 000 a úspory na energiách na úrovni 30 000, hej? Čiže my sme časť zamestnancov 

dokázali zapojiť do, buď do sociálneho podniku alebo do chránených pracovných miest, kde 

získavame refundáciu na ich mzdové náklady, kde to teda je možné, a to je teda ten nejaký 

výsledok. Čiže neviem, či takýto rok ešte niekedy bude, ako bol 23. Podľa mňa nie. To bol 

špecifický rok a ani teda by sme nemuseli mať také tie extrémne výkyvy cien, dajme tomu aj 

energií alebo extrémne nárasty platov alebo extrémnu infláciu. Čiže ak by sme sa bavili o 

minulosti, tak takýto rok nebol. To je teda za mňa, nech sa páči ak má niekto iný k tomuto. Pani 

poslankyňa Valachovičová nech sa páči. 

Poslankyňa Valachovičová - Dobrý deň. Chcela by som sa spýtať pani hlavnej kontrolórky. 

Červenou uvádza, navrhujem venovať zvýšenú pozornosť krátkodobým pohľadávkam. Či by 

nám to mohla bližšie rozobrať. 

Hlavná kontrolórka - Tam v tých krátkodobých pohľadávkach je veľký rozdiel medzi rokom 

22 a 23, a to je vlastne skôr otázka na finančné, prečo to tak je a nie na mňa.  

Poslankyňa Valachovičová - A čo všetko je tam zahrnuté, ako by sme to mohli zlepšiť do 

budúcna. 
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Vedúca FO - V týchto pohľadávkach sú hlavne zahrnuté nedoplatky z daní a nedoplatky za 

komunálny odpad, čo sú nám dlžní. A to hlavne z toho dôvodu to narástlo, nakoľko minulý rok 

sa zvýšili viac ako o 100 % tieto poplatky, tým pádom tam máme aj z dlhodobého hľadiska 

neplatičov a sú aj z takého minulého roka. K tomuto momentálne efektívne pristupujeme, lebo 

posielame im upomienky, aktívne ich oslovujeme, čiže zamerali sme sa momentálne na základe 

toho záverečného účtu k im, aby sa nám plnili tieto pohľadávky. 

Primátor - Ja by som to doplnil na tú vašu otázku, trošku presnejšie vám to doplním, aby ste 

možno to vedeli. Tak časť ľudí je nie neplatič, ale je, ja neviem, či je zaneprázdnený alebo je 

zábudlivý, ale jednoducho nezaplatí včas, hej? Časť ľudí štandardne zaplatí za 1 rok napr. rok 

23 veci, ktoré súvisia trebárs daňami a s odpadmi až niekedy v roku 24. Možno v čase, keď 

prichádzajú nové výmery na ten rok 24, tak ho trkne, že nemá zaplatené ani rok 23, ale pritom 

my 2× v roku posielame upomienky. Každý rok je takáto pomerne veľká časť ľudí, ktorá 

prichádza. Sú to sumy, ktoré sú nad 10, nad 15.000 EUR, ktoré prídu. A potom je tam nejaká 

skupina ľudí, ktorí sú chronický neplatiči. Patria tam aj sociálne neprispôsobiví obyvatelia, 

ktorých máme nejaký počet, a tí nám neplatia ako ani za odpady, ani za dane. Medzi 

právnickými osobami sú tam nejaké skrachované subjekty ako staré, ale tento nárast na úrovni, 

teda ako správa kontrolórky píše, že to bolo medzi rokmi 23, medzi rokmi nie 22 a 21, 5 % a 

teraz to bolo nárast o 60 % medzi rokmi 23 a 22, tak je z titulu zmeny sadzieb, hej? My ale sme 

k tomu sedeli a ja vám poviem presné čísla, že dlhy za právnické osoby na dani z nehnuteľnosti 

sú za všetky obdobia, odkedy to mesto má, 53 000 a za fyzické osoby sú 54 000. Dokopy je to 

107 000 tie dlhy. Z toho my máme vyznačené aktívne nejaké kroky, ktoré spravíme a verím, že 

my sa s tým vysporiadame tak, že tam nebude pri nasledujúcom nejakom, neviem, či to má byť 

na zastupiteľstve alebo pri záverečnom účte za rok 24, nebude tam toto číslo rásť, ale budeme 

ho vedieť konsolidovať. Ale časť tých nedobytných pohľadávok aj odpíšeme, lebo nemá 

význam to tam držať, keď sú to pohľadávky z roku 12,13 a tie firmy tu neexistujú. Čiže toto 

poupratujeme a hlavne tým nejakým ľuďom musíme sa včas pripomenúť a z toho je tu zase na 

fyzické osoby keď sa pozrieme, pomerne veľká skupina ľudí, ktorí nie sú trvalo bývajúci v 

Novej Bani. Dajme tomu, že tu majú nejaké nehnuteľnosti ako zdedené alebo ja neviem, proste 

svoje pôvodné nejaké alebo nebodaj tu majú nejaké chaty, tak s nimi samozrejme sa 

komunikuje hlavne tou formálnou formou a to sú upomienky a oni to aj ako plnia, ale na tých 

sa tiež zameriame pomerne ako teda cielene tak, aby sme to eliminovali. Toľko teda za dane z 

nehnuteľnosti. Za odpady je to omnoho lepšie. Tam ani nárast nebol a myslím si, že tam to ani 

v tej správe nebolo uvedené, že či je to za dane alebo za odpady. Podľa mňa je to hlavne za 

dane. Odpady budú minimum. Tam tí sociálne prispôsobiví neplatia, ale tam sa nám darí aj 

aktívnou politikou práve kolegyne, ktorá má túto vec na starosti pani Müllerová, takže verím, 

že sa aj tuto pohneme. 

Poslankyňa Valachovičová - Mňa to prekvapuje, pretože priebežne sme sa na to pýtali, a bolo 

to v poriadku. 

Primátor - V číslach áno, je to v poriadku. Keď sa pozriete na príjmy, môžte to kľudne niekde 

si nalistovať, tak keď sa pozriete na plánované plnenie príjmov na rok 23 z dane a na realitu za 

rok 23 v záverečnom účte, tak to je v poriadku. Čiže my sme príjmy naplnili, ktoré sme 

plánovali. Tie príjmy sme naplnili alebo plánovali na základe výmerov, vyrubených výmerov, 

dobre to hovorím, daňových a za komunálne odpady, ktoré boli napočítané na rok 23. Ale nám 

v roku 23 prišli do príjmov aj príjmy za predchádzajúce obdobie. Čiže vďaka tomu, že tam vždy 

sú tí opozdenci a nejak tiež sa aktívne k tomu pristúpilo, tak sme, tak sme to poplnili. Máme 
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ten Credit Büro Slovakia mechanizmus zakúpený, nejakú licenciu. Stále platí, kde my 

nemusíme ísť cez exekútora, my nemusíme ísť cez žiadny súd ani nič, my môžme ísť priamo 

cez tento nástroj na bankové účty tých ľudí a môžme to blokovať. Čiže aj tento nástroj bude v 

používaní tých odvodnených prípadov. U tých, ktorých bol navrhnutý na použitie, zaplatili 

skôr, ako by sme boli potrebovali ho použiť. Len tým, že sme komunikovali, tak ak sa nedá 

inak, tak zablokujeme vám účty, zaplatili, hej? Čiže budeme to takto riešiť. Dane sa nezdvíhali 

pre rok 24. Ja verím, že sa normalizuje situácia a že teda však si môžte aj iné samosprávy 

pozrieť. Takisto budú mať nárasty, a tak isto nejakí neplatiči tam vzniknú, ale každý sa s tým 

snaží vysporiadať a viem taktiež, že niektorí a k tomu sme ešte nepristúpili a možno by sme 

mohli, viem, že existuje mechanizmus aj zadržania vodičského preukazu, hej? Tak aj to je 

nejaký nástroj. 

Poslankyňa Valachovičová - Ešte by som sa chcela spýtať k dotáciám. Hovorili sme, že 

chceme, aby sme prideľovali vyššie dotácie. Napriek tomu vlani neboli dočerpané a zostalo tam 

nejakých 3400. Teda nie som si úplne istá, lebo pani hlavná kontrolórka má zase iné číslo, ona 

tam má čerpanie 59 130. Schválili sme 70, tak kde došlo k tomu šetreniu? A preto prečo tie 

dotácie neboli naplno využité? 

Vedúca FO - Tu by som povedala, že to je na komisiu kultúry, lebo oni majú určený balík a 

oni ich potom tam rozdeľujú. Pri schvaľovaní rozpočtu sa určí balík a potom ide do komisie a 

ten sa potom rozdeľuje. 

Poslankyňa Valachovičová - To je jasné. Len chceme navýšiť a nevieme vyčerpať ani tých 

70 000, na to sa pýtam. 

Primátor - Neviem, či dobre úplne 70 hovoríte, lebo ja viem tak, že bolo, počkajte, aby som to 

správne povedal. 59 je teda, tisícka sa nedočerpala voči 60, to si ja pamätám, že bolo 50 a 10.  

Vedúca FO - 50 a 10 bolo. 

Primátor - 50 a 10 to je 60 a tisícka sa nedočerpala. Ja neviem, 70, tam máte potom aj 

cyklopretek v tom asi. 

Poslankyňa Valachovičová - nie, nie. 811 dotácie 66 185. 

Vedúca FO - Pozerám. 

Primátor - Pozrite to. 

Vedúca FO - 66 185 z tých 70 000. Tam je zahrnuté 59, hej 60 000 na šport a 10 000 na kultúru. 

A z nich bolo 66 vlastne rozdelených. 

Primátor - Čiže áno, tak sa ospravedlňujem. 60 000 bolo na šport, tam sa tisícka nedočerpala 

na športe, to si ja pamätám. Kultúra sa vyčerpala. Ako na začiatku sa tisícka nepridelila, nie že 

sa nečerpala, ani sa nepoužila, a potom z toho sa nedočerpalo preto, lebo nemali v poriadku 

niektoré veci, nevedeli zúčtovať alebo nezrealizovali to, čo mali spraviť. My sme ich pridelili 

tie peniaze, ale oni ich nezúčtovali. Tak to je v rámci športu, tak si to ja pamätám. Ak teda 

všetko, nemá niekto ďalej žiadnu otázku, tak poprosím návrhovú komisiu návrh na uznesenie. 
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U z n e s e n i e   č. 34/2024 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

berie na vedomie 

  

1. Stanovisko hlavnej kontrolórky k záverečnému účtu mesta Nová Baňa. 

2. Správu nezávislého audítora. 

3. Prebytok rozpočtu upravený o nevyčerpané prostriedky zo ŠR. 

4. Správu o hospodárení základnej školy, materskej školy, základnej umeleckej školy, centra 

voľného času a Technických služieb mesta Nová Baňa. 

  

schvaľuje               

  

1. Prebytok rozpočtu zistený podľa ustanovenia § 10 ods. 3 písm. a) a b) zákona č. 583/2004 

Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v z. n. p., upravený o nevyčerpané prostriedky zo ŠR a podľa  osobitn

ých predpisov a zostatok finančných operácií podľa § 15 ods. 1 písm. c) zákona č. 583/2004 

Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v znení neskorších predpisov v sume 1 126 213,31 Eur na tvorbu 

rezervného fondu. 

2. Zúčtovanie zisku z podnikateľskej činnosti mesta Nová Baňa vo výške 118,11 Eur s účtom 

428 – Nevysporiadaný výsledok hospodárenia minulých rokov.    

3. Zúčtovanie straty z hlavnej činnosti Technických služieb mesta Nová Baňa vo výške 

36 136,05 Eur s účtom 428 – Nevysporiadaný výsledok hospodárenia minulých rokov 

a zúčtovanie zisku z podnikateľskej činnosti Technických služieb mesta Nová Baňa vo 

výške 9 211, 08 Eur s účtom 428 – Nevysporiadaný výsledok hospodárenia minulých 

rokov.   

4. Záverečný účet mesta Nová Baňa za rok 2023 a celoročné hospodárenie mesta Nová Baňa 

za rok 2023 bez výhrad.  

 

Hlasovanie č. 4: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 12 

za – 12 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka, 

Maroš Marko, Anton Medveď, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol 

Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 - uznesenie bolo prijaté  

 

3. Použitie  prostriedkov z rezervného fondu na kapitálové výdavky 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  a 

spracovateľkou bodu Mária Bakošová, MPA, vedúca FO. K danému bodu boli materiály 

zaslané vopred. 
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Dôvodová správa 

 

Na základe tvorby rezervného fondu za rok 2023 zapájame do rozpočtu nasledované kapitálové 

výdavky: 

PD  v sume 10 000 eur na vodozádržné opatrenie – mestská tržnica. Predmetom žiadosti bude 

vybudovanie vodozádržných opatrení, ktoré budú zabezpečovať zadržiavanie 

a zhromažďovanie zrážkovej vody s cieľom jej ďalšieho využitia pre zavlažovanie verejnej 

zelene a zároveň likvidáciu prebytočnej vody prostredníctvom vsakovacích objektov. Ide 

o náhradu nepriepustného povrchu za priepustné s vodozádržnou funkciou, vybudovanie 

záchytnej nádrže, zelenej steny a rekonštrukciu pódia s vybudovanou zelenou strechou. 

Realizácia projektu prispeje k zníženiu negatívnych dôsledkov zmeny klímy v meste, pričom 

sa výrazne zvýši komfort  obyvateľov a kvalita životného prostredia. PD musí byť súčasťou 

podania žiadosti. 

Rekonštrukcia sociálneho zariadenia na MsÚ v sume 10 000 eur. 

Spoluúčasť na projektoch, ktoré sú už podané sumu 100 000 eur. Povinné spolufinancovanie 

na projekty je v rozmedzí 5%-8%. Konkrétne na projekty:  

Dotácia z Envirofondu na fotovoltiku v MŠ. Žiadosť podaná v 12/2023 v sume 42 000 eur. 

Aktuálne je žiadosť v stave posudzovania. 

Dotácia z Ministerstva kultúry z programu Obnov si svoj dom na NKP Radnica. Bude zahŕňať 

rekonštrukciu krovu, strechy a veže. Žiadosť podaná 11/2023, v stave posudzovania.   

Nenávratný finančný príspevok z programu Slovensko 2021-2027 z Ministerstva životného 

prostredia na vodozádržné opatrenia vrátane tribúny – mestská tržnica. Príprava žiadosti 

k prvému kolu uzatvorenia výzvy. 

Althandel Poterov stroj - projekt cez Integrovanú územnú investíciu z rady partnerstva BBSK. 

Projektový zámer bol podporený v 1/2024 v Rade partnerstva VVSK na základe, ktorého sa 

môžeme zapojiť do žiadosti o nenávratný finančný príspevok. 

Dotácia na kamerový systém v meste. Mala by byť výzva, do ktorej sa chceme zapojiť. 

Kapitálový príspevok pre Základnú školu Jána Zemana na zakúpenie šalátového vozíka 

do školskej jedálne v sume 4 576 eur s elektroinštaláciou. Vozík Bude umiestnený v jedálni pri 

výdajnom okne na  samoobslužné naberanie šalátov pre stravníkov. 

Sumu 21 000 eur na odizolovanie budovy MŠ Kolibská  z dôvodu vlhnutia obvodových stien 

od severovýchodu 

Rekonštrukcia budovy A. Kmeťa 11 v sume 12 000 eur na opravu strechy, ktorá zateká 

a opravu balkóna, aby sa predišlo k škodám na zdraví a majetku.  

Sumu 150 000 eur na odkanalizovanie domov nad Tajchom v okolí Kozákova dolina. 

Sumu 50 000 eur na vyvolané investície pri renkoštrukcii vodnej nádrže Tajch. 

Kapitálový príspevok pre TS na súvislé asfaltovanie MK v sume 200 000 eur, podstatná časť 

ulice Prírodná a podstatná časť ulice Bôrina, ktoré sa nachádzajú na trase Cyklopreteky V4 

Kapitálový príspevok pre TS na rekonštrukciu Domu smútku v sume 62 000 eur, konkrétne 

interiér, kúrenie, fasáda od ulice Záhrbská, oplotenie od ulice Záhrbská a kolumbárium 

Sumu 30 000 eur na rekonštrukciu spevnených plôch na ulici Nábrežná pri MŠ projekt slza 

II.fáza. 

Sumu 30 000 eur na odvodnenie MK Záhrbská. 

Sumu 30 000 eur na konštrukciu havarijného stavu horného mostu pri Základnej škole Jána 

Zemana, ulica Nábrežná. 

 

Vedúca FO - Použitie prostriedkov z rezervného fondu bolo prerokované na finančnej komisii 

a finančná komisia odporúča jej schválenie. 
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Primátor - Ďakujem. Nech sa páči diskusia k tomuto bodu. Ja na úvod by som povedal toľko, 

že myslím, že už aj vy, čo ste noví poslanci, aj vy, ktorí ste tu dlho, tak viete, že ten nejaký 

režim asi beží tak, že keď tvoríte rozpočet na konci roka, tak viete asi, koľko bude podielových 

daní, ale neviete, aký bude prebytok a aký bude rezervný fond. Čiže tvorí sa to vždy tak, akože 

na nejaký, trištvrte to povieme, alebo v nejakom rozsahu, ktorý sa dá stanoviť akože a k nemu 

sa dá teda zaviazať, aj dá sa ho odsúhlasiť. A ten zvyšok sa v podstate zapája potom v priebehu 

roka, keď sa spraví záverečný účet, definuje sa rozsah prostriedkov, ktoré sa vyčlenia alebo 

teda prepadnú do rezervného fondu, a potom sa zapoja. Čiže toto sa bude opakovať rok čo rok. 

A teraz, pretože tých peňazí bolo teraz ťažko to plánovať, keď boli také cenové skoky, tak sme 

chceli, aby tento rok bol záverečný účet k dispozícii čo najskôr a myslím si, že je to na začiatku 

apríla minimálne o jeden mesiac ak nie o 2 mesiace skôr, ako to bolo možno aj niektoré iné 

roky, čo je veľmi dobre. Zároveň je teda aj nejaký ten priestor na to, aby sa čosi zapojilo, lebo 

tých peňazí, ako som povedal, prepadlo viac a z titulu aj teda tých vecí, čo som predtým hovoril, 

hej, ako sa to členilo, takže tu je to. No a to, čo sa týka tej spoluúčasti, ktorá teraz sa zdvihla v 

podstate z 5 na 8 %, niekde je aj 0 a niekde aj 15 %, tak je to 2.860.000 EUR, ktoré môžme 

čerpať, pokiaľ by tie výzvy, ktoré máme rozpracované, nám teda boli aj schválené, čo sa nie 

úplne 100 % zhoduje, ale pokiaľ nebudeme sa snažiť, tak nebudeme mať ani z čoho, ako teda 

nejak brať nejaké výsledky alebo mať nejakú žatvu alebo choseň alebo ako to mám povedať. 

Čiže tu sa proste uchádzame a ja verím, že aj mnoho z toho vyjde. Takže na to treba vždy 

pamätať, že bez spoluúčasti sa do výzvy zapojiť nevieme. Ostatné už bolo povedané a ja len 

zopakujem možno to, čo platí aj na vyššom územnom celku, kde teda mám nejakú ročnú 

skúsenosť zatiaľ, a to je to, že de facto všetky tie veci, ktoré sa dejú, sa prejednávajú v nejakých 

komisiách a tam aj teda priamo na zastupiteľstve tí predsedovia komisií potom deklarujú, že to 

alebo ono bolo prejdené v komisii a pred to zastupiteľstvo sa predkladá v podstate ten materiál, 

ako ktorý oni predtým prešli. To sa teda ako dialo aj tu a myslím si, že je to správny postup. 

Toľko za mňa, pán poslanec Budinský, nech sa páči. 

Poslanec Budinský - Ďakujem pekne za slovo. Chcel by som poukázať na jednu vec. V každom 

prípade ma určite teší, že ideme v meste preinvestovať 700.000 EUR. Teší ma, že konečne po 

dlhom čase ideme rekonštruovať dom smútku za 62 000. Ale neteší ma, že tých 62.000 EUR 

ideme dať z vlastných zdrojov. A chcel by som tu povedať na jednu dosť podstatnú a dôležitú 

vec, že doteraz sme tu mali jednu pohrebnú službu, ktorá roky rokúce využívala dom smútku 

zadarmo. Možnože je to 20 rokov, využívala energie, využívala priestor, využívala vstup do 

cintorína, ani 1 EUR to nestálo. Tých pohrebov je kvantum za tie roky. Bolo covidové obdobie 

nešťastné, kde tie pohreby bohužiaľ, boli niekoľkokrát znásobené. Teraz k tomu pribudla nová 

pohrebná služba na luxusnej úrovni, čo si myslím osobne, že je dobré pre toto mesto. Avšak 

nesúhlasím s tým, aby toto ďalej pokračovalo, že my si budeme nechať používať dom smútku 

pohrebnými službami zadarmo. V každom prípade navrhujem, aby sa toto okamžite zmenilo a 

aby sa začalo účtovať za vstup do cintorína, za prenájom miestnosti, ako aj za chladiaceho boxu. 

To je všetko. Ďakujem.  

Primátor - Faktického, pán poslanec Forgáč nech sa páči. 

Poslanec Forgáč - Ďakujem pekne. Ja by som sa chcel, chcel by som dať do pozornosti jednu 

vec k tejto téme. Ja nespochybňujem to, že.. Ťažko mi je aj povedať, lebo sám som podnikateľ 

a podnikám, takže ťažko mi povedať, že či niekto na tom zarobil alebo nie alebo koľko. Chcem 

len povedať, že pokiaľ dáme poplatok za vstup do cintorína a dáme to platiť pohrebným 

službám, oni to dajú ľuďom zaplatiť. A teraz to platíme, my sme tie peniaze ako my, my máme 
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nejaké príjmy do rozpočtu a platia nám často, alebo teda značnú časť tých príjmov nám platia 

ľudia, ktorí žijú v Novej Bani. A pokiaľ my vyúčtujeme a ja nehovorím, že to tak nemá byť 

alebo že to nesmie byť, ale pokiaľ budeme akékoľvek poplatky tým spoločnostiam účtovať, tak 

som presvedčený o tom, že tí ľudia to budú delegovať, tie spoločnosti to budú delegovať na 

tých ľudí, ktorí si platia pohreb. Pokiaľ to je inak alebo pokiaľ. Bojím sa toho, že to, zase to 

budeme teda prenášať na ľudí, hej. Ale súhlasím aj s tým názorom, čo si povedal, možno, 

možno je to ako na mieste táto otázka, ale mali by sme o nej asi tak nejako diskutovať. Neviem.  

Primátor - Ja zareagujem tiež a hneď dám priestor faktickým. No tam môžme si možno ešte 

lepší príklad zobrať, a to je prenájom hrobového miesta. My máme prenájom hrobového miesta, 

ktorý je nastavený dlhodobo na nejakej v podstate minimálnej úrovni, a keď sme hovorili o 

nejakých potrebách niečo meniť, tak sme určite neuvažovali o zdvihnutí platby za hrobové 

miesto v žiadnom prípade, aj keď možno nejaké samosprávy majú násobne viacej za hrobové 

miesto. Ja si tiež myslím, že v tejto oblasti a dám potom určite priestor aj riaditeľke TS, aby to 

doplnila, ale v tejto oblasti sme asi podľa mňa v rovnováhe. To, že prišla nová pohrebná služba, 

to sme si všimli všetci, a že tá služba je teda kvalitatívne na vyššej úrovni, je len dobre a tí ľudia 

samozrejme musia platiť nejaké tie služby spojené s pohrebom. Niekto teda sa ocitne v situácii, 

kedy toto nečaká a ho to zaskočí až tak, že možno teda má čo robiť, aby sa s tým vysporiadal. 

Sú to ťažké životné situácie. Čiže tých 62 000, čo investujeme z vlastných zdrojov, ak bolo to 

myslené, že by sme ich mali mať z príjmov z podnikateľskej činnosti na cintoríne, tak ja si 

myslím, že nemusí nás mrzieť, že sú aj z rozpočtu mesta a že tie príjmy to nekryjú. Tie príjmy 

kryjú samozrejme chod, ktorý je spojený s nákladmi na mzdu, na mzdu tej pani kolegyne, ktorá 

tam pracuje a sčasti aj na prevádzku, ale nemyslím si, že by to na podnikaní malo byť nejako 

významne vyššie postavené a mám tiež za to, že to potom sa dotkne aj tých občanov. Faktické, 

pán poslanec Budinský nech sa páči. 

Poslanec Budinský - Samozrejme, mne je to jasné, že sa to prenesie na ľudí, ale funguje to tak 

všade. Funguje to v okolitých mestách a funguje to na dedinách a chcem ešte povedať to, že tá 

suma nemusí byť nejaká horibilná. Môžme začať, ja nepoviem akou sumou, ale môžme začať 

na nízkej sume alebo resp. môže byť určená nízka suma. Ja len chcem poukázať, že za tie roky 

rokúce, mesiace, týždne, počet pohrebov, by určite nejaká tá suma v tom rozpočte bola. To je 

všetko. Ďakujem. 

Primátor - Ďakujem, faktická a pán poslanec Lalka nech sa páči.  

Poslanec Lalka - Ďakujem, príjemné popoludnie všetkým. Ja by som chcel reagovať na 

predrečníka. Pokiaľ by sme to teda takto brali, ale tak by sme to potom mali brať všade rovnako, 

teda že to, čo my riešime ako mesto, že budú ceny premietnuté teda do cien pre občanov, tak 

potom neprenajímajme nič, ani nehnuteľnosti, lebo keď idem do Park cafe, tak potom budem 

mať, mohol som mať namiesto 2 eurovej kávy 1,50 EUR, lebo to premietli do ceny ten nájom. 

Tak potom buď všade to nejak spravme v tom poriadok alebo. Ja nehovorím, ako to má byť. Je 

to na diskusiu a nech sa tomu mesto povenuje, ale asi nejaký poriadok by tam mal byť. A keď 

niekto vykonáva zárobkovú činnosť v tomto smere, tak možnože aj tu je priestor, možnože 

niečo aj pre mesto. Ďakujem 

Primátor - Faktická. Ďakujem, faktická, pán poslanec Forgáč, nech sa páči. 
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Poslanec Forgáč - Samozrejme, že ja nie som obhajca nejakej súkromnej spoločnosti, ktorá tu 

podniká a nemá platiť nájom. Len, keď to bude v cene kávy, tak si ju dám niekde v súkromných 

priestoroch. Pokiaľ to bude v cene pohrebu, tak neviem, či budeme zakopávať ľudí niekde za 

plotom. A nerád by som porovnával. Ja podnikám, teda ja som. Ja chcem len povedať, že pokiaľ 

sú nejaké náklady, tak ich zakomponujem do ceny služby. Ja som len toľko. 

Primátor - Ďakujem, pán poslanec Marko nech sa páči faktická. 

Poslanec Marko - Ďakujem pekne. Pekný deň prajem všetkým. Ja som rád, že ideme 

rekonštruovať dom smútku. My sme sa o tom aj bavili na našej komisii sociálnej s členmi, a 

tiež sme to navrhovali. Ešte teda dúfam, že to neni konečná rekonštrukcia, že ešte pristúpime 

aj k tej ďalšej, ako sme sa aj bavili čo sa týka aj toho priestoru pred, aj celkového, lebo je to 

také miesto, ktoré si to určite zaslúži. Určite nevidím potrebu alebo ako najdôležitejšia vec, aby 

sme my od proste ešte navyšovali poplatky toho pohrebu tým, že my budeme si žiadať od proste 

za každé použitie nejaké nájomné. Ja myslím, že takto to kľudne môže zostať a nie je to asi taká 

položka, ktorá by to mesto buď položila alebo postavila neviem ako vysoko. Neviem, však 

povedz Peťo, keď myslíš že inak. Ale ja som rád teda, že sa bude rekonštruovať a dúfam, že sa 

to spraví pekne a dôstojne. A ja za mňa by som tam nedával žiadny poplatok za prenájom. 

Primátor - Ďakujem, ja dám hneď priestor ďalšej faktickej, ale len tu poznamenám, že inak 

pán predseda, pán poslanec Marko je predseda komisie bytovej, sociálnej, tam by som to dotkol 

a táto agenda aj ohľadom napr. kolumbária, ktoré teraz riešime na cintoríne, je v ich komisii. 

Keď sa bavíme o tom, že máš možno ty návrh nejaký alebo viacerí máte návrh, tak to prejde 

cez komisiu a komisia nám dá nejaké stanovisko a budeme ďalej o tomto, buď zapracovávať 

alebo nebudeme. Faktická, pán poslanec Budinský a potom by som chcel riaditeľke TS dať, 

hej? Takže nech sa páči, faktická pán poslanec. 

Poslanec Budinský - Maroško, mal by si priestor súkromný, kde by ti bežal na chladiaku, ktorý 

má nejaký odber pravidelne, elektrika. Nechal by si to tak, mal by si tam ľudí, ani nie že v 

nájme, mal by si tam len ľudí, ktorí by si teda to využívali a ty by si s tým súhlasil za roky 

rokúce, neriešil by si to. Ďalej by si tam mal priestor o nejakých rozmeroch, ja neviem 3× 3 

metre, kde by mali teda nejaké svoje veci zložené, kde by, kde je ten priestor na manipuláciu. 

Nechal by si to tak roky rokúce, nech si to používajú. Ak máš taký priestor, tak ja ho idem 

využívať u teba. Mám tiež kadejaké veci a ako sorry, to som tak povedal obrazne akože na teba, 

ale mne sa to zdá maximálne neštandardné, aby my sme tu mali súkromnú firmu, neviem ako 

mám hovoriť, začať na rovinu vravieť veci alebo radšej nie? Máme tu akože súkromnú firmu, 

kde si myslím, že pohrebné služby je lukratívny biznis, keď to mám tak povedať. Akože však 

v poriadku, však nemusíme, však nechajme to tak. Ja som za, pokračujme tak ďalej, však potom 

zase o 10 rokov investujeme 60.000 EUR na opravu alebo o 20. To je len môj názor, akože z 

môjho pohľadu totálne neštandardné. V Žarnovici sa nebavia s nikým, proste tam vstúpi 

pohrebná služba, v momente jej účtujú len za vstup do priestoru cintorína. Všade inde, vo 

všetkých mestách. Môj návrh iba je takýto, nič viac. Keď s tým nesúhlasíte, v poriadku môžme 

to nechať tak. Len na to som tu, aby som si povedal svoj názor, nič viac. Ďakujem. 

Primátor - Ďakujem, ja vítam diskusiu, nie je problém. Faktické, pán poslanec Forgáč nech sa 

páči. 
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Poslanec Forgáč - Ja nejdem, ja nechcem teda sa vyjadrovať k tomu, že aký je biznis, či je 

lukratívny alebo nie. To už teda nech povie každý, kto v tom podniká alebo nepodniká, ale ja 

chcem povedať, že možno do budúcna možno nejaký mechanizmus, hej, že by možno sa 

odkomunikovalo s tým, lebo tie služby sú, dodávajú službu občanovi, keď sa stane nejaká 

nepríjemná udalosť, tá služba poskytuje službu a možnože, možnože vydávať nejakú licenciu 

na užívanie toho, toho priestoru pre tých dodávateľov tých služieb a definovať to možno niekde, 

možno sa pozrieť na to, aby to nejako, ja neviem, ťažko je regulovať dneska biznis. Veľmi 

ťažko je regulovať biznis v akokoľvek odvetví a akýkoľvek vstup do, v tom biznise, do 

akejkoľvek služby alebo tovaru tú službu ovplyvní na výstupe, lebo je to služba a niekto si ju 

ako platí. Ja chápem úplne, úplne sa stotožňujem s tým, čo si povedal, že my niečo robíme a 

poskytujem to, ale v konečnom dôsledku treba odhliadnuc od toho, že niekto tu, lebo niekto 

musí to, je to veľmi nepríjemné pre každého, kto má taký zážitok v rodine a tá služba mu vykoná 

kopec vecí a kopec ľudí z nás je rado, že tá služba tú službu urobí. Ja si teraz neobhajujem 

nikoho, ja fakt nemám ani ambíciu, ani nemám s nikým ambíciu niekoho obhajovať záujmy. 

Pokiaľ sa chceme zamerať na to, že áno, je tam elektrika, je tam spotreba niečoho. Možno 

nejaký mechanizmus, možno návrh z technických služieb. Pani riaditeľka, možno, možno by 

niečo vedela povedať, čo by tu len tak, aby sme to teda nedelegovali na ľudí, na občana, lebo 

Nová Baňa si asi môže dovoliť platiť tú energiu v tých, v tom cintoríne, hej? Nie je to priamo, 

neplatíme tú elektriku pre, lebo ja si myslím, že pohrebná služba si tam neodkladám umretého 

človeka. To nie je tovar pohrebnej služby. Ako asi tu nemáme sklady umretých ľudí, hej? 

Pohrebná služba tu asi nemá 10, 10 mŕtvych ľudí a nerozvážaj ich. Až to tak je, až poskytujeme 

službu nad rámec toho a robíme to pre iných občanov z iného katastra, tak o tom môžme 

diskutovať a to môžme asi spoplatňovať, a pokiaľ je to pre občanov Novej Bani, tak možno 

hľadať nejaký iný mechanizmus. Neviem, neviem síce teraz aký, lebo biznis je ako 

jednoznačný, vyšší vstup, vyšší výstup.  

Primátor - Ďakujeme, tak nech sa páči, zareagujte. A potom ešte sú tu fakticky. 

Riaditeľka TS - Ja by som len chcela uviesť veci na pravú mieru. Ten poplatok za uloženie 

tela v chladiacom boxe sa platí. Platí ho rodina, je to spoplatnené 15 EUR. Prenáša sa tento 

poplatok priamo na rodinu, je to za každý započatý deň, takže toto my spoplatnené máme. Tak 

isto možnože takú rovnoprávnosť by som zaviedla v tom poplatku, že kamenári alebo firmy, 

ktoré robia pomníky, majú spoplatnený vstup na cintorín sumou 7 EUR a 2 EUR za vodu, 

pokiaľ betónujú a odoberajú väčšie množstvo vody. To majú kamenári. Pohrebná služba takýto 

vstup nemá naúčtovaný a platí sa aj za prepožičanie obradnej siene, to je 35 EUR. A takisto aj 

prechodné uloženie v chladiacom boxe sa platí tiež. Takže aj mraziaci, aj chladiaci box platí 

rodina, aj obrannú sieň, aj kvetinovú výzdobu a podobné náležitosti. 

Poslanec Forgáč - Ja len, ja len som chcel potom, čo chceme navyšovať kolegovia?  

Riaditeľka TS - Vstup pohrebnej služby na cintorín, tak ako má napr. Žarnovica, ako povedal 

pán poslanec Budinský, to my nemáme. To Nová Baňa nemá. 

Primátor - Ja som tiež teda vedel, že tam máme nejaké poplatky. Samozrejme to sú tie príjmy 

na cintoríne, to je to podnikanie, hej, za hrobové miesta jednoznačne a potom aj za tieto služby 

spojené s výzdobou, kvetinovou výzdobou, to voláme, s uložením nebožtíka a s prípravou 

nebožtíka. A nech sa páči, faktická pán poslanec Marko. 
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Poslanec Marko - Ďakujem pekne. Tak teda Peťko vyzerá, že je to spoplatnené a keď 15 EUR 

za deň uloženie teda mŕtveho človeka, tak to by som aj takú miestnosť ti vytvoril, teda keby si 

chcel. Takže podľa mňa to je dostatočne spoplatnené. Mesto Nová Baňa si myslím, že má na 

to, aby ten človek, ktorý teda tu je pochovávaný za tie roky, čo tu žil, asi zaplatil tomu mestu 

nejaké dane a nemyslím si, že ešte teraz by sme mali na tomto nejako. A keď ich zvýšime, buď 

si istý, že ich zvýši aj tá pohrebná služba zase len tým pozostalým. Podľa mňa je to úplne 

zbytočná debata, ale až chceš daj návrh, daj to do komisii, my sa tým budeme zaoberať, 

výsledok oznámime, žiadny problém. 

Primátor - Ďakujem, pán poslanec Lalka faktická. 

Poslanec Lalka - Ja som len chcel pripomenúť, lebo som tu dvakrát počul, že čo všetko mesto 

Nová Baňa má, že sme ľuďom dvíhali dane, lebo na to mesto Nová Baňa nemá, a že doteraz 

nesvietili niektoré lampy, lebo na to mesto Nová Baňa nemá. Ďakujem.  

Primátor - Ďakujem pekne. Myslím, že v bode energetické hospodárenie budeme aj k VO sa 

potom venovať. Pán poslanec Budinský faktická, nech sa páči. 

Poslanec Budinský - Už len na okraj, pani riaditeľka, ešte tam máme nejakú miestnosť, však 

ktorá sa prenajíma, že sa neprenajíma? 

Riaditeľka TS - Áno, máme. Na cintoríne bol taký skladový priestor alebo je k dispozícii 

skladový priestor, ktorého mala v minulosti k dispozícii pohrebná služba, ktorá tu bola len 

jediná na Novej Bani. Mali tam odložené náradie a podobné veci. A to nebolo spoplatnené 

historicky. Ale od októbra 2023 je táto miestnosť vyprataná ako vznikla nová pohrebná služba, 

aby bola k dispozícii pre obidve pohrebné služby v prípade potreby zloženia si nejakého náradia 

a vecí, ale tá druhá pohrebná služba túto miestnosť odmieta, nevyužívajú. 

Poslanec Budinský - To je všetko, ďakujem. 

Primátor - Ok, ja by som to možno jednou vetou len povedal, že sú modely, jednak to sme sa 

bavili stále, že mesto a nejaké subjekty sú modely, že v niektorých samosprávach a veľa je 

takých samospráv, mesto nerieši vôbec nič, má všetky cintoríny nejakým spôsobom v prenájme 

alebo v nejakom užívaní súkromných subjektov na základe povedzme nejakého aj výberové 

konania. A myslím, že tak to bolo aj v Novej Bani nejaké dlhé obdobie. Keby to takto bolo, 

potom sa oni starajú o kosenie, aj o všetko a majú tam svojho zamestnanca, nie je to 

zamestnanec TS. To je úplne iný model, ako máme my. Ja si myslím, že tak, ako je to teraz na 

TS, to nie je zlé a verím, že teda aj touto rekonštrukciou, ktorá tu sa teda navrhuje, sa to zase 

len zlepší a nebude to konečná a môže sa tam ešte ďalej potom pomeniť. Pani riaditeľka chce 

ešte. 

Riaditeľka TS - Ešte by som chcela dodať, že za tie vlastné príjmy, ktoré tu spomíname, tak 

teraz je objednaná fotovoltika na dom smútku, kde by sme vedeli byť energeticky efektívne v 

prípade týchto chladiacich a mraziacich zariadení. To je z tých podnikateľských peňazí. 

Primátor - Výborne, ďakujeme. Pani poslankyňa Valachovičová nech sa páči. 
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Poslankyňa Valachovičová - K obidvom týmto bodom rezervný fond aj druhá zmena rozpočtu 

chcem uviesť, že ma teší, že sú tam zahrnuté výdavky z rôznych obvodov. A čo sa týka Štálov, 

mám jednu otázku, spomínali ste kanalizáciu a 5 domov, október 2024. Chcela by som vedieť 

presnejšie, čo je teda v tej sume 150 000. Ďakujem. 

Primátor - Áno, aby som, ja teda môžem povedať tie veci, ktoré viem, že by tak mali byť a tie, 

ktoré neviem, tak určite sa dozviete, keď sa s nimi ja oboznámim. My máme stavebné 

vodoprávne povolenie na ulicu Mariánsku, Banícku a Kamenársku a budeme ho rozširovať o 

ulicu Kozákova dolina, to vodoprávne povolenie. To je teda, vydáva ho Okresný úrad v 

Žarnovici. Už sme v tomto začali konať, máme už aj vyjadrenia tých jednotlivých organizácií, 

tých sieťarov sa to volá, na to, aby sme teda mali možnosť to rozšíriť aj na ulicu Kozákova 

dolina, hej? Projekt je spracovaný na domy, ktoré sú na ulici Kozákova dolina pri potoku, potom 

cesta za potokom, potom nejaká odbočka je tam taká slepá ulica, a potom je tam časť 

Poliačikovej ulici. Je tam komplexne to spracované tak, že kto ešte nebol pripojený na 

kanalizáciu v tej lokalite, tak môže byť. Akurát z titulu teda rozsahu toho všetkého to 

rozčleníme a dáme tie prvé pri tom potoku, ktoré teda nevyhnutne potrebujeme mať hneď, keď 

bude plnený Tajch aj za to, že my budeme chcieť čerpať na toto prostriedky dodatkom k 

úverovej zmluve na rekonštrukciu vodnej nádrže. To je z Envirofondu. Tam sme posielali teraz 

tú zmluvu so Strabagom. Musíme tam poslať teraz siedmeho, myslím apríla, bude právoplatné 

vodoprávne povolenie na rekonštrukciu, pošleme aj to. Spravíme zmluvu a my avizovali sme 

už na začiatku, že budeme chcieť dodatok k tej zmluve na dočerpanie prostriedkov aj na 

odkanalizovanie. Ak nám vyjdú v ústrety a dajú nám taký úver, aby sme zvládli celý ten rozsah, 

tak sa všetky tie domy pripoja. Nie do októbra, ale v nejakej druhej etape. Ak nám ten úver 

nebudú dať vedieť teraz, lebo oni majú, to trvá chvíľu, majú tam tie komisie a ja neviem teraz 

zaručiť, že oni nám to odklepnú, tak sme dali 150 000 nápočet na to odkanalizovanie tých 

domov, ktoré tam sú pri tom potoku, lebo treba ich pripojiť na úroveň asi toaliet v Losose, ak 

viete, kde sú toalety v Losose, za Lososom, tak tam je konečná tej kanalizácie, potom ide ona 

vlastne smerom ku chatám, tak sa vracia potom ďalej dole k čističke. Čiže my sa tam 

potrebujeme dostať. No tak ten rozpočet na týchto, na túto vetvu ja presnejšie nemám, 

posudzuje to teraz nejaký rozpočtár, ale projekt máme aj na všetko, nacenené, ale máme to 

rozfázované. Čiže tie peniaze môžu byť okej, môžu byť aj navyše, môžu byť aj možno málo, ja 

neviem. Je tam proste daná suma odhadom 

Poslankyňa Valachovičová - Na tú prvú fázu.  

Primátor - Na tú prvú fázu. 

Poslankyňa Valachovičová - Ďakujem. 

Primátor - Prosím. Ak nie sú ďalšej pripomienky k tomuto bodu, tak poprosím návrhovú 

komisiu návrh na uznesenie. 

O 13:45 príchod poslanca Pšenáka na rokovanie MsZ. 

 

U z n e s e n i e   č. 35/2024 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 
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schvaľuje  

 

použitie prostriedkov rezervného fondu na kapitálové výdavky v sume 709 576 eur  a to na: PD 

vodozádržné opatrenia – mestská tržnica, rekonštrukcia sociálneho zariadenia na MsÚ, podané 

projekty spoluúčasť, šalátový vozík školská jedáleň v Základnej škole Jána 

Zemana,  odizolovanie budovy MŠ Kolibská, rekonštrukcia budovy A. Kmeťa 11, Nová Baňa, 

Tajch kanalizácia, Tajch vyvolané investície, MK súvislé asfaltovanie ulica Prírodná a ulica 

Bôrina, rekonštrukcia domu smútku, spevnené plochy Nábrežná, MK Záhrbská a horný most 

pri základnej škole ulica Nábrežná. 

 

Hlasovanie č. 5: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 13 

za – 13 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka, 

Maroš Marko, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton 

Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0  - uznesenie bolo prijaté  

 

 

4. 2. zmena rozpočtu mesta Nová Baňa 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  a 

spracovateľkou bodu Mária Bakošová, MPA, vedúca FO. K danému bodu boli materiály 

zaslané vopred. 

 

Komentár k 2. zmene rozpočtu mesta 

Príjmy 

V príjmovej časti rozpočtu navrhujeme zvýšenie príjmov : 

Bežné príjmy 

- vrátenie neminutého príspevku z roku 2023 od Technických služieb vo výške 30 300 eur 

- vratky v sume 3 092,95 eur za nedodané knihy Pamiatky novobanského baníctva 

- granty – účelový dar v sume 1 143,84 eur od A. Paluška – auto, s.r.o. na uhradenie energií 

vyúčtovacej 

faktúry za elektinu. 

- transfery v sume 21 574,60 eur z toho: 4 034,55 eur sú navýšené účelové dotácie na matriku, 

vojnové hroby 

a dotácia z ÚPSVaR – chránené pracovné miesto. V rámci transferov boli refundované finančné 

prostriedky 

z projektu ZŠ a MŠ vo výške 17 540,05 eur, ktoré sú príjmami mesta. 
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Príjmové finančné operácie 

- zapojenie finančnej zábezpeky vo výške 15 000 eur, ktorá bola mestu poukázaná v roku 2023 

od záujemcu pre 

VO k rekonštrukcii vodnej nádrži Tajch. Táto zábezpeka sa musí zapojiť do rozpočtu na rok 

2024. 

- neminuté finančné prostriedky z roku 2023, ktoré sa môžu použiť aj v nasledujúcom 

rozpočtovom roku do 

31.3.2024 : dotácia na stravovanie, neminuté prostriedky na potraviny, špecifiká, projekt MŠ. 

- prevod prostriedkov z rezervného fondu vo výške 709 576 eur na vykrytie kapitálových 

výdavkov. Po zapojení 

týchto finančný prostriedkov v rezervnom fonde ostane 574 763,21 eur 

Vlastné príjmy 

Materská škola : z dobropisov – preplatky za energie 16 131, 27 eur 

ZUŠ : z dobropisov - preplatky za plyn 7 910 eur 

Výdavky 

1. Správa mesta 

Navrhujeme zapojiť do rozpočtu finančné prostriedky v sume 17 139,57 eur na : 

- mzdy ( refundácia z ÚPSVaR na chránené pracovné miesto a chránenú dielnu ), 

- vrátenie finančnej zábezpeky pre neúspešného žiadateľa pri VO vodnej nádrže Tajch 

-zmena položky na zaplatenie úhrady trov právneho konania pri súdnom spore Kanalizácia 

Kamenárska. Tieto 

finančné prostriedky boli schválené v rozpočte na rok 2024 

2. Príprava a implementácia projektov program 1.5. 

Navrhujeme : 

- navýšiť položku špeciálne služby o 6 800 eur na podanie žiadosti a proces pri projekte 

Vodozádržné opatrenia v meste Nová Baňa – mestské trhovisko. Predmetom žiadosti bude 

vybudovanie 

vodozádržných opatrení, ktoré budú zabezpečovať zadržiavanie a zhromažďovanie zrážkovej 

vody s cieľom jej 

ďalšieho využitia pre zavlažovanie verejnej zelene a zároveň likvidáciu prebytočnej vody 

prostredníctvom 

vsakovacích objektov. Ide o náhradu nepriepustného povrchu za priepustné s vodozádržnou 

funkciou, 

vybudovanie záchytnej nádrže, zelenej steny a rekonštrukciu pódia s vybudovanou zelenou 

strechou. Realizácia 

projektu prispeje k zníženiu negatívnych dôsledkov zmeny klímy v meste, pričom sa výrazne 

zvýši komfort 

obyvateľov a kvalita životného prostredia. 

- Zmena funkčnej klasifikácii pri projektoch Tajch a Kino a navýšenie položky špeciálne služby 

Tajch o sumu 

15 000 eur na financovanie stavebného dozoru. ( 2 % z vysúťaženej ceny, t.j zo 740 000 eur.) 

3. Matrika 

Navrhujeme zvýšenie výdavkov o 1 878 eur na príplatky, ktoré budú hradené z dotácie. 

4. TS – Miestne komunikácie 

Navrhujeme navýšiť položku MK – výtlky pre TS o účelové finančné prostriedky vo výške 9 

000 eur, ktoré 

budú použité na asfaltovanie výtlkov v meste Nová Baňa, na ulici Sedlova cesta a Laznícka 

cesta. Tieto ulice sa 
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mali robiť v roku 2023, no z dôvodu nepriaznivých poveternostných podmienok sa predĺžil 

termín realizácie do 

31.5.2024. 

5. Propagácia a prezentácia mesta 

Navrhujeme zvýšenie výdavkov o 3 000 eur na zakúpenie kníh Novobanské špacírky z 

finančných prostriedkov, 

ktoré nám boli vrátené za nedodanie kníh Pamiatky novobanského baníctva 

6. Nakladanie s KO – mesto 

Navrhujeme zapojiť do výdavkov sumu 6 400 eur nafinancovanie zákonného a havarijného 

poistenia vozidiel 

TKO, ktoré boli zakúpené v roku 2023 z dotácie . 

Poskytnutie príspevku pre TS vo výške 10 000 eur na opravu kontajnerových prístreškov na 

Bukovine a na ulici 

Nábrežnej, na nákup smetných nádob, vriec a iného materiálu. Tieto finančné prostriedky budú 

poukázané 

z dotácie z Envirofondu. 

7. Odpadové vody 

Navrhujeme zapojiť finančné prostriedky vo výške 4 764 eur na materiál, ktorý bude použitý 

pre prípravné práce 

na rekonštrukcii VN Tajch a sumu 1 500 eur na palivá pre vysokovýkonné motorové čerpadlá 

potrebné 

k zníženiu hladiny vody vo VN Tajch 

8. Správa budov 

Navrhujeme zvýšenie výdavkov na položke energie z účelového daru v sume 1 143,84 eur od 

A. Paluška – 

auto, s.r.o. na uhradenie energií vyúčtovacej faktúry za elektrinu. 

9. Verejná zeleň 

Navrhujeme zapojiť do rozpočtu finančné výdavky v sume 5 500 eur ako bežný príspevok pre 

TS z dôvodu 

vypílenia , vyčistenia a vyfrézovania koreňového systému na trase od Lehotskej vodárne po 

nový vrt. 

10. Rozvoj mesta 

1. Investičné akcie rozvoj 

Navrhujeme: 

Zníženie rozpočtovaných finančných prostriedkov z investičných akcií o 15 000 eur a to na 

financovanie 

stavebného dozoru pri rekonštrukcii VN Tajch podľa programu 1.5. 

Zapojiť do rozpočtu výdavky na : 

- montáž bleskozvodu na budove na ulici Bernolákova 13 Nová Baňa, 920 eur 

Z rezervného fondu zapájame čiastku 709 576 eur 

- PD vodozádržné opatrenie – mestská tržnica, tak ako bolo prezentované v programe 1.5 v 

sume 10 000 eur. 

PD musí byť súčasťou podania žiadosti 

- rekonštrukcia sociálneho zariadenia na MsÚ v sume 10 000 eur 

- spoluúčasť na projektoch, ktoré sú už podané v sume 100 000 eur, a to konkrétne na projekty: 

Dotácia 

z Envirofondu na fotovoltiku v MŠ. Dotácia z Ministerstva kultúry z programu Obnov si svoj 

dom na NKP 
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Radnica, rekonštrukcia krovu, strechy a veže. Nenávratný finančný príspevok z programu 

Slovensko 2021-2027 

z Ministerstva životného prostredia na vodozádržné opatrenia vrátane tribúny – mestská tržnica. 

Althandel 

Poterov stroj projekt cez Integrovaná územná investícia z rady partnerstva BBSK a dotácia na 

kamerový systém 

v meste. 

- kapitálový príspevok pre Základnú školu Jána Zemana na zakúpenie šalátového vozíka do 

školskej jedálne v 

sume 4 576 Eur s elektroinštaláciou. Bude umiestnený v jedálni pri výdajnom okne na 

samoobslužné naberanie 

šalátov pre stravníkov. 

- sumu 21 000 eur na odizolovanie budovy MŠ Kolibská z dôvodu vlhnutia obvodových stien 

od 

severovýchodu 

- rekonštrukcia budovy A. Kmeťa 11 v sume 12 000 eur na opravu strechy, ktorá zateká a 

opravu balkóna, aby sa 

predišlo k škodám na zdraví a majetku 

- sumu 150 000 eur na odkanalizovanie domov nad Tajchom v okolí Kozákova dolina 

- sumu 50 000 eur na vyvolané investície pri renkoštrukcii vodnej nádrže Tajch 

- kapitálový príspevok pre TS na súvislé asfaltovanie MK v sume 200 000 eur , podstatná časť 

ulice Prírodná 

a podstatná časť ulice Bôrina, ktoré sa nachádzajú na trase Cyklopreteky V4 

- kapitálový príspevok pre TS na rekonštrukciu Domu smútku v sume 62 000 eur, konkrétne 

interiér, kúrenie 

fasáda od ulice Záhrbská, oplotenie od ulice Záhrbská a kolumbárium 

- sumu 30 000 eur ako kapitálový príspevok pre TS na rekonštrukciu spevnených plôch na ulici 

Nábrežná pri MŠ 

projekt slza II.fáza 

- sumu 30 000 eur ako kapitálový príspevok pre TS na odvodnenie MK Záhrbská 

- sumu 30 000 eur ako kapitálový príspevok pre TS na rekonštrukciu havarijného stavu horného 

mosta pri Základnej škole Jána Zemana ulica Nábrežná 

11. Kultúrne služby 

Navrhujeme zapojiť do rozpočtu výdavky v sume 600 eur na služby spojené nájomným za 

prenajatie prístrojov 

na SOŠ obchodu a služieb v Novej Bani za účelom sprístupnenia exponátov súkromnej zbierky 

televízorov 

a rádií zo 60 rokov verejnosti. 

12. Kultúrne služby - Jarmok 

Navrhujeme zvýšenie výdavkov v sume 6 000 eur na kultúrne vystúpenia počas konania akcie 

Jarmok. Program 

jarmoku sa zostavoval tak, aby ponúkol bohatý a pre návštevníkov každej vekovej skupiny 

pútavý program. 

Prioritne sa oslovovali hudobné zoskupenia, ktoré sa tešia priazni na hudobnej scéne, čo 

samozrejme ovplyvňuje 

aj výšku honoráru za ich vystúpenie. V programe sa vytvoril priestor na prezentáciu aj našim 

domácim 
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zoskupeniam, rovnako aj školským zariadeniam, ktoré na tomto podujatí vystupujú bez nároku 

na honorár. 

Mierny nárast cien sme zaznamenali aj pri materiálno-technickom zabezpečení podujatia, ako 

napríklad grafiky, 

tlač, profesionálna tribúna s osvetlením, ozvučením a LED obrazovkou. 

13. Kultúrne služby – Knižnica 

Navýšenie položky – vojnové hroby na základe poskytnutie dotácie 

14. Materská škola 

Navrhujeme : 

- presun rozpočtovaných výdavkov z miezd v sume 2 286 eur na nemocenské dávky 

- navýšenie bežných výdavkov na zabezpečovací systém pre MŠ Nábrežná a ET Štúrova podľa 

predložených 

cenových ponúk o 3 900 eur a na ET Štúrova o sumu 1 000 eur na vypílenie rizikových stromov. 

-zapojenie sumy 604,10 eur – nedočerpaní finančné prostriedky z roku 2023 z projektu NIVAM 

a zapojenie 

finančných prostriedkov z roku 2023 na potraviny 

15. Základná škola 

Navrhujeme zapojiť do rozpočtu výdavky v sume : 

- 2 376 eur na mzdy a odvody pri Národnom projekte z dôvodu ukončenia adaptačného 

vzdelávania. Tato suma 

bude mestu refundovaná. Navýšenie osobného príplatku vo výške 6 852 eur pre zamestnancov 

v školskej jedálni 

ZŠ Jána zemana. Zapojenie vratky z neminutej dotácie Plánu obnovy. 

16. ZUŠ 

Navrhujeme zapojiť do rozpočtu výdavky v sume 7 110 eur na energie z dôvodu aktualizácie 

preddavkov na 

zemnom plyne. A sumu 800 Eur na zakúpenie tlačiarne, ktorá po 11 rokoch vypovedala službu. 

17. Cirkevné školské zariadenia 

Navrhujeme zvýšenie rozpočtovaných výdavkov pre ZŠ sv. Alžbety na ŠKD a CVČ o 8 152,20 

eur a to na 

základe schváleného normatívu na rok 2024. 

18. CVČ mimo mesta 

Navrhujeme zapojiť do rozpočtu sumu 300 na financovanie záujmového vzdelávania pre deti z 

trvalým pobytom 

v meste Nová Baňa, ktoré navštevujú CVČ mimo nášho mesta. 

19. Stravovanie, školské pomôcky 

Navrhujeme zapojiť do rozpočtu vratku nevyčerpanej dotácie na stravu z roku 2023 v sume 20 

588,30 eur. 

Primátor - Ďakujem. Nech sa páči diskusia k tomuto bodu. Ja len si dovolím zase 

poznamenať a preopakovať, že teda okrem zmien rozpočtu cez zastupiteľstvo sú nejaké 

kompetencie v rámci rozpočtových pravidiel na úrovni aj primátora, aj riaditeľov organizácií. 

Je tam limit do 5000. Časť z tých vecí, ktoré sú niekedy aj v zmene rozpočtu teraz by 

nemuseli byť, ale sú tam preto, lebo teda povedzme sa to zvezie spolu s tým aj tie drobné 

sumy, ale pokiaľ je teda táto kompetencia, tak pre operabilitu netreba čakať na zastupiteľstvo, 

tie drobné veci si vieme riešiť aj cez zmeny rozpočtu takéto a tie jednotlivé presuny medzi 

tými položkami sa samozrejme dajú robiť, pokiaľ to nie sú kapitálové výdaje. Takže to len tak 

pre opakovanie a ostatné teda, čo sme tu počuli, samozrejme pokrýva aj to, čo sme predtým 
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ten bod mali, sú zapracované tu tie veci, čo sa týka rozvoja z toho rezervného fondu a 

samozrejme sú to aj bežné výdavky, aj všetky ostatné tie veci, ktoré sa musia v priebehu 

proste zladiť tak, ako ich prinášajú jednotlivé potreby. Nech sa páči, ak má niekto niečo. Ak 

nemá, poprosím návrhovú komisiu návrh na uznesenie. 

 

U z n e s e n i e   č. 36/2024 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 

  

 

2. zmenu rozpočtu mesta Nová Baňa 

 
Hlasovanie č. 6: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 13 

za – 13 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka, 

Maroš Marko, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton 

Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 - uznesenie bolo prijaté  

 

 

5. Správa o inventarizácii majetku mesta Nová Baňa k 31.12.2023 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  a 

spracovateľkou bodu Mária Bakošová, MPA, vedúca FO. K danému bodu boli materiály 

zaslané vopred. 

 

Dôvodová správa 

 

V súlade so zákonom o účtovníctve č. 431/2002 Z.z. v znení neskorších predpisov a v zmysle 

Zásad hospodárenia s majetkom mesta Nová Baňa primátor mesta vydal 4.12.2023 príkaz 

k vykonaniu inventarizácie majetku a záväzkov mesta Nová Baňa ku dňu 31.12.2023 

 

Inventarizáciou zisťuje účtovná jednotka stav majetku, záväzkov a rozdielu majetku a záväzkov 

v skutočnosti a porovnáva ich so stavom v účtovníctve.  

Posudzuje sa tiež správnosť ocenenia majetku a záväzkov. Inventarizáciu účtovná jednotka 

vykonáva ku dňu, ku ktorému zostavuje riadnu alebo mimoriadnu účtovnú závierku.  

Inventúrne súpisy a inventúrne zápisy boli predložené v stanovenom termíne a boli 

odsúhlasené s operatívnou a účtovnou evidenciou. Inventarizačné rozdiely zistené neboli. 
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Inventarizácie boli vykonané vo všetkých zariadeniach, ktoré spravujú majetok mesta. Doklady 

o vykonaných inventúrach, inventúrne súpisy a inventarizačné písomnosti boli doručené na 

MsÚ. 

 

Primátor - Ďakujem, nech sa páči diskusia k tomuto bodu. Ja len zase doplním. Súčasť 

inventarizácie každoročne je inventúra pohľadávok, hej? Čiže my to samozrejme, tam sme sa 

toho dotýkali v tej správe záverečnom účte, čo sme debatovali o tých nedoplatkoch alebo 

pohľadávkach na dani z nehnuteľnosti. Čiže toto je súčasťou toho a inak je to celkom veľa 

práce, ktorú vyžadujú, teda vyžaduje legislatíva, takže sa tomu nedá vyhnúť. No a myslím si, 

že to už akože celkom nám ide od ruky. Takže ak má niekto niečo k tomu, nech sa páči. Ak nie, 

tak poprosím návrhovú komisiu návrh na uznesenie. 

 

O 14:14 viceprimátor Tužinský a poslanec Forgáč opustili rokovaciu miestnosť. 

 

U z n e s e n i e   č. 37/2024 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

berie na vedomie 

 

  

1. Správu o inventarizácii majetku mesta Nová Baňa k 31.12.2023. 

  

2. Správy o inventarizácii majetku materskej školy, Základnej školy Jána Zemana, základnej 

umeleckej školy, centra voľného času, Technických služieb mesta Nová Baňa k 31.12.2023 

 
 

Hlasovanie č. 7: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 11 

za – 11 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, JUDr. Vladislav Lalka, Maroš Marko, 

Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. 

Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 2 (Peter Forgáč, Ing. Karol Tužinský) – uznesenie bolo prijaté 

 

Primátor - Týmto ďakujem teda aj finančnému oddeleniu ako celku, hej? Máme teda dve 

kolegyne tam, ktoré toto, túto agendu zastrešujú a jedna je na PN dlhodobo. Takže to zatiaľ 

teda zvládajú v dvojici a teda v časné termíny, aj za komplexnú agendu. 

O 14:19 odchod poslanca Pšenáka z rokovania MsZ. 
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6. Správa o hodnotení plnenia Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja 

mesta Nová Baňa za rok 2023 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  

a spracovateľkou bodu PhDr. Lenka Šubová, manažér projektov, komunikácie, propagácie. 

K danému bodu boli materiály zaslané vopred. 

 

Dôvodová správa 

 

Správa o hodnotení plnenia Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta 

Nová Baňa za rok 2023 zahŕňa najdôležitejšie akcie uskutočnené v roku 2023, ktoré sú priradené 

k jednotlivým opatreniam, projektom a aktivitám v prijatom dokumente Program 

hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Nová Baňa 2021-2027. 

PhDr. Lenka Šubová - Dobrý deň vážení poslanci, predkladám vám ako každý rok správu teda 

o hodnotení plnenia programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja mesta Nová Baňa tentoraz 

za rok 23, ktorý vlastne zahŕňa v tabuľkovej časti najdôležitejšie akcie zosumarizované, ktoré 

sú pretkané s rozpočtom a záverečným účtom pre rok 23, ktorý bol. Na tejto správe vlastne s 

nami spolupracovali, aj podklady okrem MÚ, aj príspevkové a rozpočtové organizácie, taktiež 

aj spojená škola Hrabiny Nová Baňa. V roku 2023 teda nájdete jednotlivé aktivity a opatrenia 

podľa, ako som už spomínala, programového rozpočtu. Sú väčšinou v realizácii. Tie, ktoré sú 

už splnené za predošlé roky 21, 22 sú vyznačené ako splnené s príslušným rokom. A zároveň 

tie, čo sa ešte neuskutočnili, sú ako x, že ešte teda do roku 2027 v rámci možností budú 

naplnené. Nech sa páči. 

Primátor - Ďakujeme. Ja sa zapájam na úvod vždy trochu, ale veľa času to hádam neminie. Ja 

len chcem povedať, že toto je, ja si teda pamätám, to je 3 a to je 7 - 13 či ako, 14- 20 a 21- 27, 

hej? To sú 3 tie funkčné obdobia programovacích období a za tie predchádzajúce 14 - 20 a 7- 

13 vždy niečo zostalo, čo sa nestihlo za tých 6 rokov vybaviť a sa prenieslo. Ale veľa sa aj 

postupne vyčistilo. Tak aj tu verím, že do toho roku 26, preto sa to robí na ročnej báze, to neni 

ani tak vaša úloha ako len info, ale my si to musíme strážiť, aby sa to v čase nastavilo tak, aby 

sa to teda neprenášalo donekonečna a potom teda zistíme, že to už piatykrát prenášame a nikdy 

sme to nespravili. Tak sa teraz dúfajme odkrojí ten Tajch a verím, že sa odkrojí aj iné, čo je 

chronicky nevyriešené v tomto meste a bude to ako raz dobre. Mne by sa uľavilo, keby sa nám 

podarilo vyriešiť aj ten pruh pri škole základnej a voľako teda tú parkovaciu politiku tú 

vykladaciu politiku konečne spraviť. Vždy to naráža na nejaké tie finančné prekážky alebo aj 

nejaké iné. Takže tak. Sú tam staré veci ešte, čo by sme potrebovali už vyčistiť a niektoré 

samozrejme pribúdajú. Nech sa páči, ak má niekto niečo. Ak nie poprosiť návrhovú komisiu 

návrh na uznesenie. 

U z n e s e n i e   č. 38/2024 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

schvaľuje 

 

Správu o hodnotení plnenia Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta 
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Nová Baňa za rok 2023 

 

Hlasovanie č. 8: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 10 

za – 10 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, JUDr. Vladislav Lalka, Maroš Marko, 

Anton Medveď, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 2 (Peter Forgáč, Ing. Karol Tužinský)  – uznesenie bolo prijaté 

 

 

7. Postúpenie práv a povinností investora stavby/stavebníka stavby „Aglomerácia Nová 

Baňa: Nová Baňa, Brehy – kanalizácia a ČOV“  

 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  

a spracovateľkou bodu PhDr. Lenka Šubová, manažér projektov, komunikácie, propagácie. 

K danému bodu boli materiály zaslané vopred. 

   

 

Dôvodová správa 

  

Stredoslovenská vodárenská spoločnosť, a.s. (StVS) zabezpečuje ako investor/stavebník prípravu 

a realizáciu stavby „Aglomerácia Nová Baňa: Nová Baňa, Brehy – kanalizácia a ČOV“, účelom 

ktorej je vybudovanie verejnej kanalizácie v meste Nová Baňa a v obci Brehy. 

Hlavnými cieľmi projektu sú: 

- vybudovanie verejnej kanalizácie v meste Nová Baňa a v obci Brehy, 

- splnenie Smernice Rady č. 91/271/EHS o čistení komunálnych odpadových vôd – pre 

aglomerácie s počtom ekvivalentných obyvateľov medzi 2 000 EO a 10 000 EO a 

rámcovej smernice o vodách č. 2000/60/ES tak, aby projekt zabezpečil zvýšený počet 

obyvateľov so zlepšeným čistením komunálnych odpadových vôd. 

 

Za účelom naplnenia vyššie uvedených cieľov bol Mestu Nová Baňa doručený od StVS návrh 

Zmluvy č. 0183/2024 o podmienkach vzájomnej spolupráce pri zabezpečení naplnenia 

merateľných ukazovateľov napojenosti producentov odpadových vôd na verejnú kanalizáciu 

pri 

zabezpečení realizácie stavby „Aglomerácia Nová Baňa: Nová Baňa, Brehy – kanalizácia,“ 

vrátene prílohy č.1: Zoznam dotknutých pozemkov „Aglomerácia Nová Baňa: Nová Baňa, 

Brehy – kanalizácia a ČOV,“ a prílohy č. 2: návrh Zmluvy č. ... o uzatvorení budúcej zmluvy 

o pripojení na verejnú kanalizáciu a o odvádzaní odpadových vôd verejnou kanalizáciou. 

Dotknuté dokumenty sú súčasťou dôvodovej správy. 
 

Primátor - Ďakujem, nech sa páči diskusia k tomuto bodu. Poviem tak, že v roku 19 sme na 

jar sedeli spolu s obecným zastupiteľstvom na Brehoch, ak si to pamätáte, tí, ktorí ste tu boli a 
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uzatvorili sme, alebo prijali sme taký návrh o určovacej žalobe, ktorú podala obec Brehy na 

nás, na mesto Nová Baňa. My sme sa v podstate dohodli a my sme ten súd ako prehrali a určili 

sme si hranicu katastra. Určili sme si hranicu katastra tak, ako sme si v tej žalobe dohodli. To 

nám vlastne uvoľnilo to zablokované, ten zablokovaný projekt od vodárov, ktorý mohol byť už 

postavený najprv za eurofondy z ministerstva životného prostredia. To sme mohli my robiť, 

nespravili. Potom mohol byť postavený v roku 17. kedy sme mali spor a nemohli sme čerpať 

eurofondy, to vodári chceli stavať. Teraz sa to už odstránilo a teraz už bola podaná aj žiadosť. 

V mesiaci marec bola podaná žiadosť na túto stavbu s tým, že pre Novú Baňu sa teda týka ulica 

Kamenárska a pre Brehy sa týka celá obec kanalizácia a bola by bývala aj čistička v tom, ale 

oni už čističku medzitým postavili z Envirofondu, lebo neverili, že toto bude priechodné hlavne 

kvôli tomu sporu. Takže oni teraz sa pripoja normálne na tú novú čističku s kanalizáciou. 

Verím, že to bude, teda ja neviem, asi takto do roka už aj hotovo a bude to fungovať. No, takže 

to je inak ako teda tragédia, že sme neboli schopní to čerpať jednak aj za nás, ale potom aj za 

to, že sme neboli oprávnené územie. My sme sa prosili o to asi 3 roky, aby sme sa stali 

oprávnené územie. Nás vyškrtli, keď sme v roku 2017 tam boli, tak potom sme stade vypadli. 

To nikto nevie pochopiť, že prečo. Teraz nejakým spôsobom sme to, teda vodári to podali a 

verím, že to bude ok. Tak ja teda ďakujem. Ak niekto ďalší, nech sa páči, ak nie, tak poprosím 

návrhovú komisiu návrh na uznesenie. 

 

U z n e s e n i e   č. 39/2024 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

súhlasí 
 
 

s uzatvorením Zmluvy č. 0183/2024 o podmienkach vzájomnej spolupráce pri zabezpečení 

naplnenia merateľných ukazovateľov napojenosti producentov odpadových vôd na verejnú 

kanalizáciu pri zabezpečení realizácie stavby „Aglomerácia Nová Baňa: Nová Baňa, Brehy – 

kanalizácia,“ vrátane príloh 

 
Hlasovanie č. 9: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 10 

za – 10 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, JUDr. Vladislav Lalka, Maroš Marko, 

Anton Medveď, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 2 (Peter Forgáč, Ing. Karol Tužinský)    – uznesenie bolo prijaté 
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8. Odpadové hospodárstvo v meste Nová Baňa 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  a 

spracovateľkou bodu Mgr. Ivana Cicko, odborný referent na úseku výstavby a životného 

prostredia. K danému bodu boli materiály zaslané vopred. 

 

Dôvodová správa 

 

V roku 2023 sa vytriedilo v Novej Bani 40,44 % komunálnych odpadov, čím sme splnili hlavnú 

podmienku na získanie príspevku z Environmentálneho fondu – požadovaná úroveň 

vytriedenia komunálnych odpadov je nad 31 %. Príspevok z Environmentálneho fondu môže 

byť použitý len na účely odpadového hospodárstva. 

Pre porovnanie v rokoch 

2022 sa podarilo vytriediť 43,12% 

2021 sa podarilo vytriediť 48,25% 

2020 sa podarilo vytriediť 33,31% 

2019 sa podarilo vytriediť 33,18% 

 

Našim cieľom je, aby sme sa dostali v miere separácie nad 50%, pretože čím väčšie %, tým 

menší zákonitý poplatok za komunálny odpad pre občanov v meste Nová Baňa. 

 

Porovnanie separovateľných zložiek odpadu, celkového objemu zmesového komunálneho 

odpadu, drobného stavebného odpadu a objemného odpadu v tonách za predošlé roky: 

 

 2020 2021 2022 2023 

Separovanie  1 173 2 050 1 452 1257 

ZKO  1 917 1 859 1 654 1535 

DSO  38 23 62 43 

OO  213 171 198 268 

 

Našim cieľom je znižovať množstvo zmesového komunálneho odpadu, čo najviac, tým pádom 

bude vyššie percento separovateľných zložiek. Drobný stavebný odpad si hradí každý občan 

sám, ale objemný odpad platíme všetci občania Novej Bani z poplatku za odpady. Potrebné je 

zabrániť, aby nám v meste nezanechávali objemný, prípadne zmesový komunálny odpad 

občania z iných miest a obcí.  
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Primátor - Ďakujem pekne, nech sa páči diskusia k tomuto bodu. Ja teda na úvod chcem 

poďakovať všetkým občanom, každý rok to tu budeme dávať a myslím, že minimálne za to 

poďakovanie, to môže mať tento priestor. Chcem poďakovať všetkým občanom, ktorí a) 

separujú, separujú všetky tie separovateľné zložky, či to robia tak, že vozia to na horný dvor, či 

to urobia, že to dávajú do kontajnerov na sídliskách pri bytových domoch alebo do hniezd, kde 

sú na separovateľné zložky. Hniezda v Novej Bani sú tiež nejaké 3 alebo je vrecovaný zber 

separovaných odpadov. Takže za toto a aj za to, že rozumne nakladajú s komunálnymi odpadmi 

čo do množstva a tvorby, lebo sa nám darí teda znižovať počet ton alebo teda objem. Darí sa 

nám znižovať objem komunálny odpadu, čiže tie tony, hej, za zmesový komunálny odpad. A 

zatiaľ sme si vždy siahli na ten, na ten príspevok od Envirofondu. To je teda, teraz sú 2 
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príspevky, 1 je za mieru separácie, to je nad tých 31 %, to v pohode dávame. A potom je za 

BRKO, to tiež dávame, čiže na to nárok máme. A teraz sme stále v pásme od 40 do 50 %. My 

ale neklameme, naša samospráva ani 1 kilo z BRO, to sú biologicky rozložiteľné odpady, 

konáre, my to neklameme, my každý 1 konár, ktorý máme, máme na to papier a reálne ten 

konár tu vznikol. Ja viem tak, že niekto čaruje s tým a dáva tam tony nejaké, ako sa mu páči. 

Čiže u nás je to reálny obraz, ale chceli by sme sa dostať vyššie nad 50 %. Tak ak niekto má 

konáre doma a nemá s nimi čo robiť, tak keď nám ich dá, tak my tie konáre zúročíme a budeme 

to mať v tých tonách, čiže nám by to pomohlo. Tak uvidíme, ako sa popasujeme možno aj niečo 

s lesmi ešte s mestskými vymyslíme, aby sme tých konárov mali dosť, aby to teda nám nabehlo 

nad 50 %, lebo sme na úrovni cez 40. Kleslo to aj preto, že plasty sa viete už netvoria v takom 

objeme, lebo pet fľaše sa ako sú vratné, čo je dobre a vo všeobecnosti teda v odpadovom 

hospodárstve sa kadečo mení, aj legislatíva sa mení, hej? Teraz viete sami, že 2 roky už hrozilo 

to, že máme mať mechanickú biologickú úpravu pred uložením zmesových komunálnych 

odpadov na sklad. Všetky tie skládkové spoločnosti napr. my dávame na skládku do Bzenice, 

to je Márius Pedersen, už to tam majú vybudované. Dva roky to nevyužívajú, podľa mňa to na 

rok už neodložia a bude to platiť a my normálne donesieme zmesový komunálny odpad, všetci, 

oni to budú musieť triediť tzn. mechanicky roztriediť a biologicky využiť tzn. to, čo je možné 

kompostovať, budú kompostovať, ostatné uložia na skládku a za to nám budú účtovať poplatok, 

ktorý nás zaťaží tak, že sa pravdepodobne nikto na Slovensku tomu nevyhne a bude nárast, ja 

neviem teraz presne povedať o koľko, ale bude nárast teda za to, za túto novú službu. Preto čím 

menej tých ton tam dovezieme, tým menej vlastne budeme za to platiť. Čiže vo všeobecnosti, 

keď si prepočítate tie tony, ktoré sú tu za naše mesto, tak my máme, to je taký najlepší 

ukazovateľ, zmesový komunálny odpad máme v roku 21 to bol ale covidový rok, pardon, v 

roku 20, 20 a 21 boli covidové roky, možno to s tým súvisí, že ľudia boli doma, 1917 ton, 1859 

ton, v 22 1654 ton a vlani iba 1535 ton. To je to, čo chceme, čím menej týchto ton, aby bolo, 

lebo to nás zaťaží, aj ten mechanicko-biologická úprava odpad, no. A to, čo hovorila kolegyňa 

za ten objemný odpad, tak nevymyká sa to veľmi, ale 213t v 2020, 171t v 2021, v 2022 198t a 

vlani v 2023 268t. To je objemný odpad. Pani riaditeľka môže doplniť. Máme už dve kamery 

na hornom dvore, lebo my sme na ceste. Ja neviem vylúčiť úplne to, že tam niekto si vymyslí 

a príde si tam odniesť nejakú haraburdu, ktorú doma má a nemusí to byť náš občan, ani náš 

chatár a môže nám to tam dať a nám to prischne na krku a musíme to zaplatiť. Čiže s týmto 

máme problém ešte zatiaľ a ostatné teda tie separovateľné zložky, čo som povedal, tak tu dole 

v tom materiáli to je aj rozbité. Samozrejme napr. kuchynský odpad, jak zdraželo všetko a 

inflácia narástla, sa znížil, sa znížil kuchynský odpad. A nech by sa ani netvoril, však to je 

dobre. Nech ľudia spotrebujú, čo si kúpia, čiže na tom sa nejaká budúcnosť stavať nedá. To čo 

tu máme zatiaľ je papier, ktorý nám rastie celkom dobre, skôr nám rastie. Drevo nám rastie, čo 

ľudia nosia, aj šatstvo. Máme tu tie veci, takže v podstate sa so všetkým vieme popasovať a ja 

ešte raz teda za toto ďakujem a tým ja končím. Pani poslankyňa Valachovičová nech sa páči. 

Poslankyňa Valachovičová - Vy ste už viac menej odpovedali tým, že čo budeme robiť, 

pretože to percento klesá, čo pre nás nie je dobré a sme veľmi tesne už pri štyridsiatke a môžeme 

sa dostať na tú vyššiu sadzbu, tak práve tu ma zaujímalo, čo budeme robiť preto, aby sa tak 

nestalo. Možno ešte nejaké ďalšie kroky okrem toho, že budeme spolupracovať s mestskými 

lesmi? 

Primátor - No budeme sa BRO snažiť zvýšiť, lebo to nám najviac to naženie, ale teda aj papier 

je ešte stále možno nejaká rezerva. Ak my sme oleje teraz začali riešiť. Ja by som možno dal aj 

riaditeľke, nech povie nám, však ona má prehľad o tom. My ako to, čo sa nám hrozí, že by sme 
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prepadli pod 40 %, znamená 4 EUR na tony vyšší zákonný poplatok, hej? Teraz máme 18 a 

mali by sme 22 EUR za tonu. To je zo zákona, to ide do Envirofondu a tie dotácie stále nad 

31 % budeme, ale tu sme teda poskočili vďaka aj tým ostatným, ale, ale konáre boli aj viac v 

minulosti, hej? Boli aj viac, teraz sú nejak menej, tak neviem pani riaditeľka, skúste niečo 

vypomôcť. 

Riaditeľka TS - Ja si myslím, že ste už zodpovedal, že robíme všetko pre to, aby sme vlastne 

nahnali si tie separované zložky odpadov, ale tým, že nám odišli tie pet fľaše a zálohované 

obaly z kovu, tak to nám spravilo tento pokles, že sme na tej hranici a robíme všetko pre to, aby 

sme tu sa udržali medzi 40 a 50 %. Pán primátor preto hovorí o tých konároch, o tom biologicky 

rozložiteľnom odpade, pretože to je veľké kvantum ton, ktoré nám voči tomu komunálnemu, 

ktorý nám pekne klesá aj tým spotrebiteľským správaním občanov, vyváži. Takže myslím si, 

že keď bude tá spolupráca s mestskými lesmi, s národnou diaľničnou spoločnosťou, čo máme 

spoluprácu, tak to bude, myslím si, že udržateľné. 

Primátor - Ďakujem. Pán poslanec Spurný nech sa páči. 

Poslanec Spurný - Ja som v tejto problematike iba jednu vec chcel povedať, že nielen občania 

Novej Bane, ale aj naši návštevníci si všímajú, že aké čisté máme mesto, ale to súvisí aj s týmto 

komunálnym odpadom. Keď sa pozriete napr. ja chodím medzi Strednou školou obchodu a 

služieb až po zastávku, čo ide smerom autobus na Starú Hutu, tak nemáte jeden smetný kôš. 

Pozrite sa po celom chodníku, všade máte hromadu, prepáčte, nazvem to flusancov 

žuvačkových a cigariet a všetko a nikto sa proste netrápi, len to zašvihne na zem. Na druhej 

strane hovorím aj o takých veciach, že by sme pravdepodobne, myslím si, že ja osobne teda si 

myslím, že by sme mali pripraviť nejakú akciu, kde by sme znovu mohli osloviť všetkých 

žiakov komplet, či je to cirkevná škola od materských škôl trebárs až po stredné školy + našich 

občanov, aby sme trošku začali viacej myslieť aj na tom odpade a akým spôsobom tu 

separujeme, kde to dávame a na druhej strane by som to chcel znovu povedať, že spraviť takú 

výzvu v celom meste. Poľovníci možno viete, o čom hovoríme. V tých okrajových častiach 

nášho mesta ešte máme kopu rôznych skládok, ktoré by sme mali čím skôr vyčistiť, aby nás to 

v budúcich rokoch nestáli tie 4 EUR na tom viacej a pod. Iba toľko k tomu. 

Primátor - Ja vám dávam za pravdu, to čo hovoríte bezpochyby. To, čo ste sa dotkli nejakých 

žuvačiek, tak tie nám tony nenabehnú, to je skôr o tom, že je to nejaká taká, neviem, čo to je, 

čo to je za správanie, nie je úplne dobré, to je škaredé, tam možno špaky takisto. Ale tie v 

prírode odpady, ono to má svoje súvislosti napr. a sú teda také súvislosti aj z titulu 

množstvového zberu, že časť samospráv zaviedlo množstvový zber. Ja som hovoril s tými 

starostami, aj s primátormi a majú problém s tým, že im ľudia sa snažia mať čo najmenej tých 

ton, aby najmenej platili a nemajú, neštítia sa, neni im zaťažko alebo neni im to nejako proti 

ich zásadám, proste si dovolia to vyviesť niekde. Vyhodia to do prírody, do nejakých 

okrajových častí trebárs toho katastra alebo to pália niekde na obciach v peci v zime, čo je 

úplne, že zle aj jedno aj druhé. Takže tu ale náučné chodníky, ktoré sa čistia, aj teraz sa bude 

čistiť, myslím to aj s CVČ spolupracujeme aj s lesmi, tam sa tie odpady znižujú. Ja tam chodím 

každý rok a ja tam nemám čo zbierať už, keď idem od stanice. Ja chodím na tú spodnú, na 

Zvoničku, tam veľmi neni čo zbierať, to je dobre. Tam ten Železničný rad tie horné lúky tzv. 

za tým STK, tam ešte máme nejaké rezervy, ale zlepšuje sa to. Ale kto voľakde v lese vidí 

voľakoho nebodaj alebo prichytí, tak tu je aj mestská polícia, aj štátna polícia, toto nie je čo 

tolerovať, to treba okamžite nahlasovať. 
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Poslanec Spurný - Ale až by ste nemali kde, tak ja vás potom niekedy zoberiem a môžeme ísť 

spolu a máme nejaké ten týždeň čo chodiť, môžme chodiť to tam čistiť, to je blízko mesta.  

Primátor - Ukážeme si to, ja neviem, čo máte konkrétne na mysli, ale rád sa pozriem. Dobre, 

ak nemá nikto nič, tak poprosím návrhovú komisiu návrh na uznesenie v tomto bode. 

O 14:29 príchod viceprimátora Tužinského a poslanca Forgáča do rokovacej miestnosti. 

 

 

U z n e s e n i e   č. 40/2024 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

berie na vedomie 

 
výsledky v odpadovom hospodárstve a úroveň vytriedenia komunálnych odpadov v meste 

Nová Baňa za rok 2023 

 

 

Hlasovanie č. 10 : 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 12 

za – 12 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka, 

Maroš Marko, Anton Medveď, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol 

Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0   – uznesenie bolo prijaté 

 

 

9. Energetické hospodárstvo v meste Nová Baňa 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  a 

spracovateľkou bodu Lýdia Adamcová, referentka OVŽPaSM. K danému bodu boli materiály 

zaslané vopred. 

 

Dôvodová správa 

 

V materiáli a v prílohách sú spracované informácie o spotrebe a cene za plyn, teplo a 

elektrickú energiu v budovách, ktoré sú financované z rozpočtu Mesta Nová Baňa. Spotreby 

a ceny za rok 2023 sú porovnávané aj so spotrebami a cenami z predchádzajúcich rokov. 

V prehľadoch za roky 2021 – 2023 je uvedená spotreba plynu. Cena plynu v roku 2023 bola 

204,00 eur/MWh, vrátane ceny za komoditu, distribúciu, poplatky a daň. Náklady za rok 

2023 predstavujú sumu 190.179,00 eur bez dotácie. 

Spotreba tepla  v budove  MsÚ  a v budove  Podnikateľského  centra  bola  v roku  2023  10 
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680 m3. Cena za teplo v roku 2023 predstavovala čiastku 308,00 eur/MWh. Cena tepla je 
stanovená URSO-m a zahŕňa variabilnú a fixnú zložku, v ktorej sú zahrnuté ceny za 
komoditu, distribúciu, daň a výrobu tepla. 

V prehľadoch spotreby elektrickej energie (EE) za roky 2021 – 2023 bola spotreba EE v roku 

2023 - 167,341 MWh. Cena EE bola v roku 2023 vo výške 359,00 eur/MWh vrátane 

komodity, distribúcie, poplatkov a dane. 

  Našou snahou je znižovať spotrebu energií, čo je možné vidieť z priložených prehľadov. 

Znižovanie spotreby je možné dosiahnuť zlepšením energetickej hospodárnosti budov, čo  

zahŕňa systémy vykurovania, reguláciu spotreby, minimalizovanie tepelných strát, úsporné  

svietenie a využitie obnoviteľných zdrojov energie. 

 

Prílohy: prehľady o spotreba a cene plynu, tepla a EE. 

 

Primátor - Ďakujem pekne, nech sa páči diskusia k tomuto bodu. Ja by som teda na úvod 

chcel povedať dve veci. Toto dávame druhýkrát a za každý rok by sme to si dovolili dať vždy 

za 3 roky, čiže na rok to bude len za 22, 23,24, ale to, je čo dôležité tu povedať, že dneska tie 

ceny, koľko sme za čo zaplatili za celý rok, tu ani nemáme ambíciu vám hovoriť, lebo sa to 

ťažko porovnáva, lebo sa medzitým zmenili ceny za komoditu a za tie distribučné poplatky a 

tie rôzne iné poplatky, ktoré sú s tým súvisiace. Ale to, čo je možné povedať, že keď bolo v 

roku 21 cena najnižšia historicky, tak pri plyne to bolo 34 EUR za MWh všetko dokopy a 

vlani to bolo 204. To je sedemnásobok. Pri teple, pri teple to bolo 70 a 308, to je, čo ja viem, 

4,5 násobok dajme tomu a pri elektrike to bolo v roku 21, keď bola najnižšia 257 a teraz je 

359, je nižšia ako bola v roku 22, vtedy bola 379. Čiže najmenší výkyv bol v elektrike a 

najväčší výkyv bol v plyne. My sme tu napr. v Novej Bani všetko máme na plyn. Sú 

samosprávy, ktoré nemajú vôbec plyn, v obciach majú len buď elektriku alebo teda pevné 

palivo alebo nejakú štiepku alebo tak ďalej. Čiže nás ten plyn ako riadne vytrápil, a preto sme 

sa snažili tam tomu venovať aj nejakú tú pozornosť väčšiu, aj sa nám teda zadarilo a myslím 

si, že nikto ani nejak extra že netrpel zimou trocha, otužili sme sa viac, hej? Kolegyne chodia 

aj so svetrom už do roboty všetky nejaký druhý rok, ale sme teda 20 % sekli dole tú spotrebu 

toho plynu na úrovni tých budov, čo sú pod mestom a na úrovni toho výroby tepla je to 15 % 

voči tomu minulému roku. Tak isto by som tu, aha mi padla do oka pani riaditeľka TS, že oni 

mali spotrebu plynu 11 475 v roku 21 a vlani mali 6200. Čiže išli na polovicu hej, lebo sme 

ich donútili kúriť aj do pece. Majú pec, tak kúria aj do pece nejakými tými drevami, čo 

nemáme kde dať, ešte také hrubé. No takže jedno s druhým. OKI sme vlastne zrušili a dali 

sme tam sú úspory, ale OKI keď obnovíme, tak tam bude úplne zas iné energetické 

hospodárenie, lebo tam by sme to mali dostať, tam je to už pred finále, vyzerá to dobre. Tak 

OKI tam už kancelária nebude, ale bude tam využité to inak, ale nebude to žrať. Ten starý 

kotol, tam bola platba len zálohová 1.000 EUR na mesiac, tak to načo nám je za 12 000 tam 

kúriť nejakú veľkú budovu, hej? Čiže ja to vnímam ako pozitívne. A chcem teda poďakovať 

všetkým, čo sa podieľali na úspore. Ak nám vyjdú tie výzvy vo fotovoltaike, to je škôlka, dom 

smútku, potom by mal nasledovať aj MÚ a základná škola, som zabudol, tak by sme teda mali 

aj generovať nejaké úspory na strane elektriky ešte väčšie. No tak asi v tomto duchu teda. 

Nech sa páči, ak je niekto iný ešte. Ak nie je, poprosím teda návrhovú komisiu návrh na 

uznesenie. 
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U z n e s e n i e   č. 41/2024 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

berie na vedomie 

 

informáciu o energetickom hospodárstve v Meste Nová Baňa za rok 2023. 

 

 

Hlasovanie č. 11: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 11 

za – 11 (Peter Budinský, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka, Maroš Marko, Anton Medveď,  

Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 1 (MUDr. Mária Bradiaková) – uznesenie bolo prijaté 

 

 

10. Energetické hospodárstvo v príspevkovej organizácii Technické služby mesta Nová 

Baňa   

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  a 

spracovateľkou bodu Ing. Lucia Beťková, MBA, riaditeľka TS. K danému bodu boli materiály 

zaslané vopred. 

 

Dôvodová správa 

 

V materiáli a v prílohách Návrhu na uznesenie  sú spracované informácie  o spotrebe  a cene  

za  elektrickú  energiu  v budovách  a verejnom  osvetlení,  ktoré  sú  financované       z rozpočtu 

Mesta Nová Baňa a sú v správe Technických služieb mesta Nová Baňa. Spotreby  a ceny za rok 

2023 sú porovnávané aj so spotrebami a cenami z predchádzajúcich rokov. 

 

V prehľadoch spotreby elektrickej energie (EE) za roky 2021 – 2023 bola spotreba EE v roku 

2023 – 192,412 MWh spolu za budovy aj verejné osvetlenie. Cena EE bola v roku 2023 vo 

výške 359,00 eur/MWh vrátane komodity, distribúcie, poplatkov a dane. 

Našou snahou je znižovať spotrebu energií, čo je možné vidieť z priložených prehľadov. 

Znižovanie spotreby je možné dosiahnuť zlepšením energetickej hospodárnosti budov, čo 

zahŕňa optimalizáciu systému vykurovania v administratívnej budove TS,  na Zbernom dvore 

a v šatniach zamestnancov, výmena svietidiel za úsporné a postupné zavádzanie obnoviteľných 

zdrojov energie. V roku 2023 bola dosiahnutá úspora na spotrebe EE pri budovách vo výške 

25,654 MWh čo predstavuje úsporu 9 209 EUR. 

V rámci verejného osvetlenia sme v minulom roku skúšali rôzne modely úsporných opatrení. 

Cez nočnú výluku, znižovanie intenzity osvetlenia až po vypínanie niektorých svetelných 
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bodov. Sú ulice, kde regulácia ostala zavedená a sú oblasti, kde sa svetlá zapli na pôvodný 

režim fungovania. Pokles spotreby pri verejnom osvetlení v roku 2023 dosiahol 37,97 MWh 

čo predstavuje úsporu 13 631 EUR. Úsporné opatrenia priniesli želaný efekt zníženia spotreby 

elektrickej energie a tým lepšie zvládnutie energetickej krízy. 

 

Prílohy: prehľady o spotrebe a cene elektrickej energie. 

Primátor - Ďakujem. Ja len pre porovnanie poviem, že celé verejné osvetlenie, tak jak je teraz, 

je v procese aj možno vášho nejakého stanoviska, lebo my sme išli do roku 24 s tým, že sme 

nemali fixnú cenu, ale mali sme spotovú cenu za elektriku. A tie scenáre hovorili aj o tom a 

boli nejaké také kritické scenáre, že dneska sme z 379 ceny klesli na 359, lebo sa to vyvíjalo 

dobre na tom spote, ale mohlo to byť aj možno 750, lebo bola cena v roku 22 v lete aj 1000 za 

elektriku, čiže preto sme hovorili a mnohé samosprávy, že čo budeme robiť, čo budeme robiť, 

tak budeme vypínať a neviem čo budeme robiť, lebo my sme mali spotrebu elektriky pred tými 

úspornými opatreniami 158 MWh ročne. A všetky budovy, čo ste tu počuli, aj školy, aj škôlky, 

aj všetko mali 167 MWh. Všetky budovy MÚ a všetko 167 celé VO 158. Tak sme sa snažili 

niečo spraviť a stiahli sme to na 108, ale my sme niečo porušili, lebo sme si to vyhodnotili, že 

je tam nejaké aj bezpečnostné riziko zvýšené, aj ja neviem, komfort obyvateľov znížený a 

mnohé iné veci, tak sme si povedali, že nebudeme všetko tlačiť a nechali sme na rok 24 aktívne 

len torzo, len torzo nejaké hej, ktoré beží a ostatné sme zrušili. Zrušili sme časť niekedy na jar, 

keď sme tu prvýkrát hovorili o tomto, takúto správu, tak sme zrušili hneď nejaké, vy ste dávali 

nejaké podnety, potom na jeseň nejaká druhá vlna a teraz sme zrušili tretiu. Čiže na rok tá 

spotreba pôjde zo 108 určite niekde na 125, ale elektrika dneska stojí menej, nie menej, elektrika 

stojí dneska asi, asi aj trochu viac ako 23. Áno? Čiže nie je to úplne dobre, asi aj trochu viac a 

bude, bude taká 2 roky teraz, hej? Dobre, hovorím? 4, 5. No čiže takto to zase je, lebo máme 

fixnú cenu. Čiže máme starostí furt dosť, ale ak vy máte nejaké návrhy, ja neviem aké zmeny 

vo verejnom osvetlení, nech sa páči s tým, že my máme ešte rest voči výmene svietidiel, lebo 

bola výzva z Ministerstva hospodárstva. To bolo nie to obdobie minulé, ale ešte tie dve predošlé 

a 2× sa to realizovalo, veľa samospráv sa zapojilo, aj mesto a zhruba 1500 svietidiel sme z 

eurofondov vymenili, asi 995 alebo koľko. Nejakých 400 vyše nám zostáva vymeniť a už 

nemáme výzvu, lebo neni na to výzva, tak budeme to musieť asi nejako zaplánovať a vymeniť 

z vlastných zdrojov, lebo tam sa nám to odrazí na úspore. My to teraz prechádzame. Ja by som 

to chcel nejako prepočítať, aby sme prišli pred vami, pred vás alebo aj pred občanov a dohodli 

sa, rozhodli sa, čo s tým ďalej. To je teda za mňa a za tie budovy, tam to ako samozrejme platí 

to isté aj pre mesto, aj pre TS, tie budovy, čo sa tam teda zmenilo v spotrebe. No plyn som 

povedal, tam ostatné. Nech sa páči, kto má niečo iné. Ak tu teda nemá nikto nič, tak nevadí, 

ďakujem. Poprosiť návrhovú komisiu návrh na uznesenie. 

 

U z n e s e n i e   č. 42/2024 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

berie na vedomie 

 
informáciu o energetickom hospodárstve v príspevkovej organizácii Technické služby mesta 

Nová Baňa za rok 2023. 
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Hlasovanie č. 12: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 12 

za – 12 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka, 

Maroš Marko, Anton Medveď, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol 

Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0– uznesenie bolo prijaté 

 

 

11. Správa o činnosti Mestskej polície v Novej Bani za obdobie 1.1.2023 do 31.12.2023 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  

a spracovateľom bodu Ján Ševčík, náčelník MsP. K danému bodu boli materiály zaslané 

vopred. 

Náčelník MsP - Ďakujem za slovo, prajem všetkým prítomným dobrý deň. Takže bola vám 

predložená správa o činnosti mestskej polícii za rok 23 s tým, že v zmysle ústavného § 26 a 

zákona 564/91 bola splnená zákonná povinnosť a správa bola predložená v zákonnej lehote do 

31. marca dozorovému orgánu Prezídiu policajného zboru Slovenskej republiky. Prejdem 

priamo k správe. Konkrétne štatistickým údajom za rok 23. Takže plánovaný počet príslušníkov 

obecnej polície je 7 príslušníkov. Skutočný stav je 7, čiže sme plne obsadení v rámci 

tabuľkových miest. Čo sa týka sťažností na príslušníkov mestskej polície, za rok 23 nebola ani 

jedna sťažnosť. Taktiež ani potreba vykonať zákrokov, služobných zákrokov s použitím 

donucovacích prostriedkov, taktiež nebolo vykonať v roku 23, čiže ani jeden zákrok. Prejdem 

priamo k priestupkom. Tak za rok 23 bolo počet zistených priestupkov vlastnou činnosťou 304, 

z toho najväčší podiel priestupkov boli priestupky proti bezpečnosti a plynulosti cestnej 

premávke podľa § 22 zákona o priestupkoch, konkrétne v počte 284. Počet oznámení 

priestupkov na útvar obecnej polície bolo 10. Najviac priestupkov bolo oznámených čo sa týka 

porušenia zákona pre § 50, čiže priestupok proti majetku. Počet uložených priestupkov z 

celkového počtu to boli 2. To sú priestupky, pri ktorých nebol zistený páchateľ. Počet 

odložených priestupkov, bolo 1. To je v prípade, že nejednalo sa o priestupok. Počet 

odovzdaných priestupkov inému správnemu orgánu bolo 9. Počet oznámených priestupkov 

príslušnému orgánu, v rámci ktorých nevykonáva v podstate správny orgán, resp. správny orgán 

je v zmysle zákona iný subjekt alebo iná organizácia štátnej správy bolo 0. Počet prejednaných 

priestupkov v blokovom konaní bola celkovo 101 z celkového podielu 314 priestupkov. Výška 

finančnej hotovosti celkovo vyzbieraná 1270. V opisnej časti sa v správe nachádza v podstate 

osobné údaje príslušníkov, ďalej výstroj, výzbroj. Tu by som v podstate vyzdvihol, že aj v roku 

23 mestská polícia koordinovala činnosť príliv utečencov z Ukrajiny. Avšak táto, táto početnosť 

bola ďaleko menšia ako v roku 22. Zároveň by som chcel vyzdvihnúť to, že mestský kamerový 

systém, ktorý je tu v meste, bol využívaný vo viacerých prípadoch, konkrétne v 22 prípadoch. 

Z toho 5 záznamov bolo využitých pre vlastnú činnosť pri objasňovaní priestupkov proti 

bezpečnosti a plynulosti cestnej premávky, verejného poriadku a priestupku proti majetku. 4 

záznamy boli poskytnuté odboru kriminálnej polície na ich vlastnú činnosť, 2 záznamy 

poskytnuté okresnému dopravnému inšpektorátu v súvislosti s dopravnými nehodami a 11 

záznamov využil základný útvaru oddelenia Policajného zboru v Novej Bani. Mestská polícia 
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v podstate kontroluje dodržiavanie všeobecne záväzných nariadení mesta, ktoré sú vycitované 

v správe. Tu je asi v skratke všetko, čo by som chcel povedať. Na záver sa chcem poďakovať 

všetkým príslušníkom mestskej polície za vykonanú prácu. Ďakujem za pozornosť. 

Primátor - Ďakujeme pekne, nech sa páči diskusia k tomuto bodu. Ja by som tiež chcel 

poďakovať za to teda, že sa aj teda tá celá agenda súvisiaca s odídencami z Ukrajiny tak 

pomerne hladko, ako dala zvládnuť vďaka mestskej polícii. Tam teda to ešte stále nejakým 

spôsobom beží a ten stav, ktorý je 6+1, myslím si, že teda celkom dobre to funguje, hej? No, 

takže to v roku 24, to teraz nie je téma, ale nejaké priestory sme sčasti spravili a ešte aj 

dokončíme. Verím, hej, že v závere roka sa nám nejak podarí tie prostriedky alokovať, tak by 

to malo byť už aj na nejakej normálnej úrovni. No a uvidíme ďalej, ako to bude. Tá 

bezpečnostná situácia, ja, podľa mňa sa bude asi teda, bude to, bude to nejako sa komplikovať 

viac a viac, takže to treba mať na to pamäť. No a teda kamerový systém, samozrejme výzvy, 

ktoré avizovali na maximum sa budeme snažiť zapojiť, lebo čím viacej to bude, čím lepšie to 

bude, čím ja neviem, výpovednejšie to bude, tým to bude pre všetkých bezpečnejšie, aj pre tých 

nejakých, čo ich to pokúša, ťažšie. Toľko teda za mňa. Nech sa páči ak niekto má k tomu niečo. 

Ak nemá, tak ďakujem, poprosiť návrhovú komisiu návrh na uznesenie. 

 

U z n e s e n i e   č. 43/2024 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

berie na vedomie 

 

Správa o činnosti Mestskej polície v Novej Bani za obdobie od 1.1.2023 do 31.12.2023 

 

 

Hlasovanie č. 13: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 11 

za – 11 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka,  

Anton Medveď, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. 

Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 1 (Maroš Marko)   – uznesenie bolo prijaté 

 

 

12. Majetkové veci 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  

a spracovateľom bodu Lýdia Adamcová, referentka OVŽPaSM. K danému bodu boli materiály 

zaslané vopred. 
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Dôvodová správa 

 

Projekt realizuje Banskobystrický samosprávny kraj.    

 Centrá integrovanej sociálno-zdravotnej služby poskytujú služby : 

- základné sociálne poradenstvo (zhodnotenie aktuálnej situácie, návrhy riešenia 

nepriaznivej situácie) 

- sprostredkovanie požičiavania zdravotných pomôcok (vozík, schodolez, polohovateľná 

posteľ a pod.) 

- sprevádzanie seniorov odkázaných na pomoc inej osoby (k lekárovi, na úrady) 

- sprostredkovanie lekárskej starostlivosti (objednanie k lekárovi, prehľad o sieti 

odborných lekárov) 

- sprostredkovanie terénnych, ambulantných a pobytových sociálnych služieb 

- preventívne aktivity pre seniorov (besedy, prednášky, skupinové aktivity) 

Služby sú určené pre seniorov  a pre ľudí v produktívnom veku so zdravotným postihnutím 

alebo zhoršeným zdravotným stavom. Prevenčné a poradenské aktivity sú určené pre všetkých 

seniorov.  

   

Osobitný zreteľ je zdôvodnený v súlade so Zásadami hospodárenia a nakladania s majetkom 

mesta Nová Baňa zo dňa 4.12.2023, čl. 14, bod 2, písm. b), bod 3, písm. e).  

 

Lýdia Adamcová - V bode majetkové veci vám predkladáme jeden návrh na uznesenie z 

dôvodu hodného osobitného zreteľa prenajať kanceláriu v budove na ulici Bernolákovej číslo 

11 v Novej Bani pozostávajúcu z výmery 31,10 m² a to pre združenie Mikroregiónu Nová Baňa 

so sídlom Námestie slobody 1, Nová Baňa a na dobu určitú do 31. 12. 25 vo výške ročného 

nájomného za celý predmet nájmu 1 EUR a bez energií. Energie si bude hradiť nájomca za 

účelom prevádzkovania centra integrovanej sociálno-zdravotnej starostlivosti s pôsobnosťou 

pre obyvateľov v rámci územia mikroregiónu. Osobitný zreteľ prenájom a zníženie výšky 

nájomného je v súlade so zásadami hospodárenia a nakladania s majetkom mesta. Pre 

schválenie tohto uznesenia je potrebná trojpätinová väčšina všetkých poslancov, nakoľko je 

vám predložený návrh ako prípad hodný osobitného zreteľa z dôvodu, ktorý je uvedený v 

návrhu na uznesenie. 

Primátor - Ďakujem pekne. Ja teda to doplním, však vy ste to asi zachytili. Tento projekt je 

projekt BBSK. My sme sa dostali medzi 6 samospráv, ktorý sme sa teda, ktoré sme sa zapojili 

a aj sme boli schválení, takže od 2. 4. už máme 2 zamestnankyne prijaté do konca roku 25. Ešte 

jedna príde prvého asi augusta zdravotná sestra, takže bude to v tej zostave 3 pracovníčky, tak 

jak je ten projekt nastavený a malo by to potom pokračovať. Ten projekt už začal možno v roku 

21, ale tam boli len 4 centrá, teraz ich je 10. Takže je to centrum integrovanej sociálnej 

zdravotnej starostlivosti a je to pre mikroregión Nová Baňa tzn. mesto Nová Baňa, všetky 

okolité obce, ktoré tam participujú na tom, a teda nás to nič nestojí, iba to, že dávame, teda 

musíme tam dať za 1 EUR tú jednu kanceláriu, ako náš vklad do toho, oni nám energie zaplatia. 

A mali sme aj trocha šťastie, lebo mali sme ju voľnú, tak sme ju v podstate dali omaľovať. Aj 

to urobil mikroregión pán, pán, teda zamestnanec z obce Orovnica to vymaľoval a de facto nám 

z VÚC dali nejaký interiérové vybavenie a počítače. Tak tam proste teraz dávame nejaké 

telefóny dokopy, nejaké auto sa tam kúpi staršie a to sa všetko platí z tých fondov a budú 

fungovať. Čiže ja to potom, my to potom pripravíme do novín, aj celé zoznámenie, ale 

metodicky aj odborne to vedú zamestnanci z VÚC, nie my. Čiže tá pracovná náplň ich je 
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koordinovaná nimi a ja verím, že aj trebárs lekári, aj teda sociálni pracovníci toto budú 

využívať, lebo oni by mali koordinovať aj zdravotnú starostlivosť napr. aj po nejakých 

operačných výkonoch na doliečenie alebo po príhodách nejakých alebo ja neviem, pri plánovaní 

niečoho, čo sa nevedia ľudia ako nejako dostať k starostlivosti, tak by mali vedieť 

vytelefonovať, vykoordinovať, lebo hlavne pre tie centrá je to, kde nie je tá nemocnica koncová 

hneď v tom meste, kde tí ľudia nevedia ani, že kde by sa mali obrátiť, hej, s nejakým 

problémom. Takže toľkoto je za mňa. Ak teda nemá nikto nič, poprosím návrhovú komisiu 

návrh na uznesenie k tomuto bodu. 

 

U z n e s e n i e   č. 44/2024 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 

 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa podľa § 9aa, ods. 2, písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. 

o majetku obcí v znení neskorších predpisov zámer prenajať nehnuteľný majetok –  

kanceláriu v budove súp. číslo 36  na ulici Bernolákovej č. 11 v Novej Bani  pozostávajúcu 

z výmery 31,10 m2.  

Nehnuteľnosť je vo výlučnom vlastníctve mesta Nová Baňa vedená   Okresným úradom v 

Žarnovici, odborom katastrálnym na LV č. 3853;  

pre: Združenie mikroregiónu Nová Baňa, Námestie slobody 1, 968 01 Nová Baňa, IČO: 37 823 

477 

na dobu: určitú do 31.12.2025  

vo výške nájomného:  1,00 eur / predmet nájmu/ rok; (bez energií) 

za účelom prevádzkovania Centra integrovanej sociálno-zdravotnej starostlivosti 

s pôsobnosťou pre obyvateľov v rámci územia mikroregiónu 

z dôvodu, že mesto má záujem podporiť aktivity, ktoré budú zabezpečovať alebo poskytovať 

sociálne služby, odborné činnosti a sociálne poradenstvo v zmysle zákona o sociálnych 

službách a zabezpečovať sprostredkovanie zdravotnej starostlivosti. 

 

Hlasovanie č. 14: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 12 

za – 12 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka, 

Maroš Marko, Anton Medveď, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol 

Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 
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zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0   – uznesenie bolo prijaté 

 

 

15. Interpelácie občanov (vyhradený čas 15.00 – 15.30 hod.) – prezenčne/ web stránka 

Primátor - Týmto sme sa dostali do vlastne času 15, 00 a od 15. 00 do 15, 30 máme interpelácie 

občanov vo vyhradenom čase prezenčne alebo web stránka. Čiže ak teda začnem od web 

stránky, sa spýtam, máme, nemáme? Tak prezenčne, ak sú tu nejakí občania, ktorí majú niečo 

na toto zastupiteľstvo. Pán poslanec, sa hlásiš? Ja som ťa nevidel, prepáč. Tak pán poslanec 

Medveď nech sa páči. 

Poslanec Medveď - Dobrý deň všetkým. Ja som chcel aj reagovať na to predtým, ale mám 

odozvu aj z domova dôchodcov v podstate, že je to dobre po týchto operáciách, že to dobre 

tam, čo majú. Ale chcem sa prihlásiť hlavne kvôli, čo ma oslovil občan a zaujíma to aj mňa, 

lebo nebudem do konca vlastne zastupiteľstva. Hlavne čo sa týka toho, či máme nejaké, či bolo 

nejaké konania alebo či sme vstúpili do nejakého konania ohľadom toho voľnočasového 

kultúrneho centra. Čo sme mali včera v maili a Viktória sa mi vidí, že na to aj reagovala. Či 

sme nejak vstúpili s tým investorom do nejakého konania. 

Primátor - Počkaj, aby som tomu pochopil. Ty si povedal, že nebudeš do konca zastupiteľstva, 

potrebuješ odísť. 

Poslanec Medveď - Áno, tak kvôli tomu som vstúpil. 

Primátor - dám ti priestor, ale dajme najprv občanom teda, ak môžme 

Poslanec Medveď – Dobre. 

Primátor - aby sme dodržali, lebo toto je ako bod štrnásty, ale ty tu povedzme nebudeš, tak 

dobre, tak to vybavíme teraz, ale ja dám priestor. Je tu, sú tu nejakí občania, ktorí by chceli 

využiť tento čas. Nech sa páči, tak mikrofón vás poprosím. 

Obyvateľka z Chotára - Dobrý deň, ja som Nová Baňa Chotár. Jedná sa o tú hlavnú cestu. Je 

to strašne rozbité, chodia tam ťažké stroje a nikoho to nezaujíma. Samé výmoly, samé všetko. 

A na parkovisko sa vozilo skaly, cyklosteska sa spravila dole sedlom, ale nikoho to tú cestu 

nezaujíma. Chcela by som vedieť, či to zastupiteľstvo bude riešiť. 

Primátor - Ďakujem, ja dám priestor pánovi poslancovi Žňavovi, lebo je predseda aj komisie 

dopravy a ja to potom doplním, keď vám niečo povie ako či bude treba, nech sa páči. 

Poslanec Žňava - Dobrý deň prajem. Ja by som skôr za komisiu dopravy povedal, nie je pravda, 

že sa tým nikto nezaoberá. Ja to mám tiež v merku a komisia dopravy takisto. My sme vyčlenili 

tento rok sa mi zdá, 200 000 na opravy ciest ktoré, cez ktoré pôjdu cyklopreteky. Bez ohľadu 

na to sme, alebo teda máme zámer, mesto má zámer, zobrať väčšiu finančnú čiastku, väčší 

finančný obnos a dať opraviť cesty, ktoré sú v zlom stave. Zatiaľ nepadlo rozhodnutie, ktoré 

konkrétne cesty to budú, ale v podstate hovoríme o cestách, ktoré sú v tej nevyhovujúcej 

kategórii, takže s najväčšou pravdepodobnosťou Chotár tam asi spadne a ale samozrejme toto 
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je ešte na prejednaní, či už komisie dopravy alebo samotných zástupcov mesta. Čiže my alebo 

ja konkrétne ako predseda komisie alebo poslanec za ten obvod to evidujem a mal som rozhovor 

s viacerými ľuďmi z Chotára, kde som teda povedal, že to takéto niečo sa chystá a budeme k 

tomu pristupovať tak, aby v podstate tá cesta bolo opravená. Ale momentálne z tých finančných 

prostriedkov ktoré sú, tak bohužiaľ nám na to nevydalo. Neviem, ak ty chceš, pán primátor, 

ešte niečo doplniť. 

Primátor - Ďakujem. Ja doplním pani za teda nás všetkých, že pán poslanec Psotka ešte, 

nebohý, hej, veľmi veľa bojoval za to, aby sa spravil Chotár. Aj sa teda dočkal jednej časti a 

druhej už nie, žiaľ, ale dokopy tam išlo 100 000. To bolo v rokoch 20, 20 a 21 sa mi zdá, ale to, 

čo povedal pán poslanec Žňava, on je aj poslancom práve za tie vaše obvody, aj teda Chotár 

tam patrí, tak ja som za to a myslím si, že nájdeme viacej poslancov podporu, aby sme to 

nekúskovali, jedna cesta, druhá, tretia, ale aby ste spravili všetko, čo sa musí spraviť naraz, ale 

na to nebude stačiť nejaký jeden ten voľaký, finančné prostriedky, ktoré máme v nejakom 

bežnom roku. To musíme zobrať úver a ten úver budeme splácať, čo ja viem 10 rokov, ale my 

to spravíme naraz, a keď to spravíme naraz, tak bude raz a navždy pokoj aj s výtlkmi, do ktorých 

dávame a potom nebudeme dávať. Ale vy, ak hovoríte o Chotári od Vozárovcov zhruba, od 

Vozárovcov, od Ciglana je už ten úsek neopravený, lebo tam už neboli tie prostriedky až po tú 

otočňu, kde sa otáča autobus. A to je najhoršie, čo vy hovoríte, tak ak ste v tej časti doma, tak 

to máte, to máte pravdu. No ale vydržte trocha. To, čo môžme spraviť tento rok, pani riaditeľka 

si to možno aj zapíše, vám nejaké veľké diery, voľáko vyspravíme, to nebude trvalé, ale to bude 

len také prechodné riešenie, ale ja budem určite za to, aby sme identifikovali celý ten rozsah, 

nastavili podmienky toho úveru a jednoducho to spravili, ale teraz to nečakajte teraz v tomto 

horizonte. 

Obyvateľka Chotára - Nehovorím, že teraz, ale chcela som vám to pripomenúť, že aby sa teda 

voľačo aj na ten Chotár spravilo. Voľakedy chodila pojazdná, chodil autobus, cesta sa robila, 

prešlo to všetko. A teraz výtky, jamy, domy fuč. 

Primátor - Hej, no tie okrajové časti, nielen Chotár, tých je viac a je s tým veľká starosť. Tí 

ktorí bývajú na Kostivrchu vám povedia, že autobus tam tiež nechce chodiť, tam je to podobné 

ako u vás, hej. 

Obyvateľka Chotára - Ani sanitka nechce prísť, lebo sa bojí, že si defekt spraví. 

Primátor - Môže to byť, aj si spraví, keď pôjde rýchlo a sanitka asi aj musí ísť rýchlo. Pani, 

ďakujem. 

Obyvateľka Chotára - Tam sú starší ľudia, ktorí sú a proste tú sanitku potrebujú. Hádam si 

odtrhnú tlmiče lebo čo. Potom to bude lacnejšie? 

Primátor - Nie, nie, v tomto, ako sa zhodneme. Však vy ste prišli nám pripomenúť to, čo my 

vieme, že máme robiť. Akurát teda vás tu informujeme my, že bude to v najkratšom možnom 

čase a plošne, hej? Celé, nie kúsok. Nech sa páči.  

p. Vozár - Dobrý deň. Vozár. Ja len k Chotáru. Keď hovoríte o tom, že v nejakej krátkej dobe, 

o akom čase sa bavíme? 
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Primátor - No ten čas je, takto vám poviem, že rok 24 sme teraz, vy ste, možno si to pozriete 

zo záznamu. Všetky tie prostriedky, ktoré sú tu, sú určené na zapojenie, hej? Ja si myslím, že 

to bude otázka podľa mňa roku 25, kedy sa to spraví, lebo my si spravíme podmienky na úver 

a keď do toho pôjdeme, tak v roku 25 by som to videl, ale nielen u vás, potom všade. 

Obyvateľka Chotára  - Ale aspoň tie výtlky spraviť, čo sú tie jamy.  

Primátor - To zasypanie sa dá spraviť teraz určite, však to sa robí vždy, keď je teplejšie. 

Obyvateľka Chotára  - To, aby chodili ako tankodrob. 

p. Vozár - Akože rozumiem tomu, že všetci vieme o problémoch ciest v našom meste. Avšak 

Chotár nejakým spôsobom trpel aj tou ťažbou, ktoré bohužiaľ mesto ako také nejakým 

spôsobom podcenilo. Financovanie opráv tej cesty pod ťarchou týchto, ktoré tam prišli. To, že 

mesto bolo nejakým spôsobom nezodpovedné a neošetrilo tieto veci, už či už za bývalého alebo 

akého vedenia, to už je nepodstatné. Riešime nejakú situáciu. Tam sa riešil nejaký nástrek, ktorý 

sa tvrdilo o tom, že to je alternatíva tej cesty. My sme tam mali asfaltovú cestu, teraz sa to na 

asfalt ani nepodobá. Výškové rozdiely 40 cm akože neni problém. Akože chápem, že neni to 

jediná cesta na Novej Bani, ktorá je v nejakom havarijnom stave, lenže hentá cesta si mala na 

to zarobiť, keďže tam bola nejaká ťažba zo strany mesta povolená. Už len neviem, či už má 

mesto rozpracované nejaký projekt na to, lebo sľuby sú sľubujú, my tu môžme chodiť 10 rokov, 

počúvať o tom, že budúci rok si mesto zoberie úver a podobné veci. Akože prísľuby, to sú 

pekné veci, ale tak môžme čakať ďalšie, ďalšie desiatky rokov, kým sa to nejakým spôsobom 

spraví. Tam boli nejaké výhrady. Ja som pozeral zasadnutia aj z predchádzajúcich rokov, kde 

sa hovorilo o tom, že Chotár tam má široké cesty a že sú to pánske cesty a podobné somarinky, 

ale už sa nejak zabúda na to, že mesto pozabudlo si riešiť v rámci svojich investícií alebo 

obvodných vzťahov opravu tej cesty, keď povoľovalo ťažbu rudy. Akože však no ja to môžem 

o tom rozprávať 2 hodiny, vy ďalšie 2 hodiny, len kým to neni na papieri, tak ťažko nám, ťažko 

nám s nejakým ľahkým srdcom počúvať slová tu prítomných ľudí, keď sľuby sa sľubujú. 

Primátor - Ja by som vám pán Vozár dal takú informáciu, môžte si to potom aj prehrať na 

videu. Takto vám to poviem presne, hej. Od roku 2011 do roku 2023 sa spravilo 51 511 m² 

ciest. Za to dlhé obdobie za 1 191 811 EUR. Rok 23 stál meter štvorcový zhruba 36 EUR. 

36 EUR. My máme na krku 229 000 m² ciest, ktoré by bolo treba riešiť. 229 000. 51 tisícov 

som vám povedal, že je hotových a tých zvyšných nie je ani dotknutých, ale nie všetky sú na 

riešenie, hej? Čiže to, čo je prvá domáca úloha pre nás, to je komisia dopravy a my, že či ideme 

robiť teraz 50 000 alebo 80 000 alebo 120 000 m² potrebujeme vedieť, to je prvá úloha. A to 

nebude 50 000, to musí byť podľa mňa minimálne 75 000 alebo 80 000 m², ktoré máme spraviť. 

Kde budú tie úseky a koľko na to treba peňazí. Lebo keď si vyrátate, že 36 EUR je 1 m, tak 

keby sme chceli spraviť 100 000 m, tak to je 3,6 milióna. Keď 50 000, tak je to 1,8 milióna, 

hej? Čiže musíme sa voľakde aj dostať na nejaké reálnej sumy, lebo 3,6 milióna na cesty teraz 

to asi nebude úplne len tak, to sa nebude dať. Čiže chápte aj to, že jednoducho je to, je to zložité 

a tie peniaze, tých 1 100 000, tí, ktorí bývajú na iných cestách, ja poviem napr. ulicu Štefankovú 

trebárs. Ja neviem, koľko rokov oni čakali, ale ak teraz majú cestu, tak 50 rokov alebo ja neviem 

koľko rokov sa tam nikto nevráti k tej ceste, neexistuje. A to sa stane aj u vás raz nejakým 

spôsobom. Ale to, čo hovoríte s ťažbou, áno. 10.800 EUR je ročný nájom, ak sa nemýlim, 

5400× 2 za ťažbu z lomu na sedle a tak isto bola tá ťažba z lomu Čičerka, ale Čičerka lom 

nevyvážala kamene tade, kde vy bývate, ale tou stranou Babuliarka. Babuliarka, čiže tam je to 
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už uzavreté, vyriešené a tá vaša strana čaká, hej? Čiže ja verím, že sa to dokončí na rok a bude 

to v poriadku. 

p. Vozár - O rom by sa dalo diskutovať, keďže ťažké stroje nám chodili popred domy, aj keď 

sa ťažilo hore na Čičerke. Takže jedna vec je zasa o tom, kadiaľ mali chodiť a druhá vec je, 

kadiaľ skutočne chodili, o tom by sa dalo tiež polemizovať. Ale skôr išlo o to vypichnúť to, že 

chotárska cesta mala nejaké možnosti zárobku sama na seba alebo nejakých zdrojov, ktoré mali 

tiecť na tú opravu cesty, čo sa nejakým adekvátnym spôsobom nespravilo, pretože dať nejaký 

nástrek asfaltový na pôvodnú cestu, ktorá už má roztlačené nejaké to základné lôžko, kde sa, 

kde prejde auto, čo má 40 ton a viac, tak to je ako, to je už len tá náplasť, že to koleso auta 

nepadne tvrdo do nejakej jamy, ale riešenie to nie je. To je zasa o tom, že toto je časť Novej 

Bane, kde keď sa spraví cesta, ako hovoríte, tam 50 rokov nikto nevkročí zasa opravovať cestu. 

Preto by sme bude radi, keby tá cesta bola adekvátne opravená, ošetrená. 

Primátor - Ja vám dávam za pravdu a zároveň inú úplne ako som povedal, ale dám priestor 

faktickým, pani poslankyňa Valachovičová, nech sa páči. 

Poslankyňa Valachovičová - Vieme my vstúpiť do tej zmluvy nájomnej a opraviť to tak, ako 

to malo byť už 2016? 

Primátor - Nájomná zmluva, áno, každá sa dá riešiť, samozrejme aj dodatkami, pokiaľ je 

dohoda obidvoch strán, tak je to najjednoduchšie tzn. dohodou. Ak to nie je dohoda, tak potom 

nejakými inými mechanizmami. Ak sa bavíme o tom, že chcete otvárať nájomnú zmluvu, tak 

určite to je možné a zase by som to povedal, jak tu máme komisiu majetku, územného plánu, 

tak ako tuto sme hovorili, tak cez takúto komisiu majetku, územného plánu by som ja ako 

navrhoval, aby sme postupovali, lebo to súvisí s majetkom mesta a s jeho využitím. Ako a 

môžme o tom hovoriť, ja neviem do akej miery teraz je intenzita toho vývozu. Ja nemám toho 

odsledované, či je tam, vy tam bývate, či je tade toho kameňa veľa vyvážané alebo nie je veľa? 

Obyvateľka Chotára - Teraz išiel tam bager. 

Primátor - Však áno, je to vždy na sezónu od jari, hej? Od jari, neviem, koľko je teraz, či je, 

či neni ťažba, ale asi ako vždy je možné aj o zmluvách hovoriť. 

Obyvateľka Chotára - A zase to rozflákajú a zase to rozbijú tatry, ťažké tóny a všetky. To už 

neviem, či sme extra republika, lebo ja neviem. Veď tam sanitky chodia, sú tam starí ľudia ak 

on spraví si defekt, zlomí si tlmiče lebo kieho zránika a čo potom? To je lacnejšie, keď si do 

tých oných jám skáču. 

Primátor - Neni, však bezpochyby, my vieme. Chcete ešte ďalej, ešte máte? 

Poslankyňa Valachovičová - Nie, súhlasím, nech sa majetková komisia čím skôr tým zaoberá. 

Primátor - Ďakujem, dáme podnet, aj teda od vás môže prísť. 

Poslankyňa Valachovičová - Práve bol znesený. Ja už nebudem nič písať. 

Primátor - Dobre, tak to budeme my im o tom ako tlmočiť. Pán poslanec Žňava faktická. 
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Poslanec Žňava - Ja by som chcel ešte dodať, že doteraz tu nebolo žiadne koncepčné riešenie 

ciest v Novej Bani a my ako komisia dopravy toto volebné obdobie sa tým intenzívne 

zaoberáme. Je tam všeobecná zhoda na tom, že ten úver je dobrá cesta vpred. Čiže neberte to 

tak, že nerobilo sa tu, robilo sa určite, ale máme nejaké nové vedenie a to nové vedenie má 

nejakú inú koncepciu a predstavu, ako to riešiť, takže ja verím tomu, že nejakým spôsobom, ale 

uspokojíme, ale nebude to zajtra ani tohto roku. Ďakujem. Ja to veľmi dobre poznám a z času 

na čas sa tam prejdem. 

Obyvateľka Chotára - Prídzte sa pozrieť, aké domy, jamy, fuč, domy samá jama a teraz 

choďte tade a tie autá. Ide o to, že tam sú starí ľudia, bude treba sanitka a čo keď si tam doláme 

niečo? 

Primátor - Musíme to uzavrieť tak, že pani riaditeľka TS to bude prioritizovať. Ja vám poviem 

jeden teda príklad, to je pani nejak, možno teda určite je to pani na dôchodku a tam sa robila 

nejaká cesta, to je niekde na Štáloch v Novej Bani, tak sa to tak tiež vysypalo. Nakoniec je 

spokojnosť a tam nebola možnosť, keď sa nejak zadaždilo sa dostať ničím, lebo to zostalo z 

toho jedno také nejaké blato, blato kĺzavé. Takže nájdeme aj u vás nejaké riešenie na prechodné 

obdobie. Ja by som pokročil ďalej, ak dovolíte, lebo my máme voľajaký proces, ktorý beží. 

Čiže ďalší pán, nech sa páči, v rámci verejnosti. 

Mgr. Jozef Polc - Pekný deň. Idem k vám bližšie, aby vy ste na mňa videli a ja na vás. A moje 

meno Jozef Polc a som tu z Novej Bane, kde niekoľko rokov podnikám. A ja by som sa chcel 

informovať ohľadom investičného zámeru 40 garáží Pod sekvojou, ktoré som chcel vlastne v 

tomto meste realizovať a neviem, ako tento, aký osud bude mať tento zámer, keďže tá 

komunikácia s mestom trošku zadrháva od istého momentu. Popíšem celý kontext, aby som 

mohol položiť otázky. Niekoľko mesiacov dozadu ste ma vy pán primátor oslovovali 

opakovane, aby som prišiel na stretnutie, lebo ste vedeli, že chcem tu v regióne realizovať 

nejaký investičný zámer a vy ste mi niekoľkokrát odkázali, aby som prišiel, že mi poviete, aké 

sú tu možnosti a čo by mesto potrebovalo. Takže stretli sme sa, ja som bol milo prekvapený a 

bol som rád, že ste boli iniciatívny a presne takto si to predstavujem, že by to v mestách malo 

byť, že poslanci, primátori by mali pozývať podnikateľov, investorov, aby tu prispeli k rozvoju 

mesta. Na tom stretnutí ste mi povedali veľa možností. Ja som potom diskutoval aj s niektorými 

poslancami, s ľuďmi z Novej Bane a vyhodnotil som si, že ako najlepší a momentálne aj taký 

projekt ktorý ja zvládam a možný je projekt 40 garáží na sídlisku Pod Sekvojou z toho dôvodu, 

že na tomto sídlisku už niekoľko rokov sa mesto pokúša stavať tie garáže, viacerí súkromní 

investori to tam skúšali stavať, občania sa tam už skúšali vyskladať a postaviť si, ale nikomu sa 

to, nikomu sa to za 15 rokov nepodarilo. Preto som si povedal, vyriešim problém, ktorý má 

mesto a hľadal som naozaj zámer, hľadal som investičný projekt, ktorý by bol prínosný pre 

mesto, ktorý by vyriešil, ušetril rozpočet mesta, ktorý by vyriešil problémy občanov a ich 

žiadosť, ktoré tam idú dlhodobo stadiaľ, ktorý by mal nejaký zmysel. Takže na tomto sme sa 

zhodli, to som vám odprezentoval a následne mi bolo odporučené ísť na majetkovú komisiu. 

Páni z majetkovej komisii ste tu, viete, že som to tam prezentoval, hlasovali ste o tomto zámere, 

podporili ste ho s tým, že bude k tomu vyhlásená súťaž, teda odpredaju pozemku, ktorú ak my 

vyhráme, budeme to stavať my, ak to vyhrá niekto iný, bude to stavať niekto iný. A táto súťaž 

teda bola schválená. Po tomto momente, bol tam trošku rozpor v tom, že akú cenu navrhovala 

majetková komisia a aký som mal názov na to ja, aby som sa mohol zapojiť. Ale išlo iba o 

súťažnú cenu, čiže to bolo na debatu. Ja som sa potom snažil diskutovať s jednotlivými 

poslancami, oslovovať každého, kto mal záujem, aby sa so mnou stretol, aby som mu v kľude, 



44 

 

 

 

 

v pokoji čo najviac vysvetlil tento môj zámer, aby, ak mal niekto nejaké pripomienky, mohol 

som ich zapracovať, ak má nejaký iný názor na ten celý projekt, aby som ho mohol vylepšiť, 

aby to bol v podstate náš spoločný projekt, nielen moje nejaké, môj nejaký výmysel, ale aby to 

bolo v spolupráci a v koordinácii s mestom a s vami poslancami, aby sme pomohli ľuďom na 

tomto sídlisku. Takto som teda obchádzal všetkých poslancov, ktorých sa mi podarilo a v 

podstate 11 poslanci mi povedali skoro všetci to isté. Buď nemám s tým problém alebo je to 

veľmi dobrý nápad, treba to spraviť, tí ľudia to tam potrebujú alebo niekto mal ešte nejaké 

menšie pripomienky, čo by tam ešte bolo dobré doplniť. V podstate, keby som mal menovať. 

Tono Medveď podpora od začiatku. Vlado Lalka bol si na majetkovej komisii, odhlasovali ste 

to tam. Pán Spurný, vy ste mali nejaké nápady, čo by sa tam ešte mohlo pre občanov spraviť 

popritom, bol som za, môžme spraviť ihrisko alebo lavičky. Pani Bradiaková podpora, Peťo 

tiež si to podporil, pán primátor vy ste bol iniciátor, pán Tužinský vy ste tiež povedali, že s tým 

nemáte problém, hlasovali ste o tom demokraticky v majetkovej komisii. Peťo s tebou sa mi, 

Peťo Forgáč s tebou sa mi nepodarilo stretnúť, bol si odcestovaný, keď som ťa chcel osloviť, 

potom som už bol v podstate ja vyťažený. Maroš Marko ty si to mal tiež na majetkovej komisii 

si to podporil, mal si to aj v letáku, čiže ty o tom vieš najlepšie, že to treba. Pán Tencer vy 

podstate ste mi povedali, že stačí, keď to na dopravnej komisii odprezentujem, k čomu neprišlo, 

vysvetlím prečo. Viktória Valachovičová ty si to podporila. Štefan Špirk ty si povedal, že to 

treba. Čiže 11 poslancov povedalo, že to treba. Pán primátor, vy ste to inicioval. A teraz 

prichádza zlomový moment, prečo som tu. Pár týždňov dozadu mi bolo zavolané z majetkovej, 

majetkového oddelenia, že pán Polc celá súťaž sa v podstate zastavuje, ruší. Pán Tužinský dal 

príkaz, aby sa to celé zrušilo spolu s ostatnými majetkovými vecami. Nič nebude preberané 

teraz na najbližšom zastupiteľstve. Hoci teda viem, že pani Zigová je PN, ale vedela to pripraviť 

so svojou kolegyňou. Všetko v poriadku, len nikto mi od tohto momentu, zrazu mi nikto nevedel 

povedať, aký je problém, či je na tom projekte niečo zlé, zrazu sa neviem dopracovať k 

informácii, či ten projekt bude pokračovať, či tá súťaž bude vyhlásená. Z majetkovej komisii 

mi už v podstate bolo odkázané, že nie je potrebné chodiť, lebo to nemá zrazu politickú 

podporu. A ja tu nie som v zlom, je úplne legitímne, ak si mesto vyberá investičné projekty, 

ktoré chce spraviť a ktoré sú pre ňu dobré. Robil som x projektov, ktoré neboli realizované. Je 

to normálne v živote podnikateľa, ale z pohľadu občanov, ktorí to potrebujú a z pohľadu toho, 

že 11 poslancov to celé podporovalo a zrazu sa viacerí z tých poslancov nevedia vyjadriť, že 

proste, či to podporujú alebo nie, ale to nie je ani teda najväčší problém, ale ja neviem, aký je 

dôvod toho, že sa to celé zrušilo. Ja neviem, či to, či tá súťaž bude vlastne vyhlásená alebo 

nebude. Pochopil som to tak, keďže dopracovať sa k nejaký informáciám je veľmi ťažké. 

Pochopil som to tak, že asi o to už záujem nie je alebo máte možno nejaký lepší zámer na tomto 

mieste alebo lepšieho investora. Je to úplne v poriadku, nie som tu v zlom, len prosím vás, 

komunikujte so mnou. Ja som to tomu venoval naozaj veľa hodín práce, trpezlivo som vám to 

všetkým vysvetľoval. Stačí mi zavolať a povedať, pán Polc toto je dôvod, prečo sa to zastavilo 

lebo toto je dôvod, prečo sa to zrušilo. Mne bolo len povedané, že z dôvodu špecifickej agendy, 

čo mne nehovorí nič. Takže ak môžem, veľmi rád by som sa opýtal, som tu v mene občanov aj 

z tých Pod sekvoje, pretože oni sú dosť napätí z toho, že čoskoro tam bude kolaudovaná v lete 

nová bytovka, pribudne tam 30, 40 nových áut, ale tie autá nebudú parkovať na tom mieste pri 

bytovke pri novej, oni budú parkovať na tých miestach, ktoré tam teraz aktuálne sú už vyťažené, 

pretože tí ľudia si nekupujú rezidenčné státia pri tejto novej bytovke, čo všetci vieme. Takže je 

tam napätie a ja som chcel vyriešiť nejaký problém. Oni tí ľudia ma teraz zastavujú, pýtajú sa 

ma pán Polc budete stavať tie garáže alebo nie? Ja hovorím, ja neviem povedať, ja sa prídem 

opýtať na zastupiteľstvo, nech teda poslanci, pán primátor, nech sa všetci vyjadria verejne, aby 

sme vedeli. Ja jednak čo do budúcna, keď budem chcieť nejaký projekt s týmto mestom 
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realizovať, čo môžem spraviť inak, aby sa to podarilo, aby to nedopadlo takto, že sa to zruší a 

aj iní investori, ktorí v tomto meste viem, že sú a chystajú sa tu urobiť rôzne projekty, aj kvôli 

nim som tu, aby aj oni vedeli, čo majú teda spraviť lepšie, čo my podnikatelia môžme spraviť 

lepšie, aby tu naše projekty boli úspešné, aby sme spolu s vami mohli vybudovať a posúvať 

toto mesto vpred. Ja nie som, ja tu nie som nikoho nepriateľ, ja tu chcem spolu s vami 

spolupracovať a robiť dobré projekty, takže toto som chcel povedať. Ak môžem teda poprosiť 

pán Tužinský, skúste vy povedať, či ste znovu na majetkovej komisii hlasovali o tom, že sa to 

zrušilo hlasovaním alebo to bolo vaše rozhodnutie, alebo koho to bolo rozhodnutie alebo trošku 

viac k tomu. Prípade aj vy pán primátor sa vyjadrite, či ste zmenili názor na ten projekt, keď 

zrazu v podstate ako keby to nemalo už vašu podporu. Skúste len trošku viac svetla do toho 

vniesť, aby tu dnes nebol priestor na nejaké konšpirácie a domýšľania. Ďakujem pekne. 

Primátor - Ďakujeme aj my za to, že ste prišiel, aj nám teda zoširoka objasnil tieto určité 

súvislosti, ktoré sa týka tohto projektu. Ja teda najprv by som začal, lebo ste viacero vecí dal 

tak chronologicky. Pokiaľ si ja dobre pamätám, tak vy ste oslovil mňa aj s kolegom pánom 

Borošom, že teda by ste mali záujem o nejaké aktivity v tomto našom meste, čo samozrejme 

som ja vítal a dal som vám termín. Sme hovorili, ale nehovorili sme len o tom, že teda bavíme 

sa o nejakých garážach, ale zoširoka sme začali. Ja som vám určite hovoril aj o tom, že mne by 

sa veľmi páčilo, keby sme našli niekoho, kto by sa strategicky vedel zavenovať hrádzenskej 

lúke a v rámci územného plánu, kde je teda možná rezidenčná výstavba sa toto pohlo. Hovorili 

sme o nejakých iných možných rezidenčných projektoch aj na, v tej oblasti sídliska Pod 

sekvojou, kde sú tiež súkromní majitelia pán Ióna, hej, pán Horniak, ktorí by možno vedeli sa 

zapojiť alebo vy by ste sa možno vedeli zapojiť do nejakého projektu. A nakoniec sme zúžili tú 

debatu na to, čo vlastne prišlo ešte v predchádzajúcom funkčnom období od pána poslanca 

Marka ako návrh na sídlisku Pod sekvojou, kde sme vlastne mali verejnú súťaž vyhlásenú. Tá 

súťaž bola vyhlásená a nemala záujemcu, hej? Nikto sa neprihlásil, čiže v tom čase, keď tá 

súťaž bola vyhlásená, ja neviem, či to bolo teraz 12 alebo koľko bolo tých nejakých plôch alebo 

15, tak tam nebol záujemca. Čiže vy ste ako keby rozvinul ten, ten, ten zámer, ten zámer a 

rozpracoval ho do tej podoby nejakých ďalších garáží, a tak ste bol aj v tej komisii majetku, 

územného plánu. Tam by som dal teda slovo, lebo aj ste sa dotazoval stanoviska od 

viceprimátora, aby teda to doplnil. 

Viceprimátor Tužinský - Ďakujem za slovo pán primátor. Ja to doplním v zmysle toho, že 

komisia de facto od tej poslednej, lebo to bolo naposledy, keď ste predstavovali ten návrh, 

nezasadala, pretože pani, pani Zigová mala úraz. Z toho dôvodu, že je dlhodobo PN, nie sú tu 

ani žiadne veci spracované ktoré, to ste si možno aj všimli, ako aj ostatní kolegovia poslanci a 

poslankyne, že nie sú žiadne majetkové veci okrem jedného spracované, pretože pani Zigová, 

stále maródi a de facto my sme komunikovali o tých veciach iba my dvaja spolu z toho dôvodu, 

že ste sa ma pýtal na tú cenu. Pretože my sme sa tam zhodli v komisii, že to nebude za tú cenu 

vyhlásená súťaž alebo nebude to štartovať od tej ceny za meter štvorcový ako to bolo naposledy 

alebo, ale že to bude štartovať od ceny 40 EUR za štvorec. To sme sa ako komisia zhodli, vy 

ste vtedy mal pripomienky k tej cene, viem, že ste to riešil s viacerými poslancami. Ja viem iba, 

čo sme my dvaja spolu riešili. Ja som povedal, že vlastne jednoznačne sa postavím za 

stanovisko, odporúčacie stanovisko komisie, ktoré bolo 40 EUR za štvorec s tým, že keď niekto 

z poslancov bude chcieť, aby tá cena bola iná, prednesie návrh na zastupiteľstve a zastupiteľstvo 

sa vyjadrí. Následne, ja som sa bavil aj s primátorom, de facto aj s predsedom finančnej komisie 

a viacerými poslancami s tým, že toto je plocha, ktorá je de facto posledná tam v tej lokalite, 

kde sa dá niečo takéto postaviť, že či by náhodou aj mesto nemalo záujem proste nejakú takúto 
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investíciu zrealizovať. Bolo to aj na základe toho, že vy ste mi teda hovoril, že tých 40 EUR 

pre vás je neprijateľných za štvorec, čo sa toho týka. Takže takéto nejaké diskusie boli na úrovni 

viacerých poslancov resp. primátora, či to mesto nevstúpi do toho a nezrealizuje ten projekt na 

tie autové státia proste vo vlastnej réžii. Ale to, že to nie je spracované, je to vravím dané tým, 

že pani Zigová je stále na PN. 

Primátor - Ja to doplním, dám hneď faktickú, pán poslanec Marko bude mať, ale ja to doplním 

tak, že my sme skutočne, keby nebola potreba do VÚC dávať jeden ten majetkový bod, tak tu 

nemáme žiadny majetkový bod. My nebudeme samozrejme teraz rok čakať na trebárs niekoho, 

kto má problém aj dlhodobo, to už ten zástup nejaký generujeme, aj bude. V máji majetkový 

bod bude, aj keď tu nebude pani kolegyňa Zigová, tak majetkový bod bude, aj komisia nejakým 

spôsobom zasadne, lebo my už sme s prednostkou identifikovali interne, že kto by vedel 

zastúpiť na nejaké tie nasledujúce týždne kolegyňu. To je teda dôvod prevádzkový. A druhá 

vec je, to som aj ja počul, že bol rozpor o cene, ktorá bola, vychádzala v predchádzajúcej súťaži 

z ceny zo znaleckého posudku a tu bola teda komisiou navrhnutá nejaká minimálna cena 

40 EUR. Pokiaľ tam ste vy hovoril a tak som to ja počul a myslím, že aj od vás, že pri tej cene 

40 EUR je to nezaujímavé, tak tak vznikla nejaká ďalšia debata. Pán poslanec Marko faktická, 

nech sa páči. 

Poslanec Marko - Ďakujem pekne. Ja tiež ste už aj dosť povedali, čo som chcel povedať, ale 

ja som tiež, keď občania ma oslovili z toho sídliska, na základe toho som dal asi pred štyrmi 

rokmi a požiadal som primátora, aby sme vypracovali štúdiu prvú, v podstate také parkovacie 

nejaké státie, ani nie garáže, lebo však to sme chceli robiť najprv ako mesto, ale keďže sme si 

to dali napočítať, tak sme od toho ustúpili. Potom sme dali ten priestor sme ponúkli proste 

investorom. Niečo sa tam aj rysovalo. Peťo Lenč že tam bude robiť. Potom nakoniec z tej ceny 

asi kvôli cene z toho nakoniec to ustúpil. Ty si prišiel s týmto. My sme to ako na komisii 

majetkovej prebrali, odklepli a ja potom sme sa už len stretli raz kvôli tej cene, že si vravel, 

namietal, že to je veľa pre teba, ale viac ďalej, akože my, my ďalej veľmi v tom ani nemôžme 

pokračovať, nemáme, nie že nemáme zapisovateľku, ale zatiaľ sa nepokračovalo. A či to a ako 

to je ďalej, to skôr už teda je na vás. Ja určite som bol za to, aby sme tam vybudovali nejaké 

parkovisko pre tých obyvateľov, lebo, lebo tam je na to tlak a v podstate čím ďalej bude väčší, 

veľa tých aút je veľa a budú len pribúdať. 

Primátor - Jedna objektívna skutočnosť, dám hneď priestor faktickej, je tá, že 8000 či koľko 

stojí to parkovacie miesto pred novou bytovkou alebo pred novým bytovým domom. Tak 

pokiaľ ja viem, tiež tam nejaký veľký teda dopyt o kúpu tých parkovacích miest nie je, aj keď 

sú tam nejaké byty odpredané, tak tí ľudia sa spoliehajú na to, že budú parkovať niekde mimo, 

hej? Nebudú tam teda parkovať. To budeme musieť nejak vyriešiť. Neviem ani sám, že akým 

spôsobom ich donútime, hovorím teraz o investorovi IKM, aby to nejako prehodnotil a aby to 

nejak vyriešil, lebo k tomu bytovému domu, tie parkovacie miesta by nebolo možné stavebné 

povolenie dať, keby to nebolo napočítané, hej. Dneska, keď sa to potom obíde, že to nikto 

nebude chcieť, tak on musí to nejako zdostupniť, tak nejak to musí, ja neviem, inak prehodnotiť 

to. Uvidíme, ako sa nám to podarí. Tam môže byť nejaký problém, keby tam malo byť ďalších, 

ja neviem 45, možno niekto bude mať tie 2 autá alebo ja neviem čo, tak nejaký 55 áut, keď tam 

pribudne, to môže byť problém, hej? To môže byť určite problém, takže to budeme musieť 

riešiť, pani poslankyňa Valachovičová faktická. 
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Poslankyňa Valachovičová - Maroš, keď hovoríš, mal si investora a padlo to na cene, aká bola 

tá pôvodná cena? 

Primátor - Myslím, že tam bola zo znaleckého posudku cena, ja neviem, 23, či koľko to bolo. 

Mgr. Jozef Polc - Cena bola 22,90 možno alebo tak. Ak môžem do toho zasiahnuť. Vy ste 

teraz pri tejto, pri tomto odporučení odporučili o 74 % zdvihnúť tú znaleckú cenu na základe 

neviem čoho, pretože ceny realít od toho času už dávno klesajú. Nemali ste tam žiadneho 

záujemcu a v minulosti, keď ste nemali záujemcu, tak ste skôr ceny v súťažiach dávali dole a 

nezvyšovali ste ich takto výrazne. Čiže a takisto, keď sa robila súťaž na bytovku, išlo tam podľa 

znaleckého 15 EUR za štvorec a to bola rovinka. Pred rokom, keď teda bola tá súťaž vyhlásená, 

tiež tá znalecká cena sa nedvíhala. Ja som mal preto výhrady k tej cene, lebo ste to v minulosti 

na tomto sídlisku pri tých súťažiach nerobili a zrazu nám ste ako keby konečne, keď máte 

záujemcu, ktorý to chce spraviť, tak vy ste tú cenu zvýšili o 74 %, čo mi prišlo nefér a fér mi 

príde radšej hľadať ďalších investorov a nech sa cena dvíha v súťaži, tak ako to bolo aj pri 

bytovke, kde sa zdvihla až na 60 EUR za štvorec. Čiže išlo len o to. A keď sa bavíme o tom, že 

ma tá cena odrádzala, ja som mal ale podporu väčšiny poslancov, ktorí boli ochotní podať 

vlastne návrh, pozmeňovací návrh na zníženie ceny na tú znaleckú, aby súťaž začínala touto 

cenou. Čiže to nebola cena pre mňa, to bola cena do súťaže. Ak by ste dali vyššiu cenu tých 

40 EUR, ktorá mne prišla neprimeraná, pretože je to v kopci, sú tam obrovské kubíky už na 

začiatku na odvoz hliny, tak jednoducho by ste nás odradili. Ja som len chcel, že majte jedného 

istého investora, to sme my a kľudne nájdite ďalších nech sa v súťaži tá cena vytopuje, čiže, 

čiže k tej cene, by som povedal toľkoto. 

Primátor - Chápem, čo ste vysvetlil, pán poslanec Lalka faktická nech sa páči. 

Poslanec Lalka - Ďakujem za slovo. Ja si myslím, že sa zbytočne tu bavíme teraz o výške ceny, 

pretože komisia má len odporúčací charakter a na zastupiteľstve bolo priestor na to, aby sa to 

teoreticky mohlo zmeniť. Je to vec názoru. Tam je pár poslancov, tu nás je viac, čiže každý 

máme nejaký na to názor. Je to možné si vydiskutovať, tá výška tej ceny a to si nemyslím ani, 

že je ten problém, kde sa v podstate teraz vlastne odkláňame, lebo ja som pochopil z toho, čo 

vy hovoríte, že vám bolo nejaká negatívne stanovisko z MÚ dané, že ako keby už to celé padlo, 

hej? Chápem to správne?  

Mgr. Jozef Polc – Áno, tak som to ja pochopil.  

Poslanec Lalka - Komisia to odhlasovala, akurát že tam dala vyššiu cenu. Dobre, to má 

odporúčací charakter, to cenu neriešme, to je na diskusiu. Ale vám teda povedali teda, že čo? 

Nič. 

Mgr. Jozef Polc - Že sa to, že sa to celé ruší a odvtedy, keď som chcel teda s niekým 

komunikovať, nevedel som sa dopracovať ani k informácii, či to teda bude pokračovať, ale bolo 

mi teda naznačené, že nie je na to teraz politická vôľa viac menej, že je zbytočné sa tým 

zaoberať ďalej. Čiže áno, ja sa to pochopil tak. Ja už komunikujem s ďalšími mestami 

samozrejme, lebo nemôžem čakať, či sa Nová Baňa nado mnou zľutuje, ale tak som to pochopil, 

že už bolo komunikované. Ani pán primátor, vy ste sa mi asi nevyjadrili čo teraz teda, či 

podporujete to stále alebo nie. Teraz som sa teda dozvedel, že mesto tam chce tie garáže stavať 

a vyriešiť tento problém ľudí, čo je v podstate super pre tých ľudí, ak to teda postavíte vy. Len 
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mi príde trošku nelogické, že ak na Novej Bani máme 4 sídliská, prečo ak chce mesto stavať 

garáže, prečo ich nejde stavať na Štúrovej ulici, kde viete podľa vlastných štatistík a prehľadov, 

že najväčší problém s parkovaním alebo na Nábrežnej ulici, kde máte 6 štúdií pripravených, 

prečo ich práve tie garáže chcete stavať Pod Sekvojou, kde ste za 15 rokov ste to nespravili, 

kde ste hľadali investora. A teraz keď ho máte, tak poviete, že ideme to robiť my. Mne to príde 

trošku nelogické. V dobrom, proste nechápem, prečo chcete zaťažiť vlastný rozpočet, keď 

konečne máte investora, ktorý to spraví za vás a chcete dať 600 000 do garáží, pritom viete, že 

vás čaká veľký úver na Tajch, ktorý sa určite podľa tých kubíkov, ktoré sa tam ľahko dajú 

prepočítať, oveľa, oveľa viac predraží ako 800 000 a čaká naozaj veľký zaberák toto mesto a 

nechápem to, že akú to má logiku. Ak chcete stavať garáže, môžte ich na ktorýchkoľvek 

sídliskách. Prečo, nebolo by lepšie, keby vy staviate na Štúrovke a ja na Nábrežnej alebo 

ktokoľvek iný a ešte ďalší investor niekde inde, alebo ja teda Pod sekvojou som chcel povedať. 

Takže mne to trošku nedáva logiku, ale, ale ako vy viete lepšie, čo robíte, vy ste tu dlhšie, viete 

lepšie, čo pre toto mesto dobré. Verím tomu, že to viete lepšie, mne to len trošku nedáva logiku. 

Primátor - Ja by som vám ešte dal nejaké informácie, ak môžem, teda využijem tento čas sme 

predĺžili trochu to, ale tak snáď nám prepáčia ostatní ten vymedzený čas. Takto vám poviem, 

že komisia áno, zaznelo tu aj to, že ma odporučí charakter, že poslanec má právo predložiť 

poslanecký návrh. Zároveň, keď sa napr. vyhlási súťaž za 40 EUR a pre vás je to 

neakceptovateľné, tak sa neprihlásite do tej súťaže. Keď sa nikto neprihlási, tak tá súťaž sa 

nevyhodnotí. Potom sa budeme zaoberať možnože, či sa nevyhlási iná súťaž za inú cenu, alebo 

keď sa vyhlási súťaž aj za 23 EUR a bude tam traja záujemci alebo štyria záujemci, tak to 

možno skončí na 42 alebo piatich eurách teoreticky a potom možnože nebudete vy víťaz, ale 

bude víťaz niekto úplne iný. Čiže ťažko je tiež si nejaké veci možno vyarendovávať, lebo keď 

je to s mestom, tak to musí ísť cez verejné obstarávanie, alebo teda cez verejnú obchodnú súťaž, 

tak cez verejnú obchodnú súťaž. Keď to kúpite od súkromného majiteľa a budete chcieť tam 

stavať niečo, tak si to môžte dohodnúť a je to vyriešené. My vám dáme samozrejme nejakú 

súčinnosť, máte stavebné povolenia, robíte. Takže tam je veľa premenných a to, že či bude na 

konci ten subjekt, či budete to vy ako víťaz súťaže alebo uchádzáč súťaži, to je ešte stále nie 

celkom možné odpovedať, ani nikto vám to nevie garantovať, hej. 

Mgr. Jozef Polc - Pán primátor, ak vám môžem do toho vstúpiť, to ja všetko tomu rozumiem, 

veď ja som to aj povedal, že ak by sa zapojil niekto iný a dal by vyššiu sumu, vyhral by to on. 

Problém je v tom, že tá súťaž ani nebola vyhlásená, že dnes mohla byť pripravená, pretože pani 

Zigová hoci je na PN, vedela to s kolegyňou pripraviť, ale bolo by to celé zrušené, zastavené. 

Dnes ste mohli odhlasovať, že tá cena bude 40 EUR. Ja by som sa nezapojil, možno by sa 

zapojil niekto iný, bolo by to uzavreté. Možno by podporili poslanci pozmeňovací návrh na 23. 

Ja by som sa zapojil, možno by som vyhral, možno by ma niekto v elektronickej aukcii 

pretopoval a vyhral by ho. To je všetko v poriadku, ale tá súťaž bola zastavená, zrušená, nikto 

so mnou nekomunikoval, v tom je celý problém.  

Primátor - Nebola zrušená, ale áno, boli nejaké objektívne dôvody na to, aby sme tu tento 

majetkový bod teraz na tomto zastupiteľstve nemali v takej šírke, ako sme ho štandardne chceli 

mať a mohli mať. Takže bude to v máji, hej? Ja myslím si, že ja som a neviem o tom, že by 

vám niekto dával nejaké oficiálne stanovisko, lebo ja som nič nepodpisoval. Ak ste vy s niekým 

telefonoval, tak možno vám dal niekto svoj osobný názor na niečo, ale nemôže to byť 

stanovisko mesta. Ja som nič nepodpisoval. Je platné vonku zápisnica z majetkovej komisie, to 

je posledná vec, ktorá existuje k tomu a je samozrejme toto v poradí na spracovanie na najbližšie 



49 

 

 

 

 

možné zasadnutie. To je všetko. Ako keď by sme sa bavili o tom, že či je to neskoro v máji a 

prečo to neni v apríli, áno, tak je to 6 týždňov neskôr, ako by to mohlo byť najskôr ako sa dalo. 

Na druhej strane ja to môžem otočiť, že keby vy ste boli reagovali minulý rok v roku 23, či 

kedy to bolo, 22 to bolo dokonca, 22, teda to bolo rok a pol dozadu, tak tie garáže mohli stáť. 

Mohli ste sa tam uchádzať o to a mohli sme, mohli to, mohli ste to mať, hej? Len vy ste vtedy 

možno nemali zameranie na túto stavebnú činnosť. Takže rozumiem aj to, že to prišlo teraz. 

Nedajte sa nejako znechutiť, ani zneistiť. Ak chcete hrať nejaké veci tak, že budete mať 8,7,9 

ľudí dohodnutých na dopredu na zastupiteľstvo, aj taká hra existuje, ale možno potom sa 

niekomu to môže javiť aj to, že je tam nejaký kalkul a dopredu tu niekto ako manipuluje s 

nejakými hlasmi, ktoré vám niekto ako sľúbil a vy si proste presadíte to, čo chcete. A je jedno, 

čo si mesto myslí, lebo tí poslanci rozhodnú. Tak ja neviem, či takto by to bolo možné nejako 

interpretovať. Ja by som chcel, aby takto to nebolo, aby sme to takto nechápali. Ja dúfam, že to 

teda ani vy tak necielite, lebo poslanecký návrh, ktorý by mal dopredu byť garantovaný 

výsledok, tak takto by som nechcel, aby to tak fungovalo, hej? 

Mgr. Jozef Polc - Pán primátor, ja som iba hľadal podporu pre svoj projekt s tým, že som jasne 

povedal, každý môže zahlasovať za tých 40, tým pádom je to uzavreté. Ak niekto chce, aby ste 

mali aspoň jedného istého investora, tak by podporil nižšiu cenu, ale teraz v tejto chvíli je to 

bezpredmetné. Ako, ale pred chvíľou ste predsa len povedali, že mesto tam zvažuje, že vy pán 

Tužinský a pán Forgáč, ste sa bavili o tom, že by tam mesto spravilo nejaký vlastný projekt. 

Čiže niečo sa tam udialo, čo mi nebolo komunikované, že asi ste teda zmenili názor, neviem 

teda, či je to mestská rada alebo ako to je, asi ste tam zmenili názor na ten projekt, tzn., že asi 

tá súťaž vyhlásená nebude alebo. 

Primátor - Dám priestor faktickej, pán poslanec Forgáč nech sa páči. 

Poslanec Forgáč - My sme sa, my sme sa nestretli, mňa si spomenul, že mňa si nezastihol, ja 

som nebol na Slovensku alebo niekde mimo. A pokiaľ tu bolo spomenuté, že sme sa bavili, tak 

to nebolo nič nejaké, že v komisii alebo niekde, že by tu niekto dával nejaké rozhodnutie. Toto 

neviem ako neviem, neviem. Ja úplne chápem tvoju iniciatívu, že snažíš tu vyvinúť tlak na to, 

aby to bolo čím skôr, že máš ambíciu podnikať, však podnikám aj ja, hej? A nevyvíjam tlak na 

mesto, ani na nikoho. Ani neviem, ani si nemyslím, že by som mal byť uprednostnený alebo 

že, lebo ja sa pýtam tu predsedu komisie, že koľko majú bodov, lebo však ja som sa opýtal pred 

hlasovaním, že iba jeden. Objektívne sa bavíme o tom, že ten bod je tu, avšak ja si nemyslím, 

že by sme teraz, myslím si, že pokiaľ to pôjde, ale ja neviem o tom, ani ja som o tom ani nevedel, 

ani som tu nikto nehlasoval, ani sme, aby to nebolo tu odprezentované, že tu niekto rozhodol o 

tom, že nejaká súťaž niekde nebude. O tom niečom neviem, takže pokiaľ to tak je, tak ako fajn, 

ale ja o tom neviem. To je len za mnňa 

Mgr. Jozef Polc - To zaznelo, že ste sa o tom bavili. 

Poslanec Forgáč - Ja ešte k tej cene, že keď nejaká komisia, ja neviem, kto ako komisia 

rozhodla, kto navrhoval tú cenu. Ja neviem, kto ju navrhoval, či ju niekto navrhol komisii alebo 

ju schválili alebo komisia ju navrhla a schválila. Len keď ju komisia navrhla a schválila, tak ja 

budem podporovať rozhodnutie komisie. A keď to príde v majetkových veciach, tak, tak budem 

rešpektovať to, čo navrhuje komisia, ale nemyslím si, že komisia niečo navrhne a teraz, že či to 

nepôjde alebo ja neviem, len asi to je dôvod, aby sme teda nehanili niekoho, kto mal úraz alebo 

niečo také. 
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Primátor - Ja osobne, ja si myslím seriózne, že keby tu, keby tu pani kolegyňa bola, že by 

nemala teda ten úraz, tak by sme to riešili normálne, štandardne v majetkom bode seriózne. 

Pravdepodobne by to teda vyšlo za tých 40 EUR tak jak tá komisia navrhovala, lebo ani mesto 

si nedovolí, ani doteraz to nikdy nespravilo, aby predkladalo návrhy mimo uznesení z komisie, 

hej? Samozrejme, že tie návrhy môžu potom prejsť nejakým hlasovaním, o tom sme tu už 

hovorili. Čiže musíte asi trocha vydržať, ale nebolo žiadne rozhodnutie o tom, že teda ideme 

my preč z toho a neviem, kto ide tam miesto vás alebo niekto iný to bude robiť nejako inak. 

Toto tam nepadlo. Druhá vec je tá, že druhá vec je tá, že teda my máme, my máme nejaké tlaky 

na byty teraz, hej? A to sme tu neotvárali a možno to tu niekedy zaznie a môže vám to potvrdiť 

predseda majetkovej komisie, ktorý sám hovorí aj o parkovaní, ale hovorí aj o bytoch. A my si 

musíme pozrieť aj to kde sa dajú bytové domy v Novej Bani stavať a kde sa nedajú stavať. A 

kde sa teda dajú stavať, tak aké sa tam dajú stavať. Čiže to sú nejaké súvislosti širšie, ktoré 

potom prišli na stôl. Ale teraz ale musím ísť do radu, takže faktická pán poslanec Budinský. 

Poslanec Budinský - Veľa informácií, tu teda zaznelo, že čo bolo a čo nebolo a mohlo byť. A 

teda tak aké máme stanovisko z tohto ako z mestského zastupiteľstva, že čo teda, ide to ďalej 

pánovi Polcovi alebo nejde to ďalej alebo pôjde to do súťaže? Neni výsledok, iba hovoríme, 

iba krútime, ale teda čo, čo bude ďalej? 

Primátor - Ty sa nevieš prihlásiť? 

Viceprimátor Tužinský - Viem, ale budem ďaľší v poradí.. 

Primátor - Prihlás sa, ale keď chceš teda, však vydrž trocha, dám to do radu, dám to do radu. 

Dostaneš otázku pán poslanec, lebo takto sa nedá rozhodovať, ani riadiť, že sa tu teraz 

postavíme a budeme tu robiť v rámci interpelácie občanov finálne rozhodnutie. To sa takto 

nedá. My môžme dať dokopy nejaké vstupy z tohto, lebo to zase je na to priestor, ale určite tu 

nikto nebude robiť finálne rozhodnutia. Ani takto na mikrofón, ani nič. Takže pani poslankyňa 

Valachovičová nech sa páči. 

Poslankyňa Valachovičová - Chcela som pripomenúť, že som, pán primátor, vám vravela bez 

toho, že by som vedela o nejakom investorovi v danom čase, ten rok a pol som vám vravela, že 

tú súťaž treba zopakovať. Tu že padol nejaký dohodnutý investor neznamená, že tu nie sú ďalší. 

No tak takto vravíš a ešte to padlo na tej cene, tak nechápem to vaše rozhodnutie, ale ako 

povedal pán poslanec Lalka, cenu tu dneska nebudeme rozoberať. Je to celé divné a verím, že 

do mája to dáte do poriadku pán primátor. 

Primátor - Môže byť, že sme to mohli zopakovať skôr. Ja sa nebránim. Ono ten čas ide niekedy 

tak, že vám niečo aj možnože sa nezdá a je to preč. Ja som rád, že Tajch je bez rýb. Mne záležalo 

na tom, aby nezdochlo tam polovicu rýb. Nezdochlo. Je to vonku, takže ja tiež mám možno 

nejaký iný fokus v tejto fáze, ale, ale nehovorím tým, že toto netreba dotiahnuť do konca. 

Vypočujeme si ďalšie faktické, pán viceprimátor, nech sa páči.  

Viceprimátor Tužinský - Ďakujem za slovo, aby tu nevznikali z toho nejaké viac otáznikov, 

ako nechcem povedať čo faktov, ale myslím, že Vlado Lalka ako člen komisie má predbehol. 

Vrátim sa naspäť iba pár krokov. Prvá vec, bavili sme sa o tom v komisii po vašom predstavení 

toho návrhu. Dohodli sme sa ako komisia, že výkričná cena nebude 23 EUR za štvorec, bude 

40 EUR za štvorec, pretože tam už takých priestorov alebo takých nejakých pozemkov nie je 
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na to, kde by sa dalo začať stavať. A následne riešila pani Zigová zápis a to je to, čo doplním 

pána primátora, to je jediná vec, ktorá je momentálne vonku, pretože následne mala úraz a ako 

ste si všimli, dúfam, že ste si všimli, bol tu jeden, bola tu jedna majetková vec, jeden bod, ktorý 

pripravila, myslím, že pani Adamcová ho pripravila. Pani Zigová nepripravila žiadne body, čo 

sa týka majetkovej komisie, hoci ich je tam 10, 15. Momentálne to neviem povedať a keď sme 

sa o tom s Dášou Zigovou bavili, tak ja som jej sám osobne, keď sme spolu telefonovali, volal, 

čo sa týka podkladov na toto zastupiteľstvo, tak som jej povedal, najdôležitejšie je zdravie, 

prosím ťa, dorieš si tú ruku, nechoď do práce, priprav si to, však maródi, stále je na PN, hej, tak 

proste dolieč si tú ruku, následne to pripravíš. Takže toto bola vec, ktorá a keď sme sa aj vy, 

keď ste mi volal pán Polc ohľadom tej ceny, tak následne som sa potom bavil aj s primátorom, 

aj s viacerými poslancami, tak až sa tam teda nikto neprihlási, tak možno by bolo načase, aby 

mesto do toho vstúpilo a postavilo to vo vlastnej réžii. To je môj názor, hej? Ale netvárme sa 

tu, že teraz z tohto ideme robiť nejaké závery, pokiaľ tu nie je stanovisko komisie, tak by asi 

bolo dobré počkať na to stanovisko. Nie je to prvá vec, bohužiaľ. Sú to, je to verejná správa a 

nejaké veci, tu trvajú dlhšie, ako je to v súkromnom sektore. Páni, ktorí, páni kolegovia, ktorí 

podnikáte, tak mi asi dáte za pravdu, že v súkromnom sektore to ide rýchlejšie, bohužiaľ. 

Primátor - Vďaka, pán poslanec Marko. 

Poslanec Marko - Ďakujem. No ja by som z tohto neurobil Peťo takú tragédiu, lebo však ty si 

povedal, že nevieš, čo, čo bude. No ja ti poviem čo bude. Však jednoducho bola komisia, 

komisia sa dohodla, že to odsúhlasila, áno. Potom nastali šumy. Ja som si myslel, že ty si od 

toho odstúpil doteraz, že za tých 40 eur do toho nepôjdeš. Ale keďže si si ty už kvázi možnože 

niečo aj obehol a keď príde podľa mňa kolegyňa Zigová, teda vaša kolegyňa, tak ja som 

presvedčený, že tá súťaž normálne bude vyhlásená. A to, že teraz bohužiaľ ju nemáme. Koľko 

tu neni? No mesiac, takže jednoducho. Ja aj tak neviem, či by to bolo bývalo hneď v tomto 

zastupiteľstve, keďže máme tam v zásobníku veľa vecí, ktoré sú už aj boli aj pred tebou. Vieš, 

takže my určite, ja si nemyslím, že sa my tomu vyhýbame alebo čo. Ale zase ako povedal Karol, 

že pokiaľ by sa nikto neprihlásil, možnože by, možnože by sme hľadali niečo, buď niekoho 

ďalšieho alebo niečo iné alebo až potom by sa pristúpilo k zníženiu ceny. Tak, lebo aj cena sa 

tvorila tak, že bola medzi znaleckým a tým, čo sa, čo sa predáva bytovka, hej, teda pod bytovku  

čo sa vysúťažila. 

Mgr. Jozef Polc  - Maroš prepáč, ale to sa už stalo. Nikto sa pred rokom neprihlásil.  

Poslanec Marko - Ale to neboli garáže, to boli. Prvé, to malo byť až to postavíme my ako 

mesto. Veď my tú štúdiu by sme možnože niekde aj našli, určite ju mám v počítači a určite ju 

má aj, keby tu bola Dáša, tak ju určite má. To mali byť dve obyčajné státie. Potom prišli z 

mesta, konkrétne Peťo Lenč, ale on si to potom rozmyslel, postavil si sčasti na svojom, sčasti 

dokúpil niečo a zrealizoval tie garáže na Štúrovke, však to všetci vieme. A v podstate nikto iný 

sa o to nejavil, až ty si potom prišiel s týmto návrhom. To je v podstate, to je celé a ja si myslím, 

že keby dnes bola Dáša tam, kde má byť, tak už tu máme, možno to dneska máme, možno 

nemáme, lebo to tiež nie je ľahké pripraviť. Ale, ale ďalšia vec, ja som bol naozaj fakt v tom, 

že keď sa to ostalo to ticho s tými 40 EUR, že ty si už od toho odstúpil, akože nemáš o to 

záujem, lebo my sme odvtedy spolu neboli a nikto ďalej nič. Ale už keď mám slovo, tak my 

sme aj v našej bytovej komisii riešili veci, máme, máme veľmi veľa žiadostí na byty a ako sa 

aj povedalo, že hľadáme my priestory, kde by sa dali stavať, neni to že by sa mali stavať tam, 

lebo ale hľadáme a zvažujeme každú jednu možnosť a ešte len teda budeme, lebo toto sme sa 
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bavili v podstate s primátorom, že hľadáme, kde by sa ešte do budúcna dali cez ŠFRB postaviť 

nejaké nájomné byty ako sme postavili Pod sekvojou. A keď ti poviem teda, keď sa mi táto vec 

zapne, tak iba jednoizbových máme 22 žiadostí, dvojizbových 37 a trojizbových 13, čo by sme 

v podstate nakŕmili takú malú bytovku úplne bez problémov, tak tiež zvažujeme proste 

možnosti, ktoré máme, hej? Ale toto si myslím, že prebehne, tá komisia sa rozhodla alebo teda 

rozhodla, dá sa to do zastupiteľstva a už ako zastupiteľstvo rozhodne, to už zase bude následný 

bod. 

Mgr. Jozef Polc - Ja to všetko chápem, len keď sa to pred rokom nikto zapojil, mohli ste toto 

isté povedať, že dobre, ideme tam robiť vlastné garáže alebo ideme tam stavať byty, ale vy ste 

v podstate po tom, ako to dopadlo, že sa nikto nezapojil, vy ste nespravili a teraz až keď máte 

záujemcu, tak to vyzerá tak, že zrovna teraz idete tam. 

Poslanec Marko - Len prosím ťa, nepovedz, že sme Dáši zlomili ruku my. Lebo ako 

jednoducho, keď príde a spracuje to, tak sa my s tým zaoberať budeme.  

Mgr. Jozef Polc  - To j v poriadku. Veď vy ste mohli, že na majetkovej komisii povedať, vieš 

čo, nechceme tam tie garáže alebo potrebujeme na to čas, nepodporíme to. 

Poslanec Marko - Máš pocit, že my nechceme tie garáže ktoré už pred štyrmi rokmi som tam 

dal robiť štúdie a nie jednu, aby to fungovalo, aby sa tam spravilo niečo? Samozrejme, že tam 

chceme vybudovať niečo, aby sa tá parkovacia politika tam dala do poriadku, lebo je to tam 

proste na mieste. Ale keď to spracuje, spracuje výstup z komisii, tak tuto sa to. Ja verím tomu, 

pán primátor, že to bude normálne predložené a budeme sa s tým zaoberať.  

Viceprimátor Tužinský - Plus ďalších 15 - 20 vecí. 

Poslanec Marko - Samozrejme, lebo vieš aj pred tebou sme mali x. Tam preberáme 20 vecí na 

každej komisii a tie sa musia spracovať. Veď keď si pozrieš spätne, koľko mávame 

majetkových vecí. Majetkový bod býva úplne najdlhší tu. Tých máme proste najviac, takže. 

Dneska máme jeden. Ja si myslím, že toto je len taká zbytočná panika a keď, keď Daša príde a 

spracuje to, tak sa to normálne sem príde a budeme sa o tom baviť. 

Mgr. Jozef Polc - No nemyslím si, že je to zbytočná panika, lebo z mesta som sa nevedel 

dovolať žiadneho vyjadrenia. 

Poslanec Marko - to už za to my nemôžeme, alebo teda ja, vieš. Ale jednoducho z môjho 

pohľadu je to takto. 

Primátor - Poďme ďalej, aby sme to zvládli. Pán poslanec Forgáč, faktická nech to páči. 

Poslanec Forgáč - Ja som chcel ešte sa teda vyjadriť k tej veci, že tá diskusia tu bola a 

zarezonovala tu potreba nejakej výstavby možno alebo sa zamyslenia nad tým, že tých 

pozemkov na Novej Bani je stále menej a menej. A tá informácia o tom, že ty si po tom návrhu 

z tej komisii odkomunikoval to s poslancami, že za takých okolností nemáš ako ambíciu ďalej 

pokračovať, tak toto tu rezonovalo. Ja môžem potvrdiť, že to, čo povedal kolega Maroš, že 

niečo takéto tu bolo, ale ja tým nechcem povedať, že to už ako vzhľadom na to, že sa tu šírila 

takáto debata, že to asi zastalo. To asi nemyslím si to. Ale chcem ešte jednu vec dať do 
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pozornosti. Ja neviem, či to má byť tak, že budeme teda hľadať nejakú miestnosť na cintoríne, 

ktorú dáme do nájmu a zvýšime, lebo niekto príde ku mne, zazvoní mi a povie mi to alebo že 

budeme predbiehať teda, že budeme to tu teraz predbiehať, že tu chceme teraz robiť majetkové 

namiesto komisií to budeme robiť ? Nie, ja sa pýtam na to, že či nezachováme fungovanie 

zastupiteľstva tak, aby to dávali komisie, lebo je tu 20 alebo 30 vecí na komisii a myslím si, že 

by to tak, lebo to tu potom budú chodiť ľudia jeden za druhým a budú sa predbiehať, že kto 

bude mať skôr majetkovú vec. Ja si tiež myslím, že to má ísť, nuž to pôjde do komisii, bude sa 

tu o tom hlasovať a keď to prejde, tak to tak bude. Keď niekto bude mať pocit, že teda ti povedal, 

že dobre, tak sa zníži cena, tak to tu navrhne a keď to prejde, tak sa to zníži. A keď niekto 

navrhne, že to budeš mať, že ti to mesto daruje, tak asi ti to mesto dá. Však môžme sa tu o tom 

ako baviť, že to takto má byť, len teraz by som ja nebol bol nerád, aby sme tu sa bavili o tom, 

že ja neviem, že ideme zmeniť ako, ako chod toho, že sú, je tu nejaká vec a že pani, pani Zigová 

tu teraz je tomu vinná alebo ja nechápem.  

Mgr. Jozef Polc - Ja nikoho neobviňujem. Ja len hovorím, že tá súťaž bola zrušená, to mi bolo 

komunikované z mesta a nikto mi nekomunikoval, či bude tá súťaž vyhlásená. Dostal som 

odkazy od poslancov, že neni na to politická vôľa. Aj vy samy ste povedali, že ste sa bavili o 

tom, že mesto zvažuje, že by tam teda robilo nejaký vlastný investičný zámer. Ja len, ja len 

chcem mať v tom jasno, to je všetko. 

Poslanec Forgáč - Neviem či je to diskusia, že ty držíš mikrofón a my tu ti odpovedáme. 

Neviem, ako to je. Mohol by k tomu niekto, kto toto tu vedie, povedať, že ako sa dávajú hlasy. 

Ale, ale to, že sa niekto s niekým debatuje, až chceš na to odpoveď, že ja som sa, alebo ja som 

bol súčasťou alebo, alebo tu niekto iný, tak ja za seba poviem, ja sa budem baviť, keď by si 

došiel za mnou, aj s tebou sa budem baviť, s každým sa budem baviť. Však na tom, ako až vidíš 

na tom niečo negatívne, tak to budeš musieť ako povedať, že či je to negatívne. Ja neviem, čo 

sme sa bavili alebo kto sa kde bavil, však komisia sa na niečom uzniesla a asi to tak aj bude. 

Hovoríš o zrušenej súťaži, ale ja ani neviem, kedy bola tá súťaž, tak ja neviem, či bola alebo 

nebola alebo o inej cene, ja neviem, aká bola cena, však ešte to nebola ani v materiáloch, ja som 

to nevidel. 

Mgr. Jozef Polc - Dobre. Keby ste to uzavreli tak, že tá súťaž bude vyhlásená na najbližšom 

zastupiteľstve, ak majetková komisia nezmení názor. Asi tak to možme uzavrieť? 

Primátor - Ako nie celkom, lebo pozrite, svietia tu nejaké faktické poznámky. Nemôžem 

uzatvárať skôr, ako sa nevyčerpajú tie faktické poznámky a ja im musím udeliť slovo, to je A. 

B ja by som aj vám mal udeľovať slovo, lebo ja nevidím, kedy sa hlásite, máte ten mikrofón, 

tak dobre, reagujete. Ale prosím vás, to, čo tu povedal aj teraz pán poslanec Forgáč, ja teda 

tomu rozumiem tak, že doteraz vždy tu boli nejaké podnety, ktoré mohli byť 100× preriešené 

najprv na komisiách a potom mohli prísť ako bod do zastupiteľstva. Ak by niekto mal pocit, že 

nová nejaká skratka vedie tak, že budeme dávať rovno na zastupiteľstve návrhy, ktoré neboli 

predtým v komisiách a budeme sa snažiť ich nejakým spôsobom tu aj sfinalizovať, tak takto to 

fungovať nemôže, lebo takto to inde ako nikde inde nefunguje. Jednoducho tie body majú svoju 

postupnosť. Ja idem ďalej, pán poslanec Lalka faktická, nech sa páči. 

Poslanec Lalka - Ja mám z toho pocit ako keby sme sa stále niekde odbočovali z toho merita 

vecí. Z toho, čo počúvam, tak pán Polc sem prišiel z jediného dôvodu, a to, že mu bolo dané, 

nejaká informácia zo strany mesta, že teda to, ten projekt v podstate aj jeho žiadosť a celé to 
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padá, hoci na majetkovej komisii to bolo odhlasované. Tak ja verím tomu teda, že na budúcom 

zastupiteľstve to budeme preberať. Ja verím tomu, že o tej cene sa môžme baviť, ale toto všetko 

vedie len k maximálnemu nechutenstvu akéhokoľvek, z toho čo počúvam, maximálnemu 

nechutenstvu akéhokoľvek investora tu vôbec niečo aj robiť na Novej Bani týmto spôsobom 

ako my tu všetci fungujeme všetci. Ďakujem. 

Primátor - Ďakujem, pani poslankyňu Bradiaková nech sa páči. 

Poslankyňa Bradiaková - Drahí priatelia, poslanci. Nemám z tohoto všetkého dobrý pocit. 

Prišiel mladý človek so svojím návrhom, obyvateľ mesta Nová Baňa. Isteže je inteligentný a 

každého z nás sa pýtal, že aký máme na to názor. No, stavať garáže v meste Nová Baňa je 

úžasné a aktuálne. Cena pozemku, teda meter štvorcový, mala byť 23 EUR a vzhľadom na to, 

že je to kopec a teda zlý terén, tak sa to zvýšilo na 40 EUR. Ja osobne si myslím, že sa mu mala 

tá cena znížiť a nenavýšiť. A mám pocit, že ako by tu dochádzalo k nejakej blokácii alebo ako 

nejakému zamotávaniu sa. Veď naozaj je pravda, že ak neumožníme našim ľuďom, mladým 

ľuďom investovať a rozvíjať túto Novú Baňu, tak to vlastne nemá význam. Bol prvý záujemca, 

prišiel so svojím projektom. Teraz sa zdá, že druhý záujem je mesto, ale vlastne prečo? A čo 

mi tu tak rezonuje je, že stále hovoríme, že pani Zigová tu nie je, pani Zigová tu nie je, nemal 

kto pripraviť majetkové veci. No prepáčte, doktor, keď má zlomenú ruku, ide, tak pracuje a 

pani Zigová mohla aspoň nadiktovať tie majetkové veci, niekto by to bol zapísal, predsa to 

nemôže stáť na pani Zigovej. A ja sa naďalej, ja sa znova prihováram za to, otvorme priestor 

pre našich mladých ľudí, nech tu podnikajú. Všetko. 

Primátor - Ďakujem, pani poslankyňa Valachovičová faktická. 

Poslankyňa Valachovičová - Tiež mi je veľmi ľúto Dašky, že stále dokola ju spomínate, s tým 

vôbec nič nemá. Podľa môjho názoru to je veľké jedno divadlo, čo tu niektorí hrajú. A to, že to 

nebolo pripravené, je podľa mňa nezvládnutie riadenia MÚ a okrem teda riadenia MÚ pán 

primátor, podľa mňa by ste si mali upratať aj niektorých poslancov. Ďakujem. 

Primátor - Nech sa páči, pán poslanec, pán viceprimátor, faktická nech sa páči. 

Viceprimátor Tužinský - Ja iba faktickú pripomienku dám. Keď to budú spracované, všetky 

tie majetkové veci, ktoré, ktoré ležia na stole na budúcom zastupiteľstve, tak pevne verím, že 

tam bude stanovisko komisie, že tá cena bude tých 40 EUR za štvorec a budem podporovať 

tento návrh, ako vzišiel z komisie. To som povedal aj vám, keď sme spolu telefonovali. To je z 

mojej strany všetko. Ďakujem.  

Primátor - Ešte tu faktická, pán poslanec Lalka. 

Poslanec Lalka - Ďakujem, ešte som zabudol na jednu vec v predošlom príspevku. Keďže som 

druhé volebné obdobie, tak už aj ja trošku niečo pamätám a ja si tu pamätám množstvo 

projektov, ktoré sme ako my ako mesto robilo a teda nie je to nič výkvetné a neviem teda, že 

trošku by som sa toho bál, neviem, možnože už dnes bude doba iná, aby mesto vstupovalo do 

ďalšieho nejakého projektu, keď ja môžem menovať, ja neviem čo sme boli len účastníci vlastne 

dozorovanie stavieb, múr, cintorín, škôlka, proste tých projektov bolo rad radom, problémov a 

nevedeli sme si ani oddozorovať, vzhľadom na uvedené sme potom riešili externý dozor. Nie 

je to na zváženie, že či sa púšťať do nejakého zase projektu, aj finančne. Pritom pri tých cestách, 
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ktoré teda rozmýšľame, že by sa zobral nejaký úver ako počúvam, pri tom Tajchu, ktorý určite 

bude predraženejší, ako je odhad a aj pri ďalších veciach, ktoré tu sú. Ďakujem. 

Primátor - No ja si myslím, že teraz sme vyčerpali diskusiu, ktorá teda trvala nejaký čas. 

Myslím si, že ten čas, ten bol investovaný rozumne na to, aby sme sa vzájomne vypočuli. A 

záver je z toho ten, že nasledujúce zastupiteľstvo, ktoré bude o 6 týždňov, bude mať majetkový 

bod definitívne, keď tu aj kolegyňa nebude, tak ten majetkový bod bude. Ja budem za to, aby 

tam bol aj tento váš, vaša požiadavka ako spracovaná a pripravená. Ja sa tu zároveň pozerám 

nejakú tú zápisnicu zo 14. 2. kedy bola tá komisia, kde ste to boli prezentovať a chcem sa tu 

teda dopátrať k tomu, že ako ste teda tí jednotliví členovia sa vyjadrovali k tomu. Lebo teraz tu 

zazneli rôzne stanoviská, tak neviem vtedy, keď bola tá komisia, že či jednohlasne alebo ste 

nejak inak sa vyjadrovali k tomu celému?  

Viceprimátor Tužinský - Stanovisko komisie jednohlasne 40 EUR za štvorec. 

Primátor - Áno, tuto to vidím. Čiže je tam, je tam komisia, áno, 40 EUR. Čiže tu neboli žiadne 

nejaké výhrady vtedy v tom čase, lebo takto je aj v zápisnici. Čiže tak pôjde aj ten materiál do 

zastupiteľstva ako je v tejto zápisnici uvedené, to viem povedať ja za seba dopredu. Viem znova 

a potvrdzujem to, že vám oficiálne stanovisko ja som nič nepodpísal, nikto nezaslal, ak ste mali 

nejaký telefonát alebo nejakú osobnú debatu, to nemôžte považovať za oficiálne stanovisko a 

v máji sa tu asi stretneme, lebo budete možno mať takisto záujem prísť v rámci toho bodu si 

trebárs nejakým spôsobom oddiskutovať veci. A to je celé v tejto fáze. 

Mgr. Jozef Polc - V poriadku. Ďakujem. 

Primátor - My ďakujeme pekne. Ja by som, ak dovolíte, teda sa pozrel na to, že kde sme, či 

chceme prestávku alebo či chceme, či chceme to dokončiť. Máme tu v podstate interpelácie, 

takže chcete po prestávku? 

O 15:49 odchod poslanca Medveďa z MsZ. 

Prestávka do 16:20 hod. 

 

13. Zmena názvu komisie zriadenej pri mestskom zastupiteľstve 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  

a spracovateľkou bodu Mgr. Ľudmila Rajnohová, presnostka MsÚ. K danému bodu boli 

materiály zaslané vopred. 

 
Dôvodová správa 

 

V súlade s § 15 odst.1 a 3 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení mestské zastupiteľstvo 

môže zriaďovať komisie ako svoje stále alebo dočasné poradné, iniciatívne a kontrolné orgány. 

Zároveň vymedzuje zloženie a úlohy týchto zriadených komisií. Rokovací poriadok komisií pri 

Mestskom zastupiteľstve v Novej Bani sa dopĺňa a mení v článku 7., kde je doplnená rozšírená 

činnosť komisie rozvoja, bytová, sociálna a verejného poriadku. 

Prednostka - Ďakujem. Vážení poslanci, predkladáme vám návrh na schválenie nového názvu 

komisie rozvoja, bytovej, sociálnej, kde by sme chceli teda dať návrh na doplnenie a rozšírenie 
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tejto komisie o verejný poriadok, nakoľko počas uplynulých rokov, obdobia teda viacerých 

rokov sa stretávame s požiadavkami občanov na riešenie napr. susedských sporov alebo 

priestupkov proti spolunažívaniu alebo ja neviem zabezpečenie poriadku, čistoty, hygieny v 

uliciach a verejných priestranstvách a toto nemá ako keby v náplni práce žiadna z komisií, ktoré 

sú zriadené pri mestskom zastupiteľstve v Novej Bani. Preto vám predkladáme tento návrh na 

uznesenie, súčasťou ktorého je aj rokovací poriadok komisií zriadených pri mestskom 

zastupiteľstve, kde som si dovolila doplniť len teda ten doplnený názov komisie rozvoja, 

bytovej, sociálnej a verejného poriadku a ďalej v čl. 7, kde je pôsobnosť a náplň činnosti komisií 

jednotlivých. Tak som to rozšírila o činnosti, ktorá táto komisia by mala priamo v svojej 

pôsobnosti a to je prejednávať návrhy všeobecne záväzných nariadení mesta v oblasti svojho 

pôsobenia, predkladať podnety na zabezpečenie verejného poriadku, spolunažívaní pri riešení 

susedských sporov a priestupkov proti spolunažívaniu. Táto komisia by podávala podnety na 

ochranu majetku mesta, občanov mesta, podávala by podnety na zabezpečenie poriadku, čistoty 

a hygieny v uliciach, verejných priestranstvách mesta a verejne prístupných miestach, 

prejednávala by stav kriminality a priestupkovosti v súčinnosti s Policajným zborom Slovenskej 

republiky a navrhovala by opatrenia na nápravu. Zároveň by mohla upozorňovať Mestskú 

políciu Nová Baňa na porušovanie verejného poriadku v meste a zaoberala by sa problematikou 

gamblerstva, ochrany pred zneužívaním alkoholických nápojov a iných návykových drog 

mladistvých samozrejme v súčinnosti aj s komisiou kultúry, vzdelávania mládeže a športu. 

Primátor - Ďakujem, nech sa páči, diskusia, pán poslanec Lalka. 

Poslanec Lalka - Ďakujem za slovo. Ja sa chcem spýtať, či táto komisia bude mať aj nejakých 

iných členov, čo ja viem napr. niekoho z obvodného oddelenia, pán náčelník, resp. riaditeľ, 

zástupca alebo či tam bude prizývaný náčelník mestskej polície, lebo spojiť takúto komisiu s 

bytovou, to sa mi zdá také zvláštne. Nerobil som si nejaký prehľad, ako to je v iných mestách, 

ale ja neviem, už podľa mňa my sme do takého Kocúrkova, ale tu je všetko možné. Ďakujem. 

Primátor - Dáme faktickú najprv, pán poslanec Marko. 

Poslanec Marko - Mi toto bolo povedané, že toto by sa malo udiať, tak som to prekonzultoval 

s náčelníkom mestskej polícii, ktorý povedal, že bude ochotný a keď bude potreba, tak bude, 

bude súčinný s nami. A tiež takisto by sme oslovili podľa potreby riaditeľa obvodného alebo 

niekoho z obvodného, prípadne môžme teba, si dlhoročný policajt, si skúsený. Ja sa vôbec tomu 

nebránim ani a budeme to riešiť tak podľa každého konkrétneho nejakého bodu alebo prípadu, 

ktorý sa bude, nemám pocit, že tu budú riešiť nejaké prípady, to sa bude len nejako posudzovať 

a zrejme dávať nejaké odporúčania a postupovať atď. 

Primátor - Ďakujem, pani prednostka. 

Prednostka - To som chcela povedať, čo pán predseda komisie povedal. 

Primátor - Ďakujem pekne. Ja by som možno nechcel dopredu niečo odsudzovať. Táto 

komisia, teda ja cielene som oslovil najprv predsedu aj z titulu jeho vlastných skúsenosti, aj z 

titulu funkčnosti tejto komisie. Tak pokiaľ on vyjadril vôľu a ochotu rozšíriť túto činnosť aj o 

túto agendu, tak ja by som tomu šancu dal a uvidíme, ako sa to bude vyvíjať. Keď by toho bolo 

primnoho, dajme tomu nejaké tieto špecifickej agendy, tak určite tam bude musieť nastať nejaké 

prehodnotenie. Koľko je komisií v ktorej samospráve a ako sa volajú, to je neni nikde dané. 
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Čiže tak, ako ich máme my tu, tak ich možno máme dlhší čas, teraz sme to trochu rozšírili. 

Niekde inde, majú aj myslím nejakého životného prostredia. Niekde sa to volá, že majú aj 

čistoty mesta a tak rôzne sme to pozerali, takže asi v tomto duchu takto to je. Je to z takého 

operatívneho fakt nejakého dôvodu takto vyriešené, tak verím, že to bude plniť nejaký svoj 

účel. Ďalšie námety alebo teda kto má do diskusie. Keď nevidím nič, tak poprosím návrhovú 

komisiu návrh na uznesenie. 

O 16:26 odchod poslanca Špirka z rokovacej miestnosti. 

 

U z n e s e n i e   č. 45/2024 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 
 

a) nový názov komisie rozvoja, bytová a sociálna v znení „komisia rozvoja, bytová, 

sociálna a verejného poriadku“ , 

b) doplnenie náplne činností komisie rozvoja, bytová, sociálna a verejného poriadku 

 
Hlasovanie č. 15: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 10 

za – 9 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, Maroš Marko, Jozef Spurný, 

Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 1 (JUDr. Vladislav Lalka) 

nehlasoval – 1 (MDDr. Štefan Špirk) 

 

 

O 16:29 príchod poslanca Špirka do rokovacej miestnosti. 

 

16. Interpelácie poslancov, riaditeľov organizácií a školských zariadení 

Primátor - No posledným bodom na dnešnom zastupiteľstve je interpelácie poslancov, 

riaditeľov školských zariadení. Ja som teda odsunul to, čo sa pýtal poslanec Medveď, ale on 

medzitým avizoval, že má odísť, tak ja by som teda asi nejak sa k tomu vrátil. Môžem sa vrátiť 

hneď alebo môžem dať priestor vám. Tak dám najprv priestor vám, potom sa k tomu môžme 

vrátiť, pán poslanec Lalka nech sa páči. 

Poslanec Lalka - Ja sa len chcem spýtať, či došlo potom k pochopeniu tej otázky, lebo sme sa 

dohodli, že teda ja to zaňho prednesiem, aj ja sa stotožňujem s tou istou otázkou. Takže ak nie, 

tak nemusím nič. On sa spýtal na investíciu Tekovská kúria s.r.o. aby sme boli presný, aby sa 
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vedelo, o čo sa jedná, tak na to sa pýtal. Lebo prišiel nám mail, nie od vás od mesta, ale od 

Tekovskej kúrie sme sa to dozvedeli poslanci, čiže z vonka. 

Primátor - Môžem na to odpovedať. Ja teda by som dal odpoveď alebo teda poprosil odpoveď 

pani prednostu, lebo ja som včera odpovedal na mail, ktorý som ja dostal od pani poslankyne 

Valachovičovej. Ona teda písala tú odpoveď, otázku pardon, aj na mňa, aj na ostatných 

všetkých vás v kópii. Ja som teda odpovedal len jej, tak neviem, či ste ju distribuovala ďalej 

pani poslankyňa, alebo ste si tu odpoveď nechali len pre seba. Ja som teda odpovedal vám na 

tú otázku, ktorú vy ste sa ma pýtali, lebo ste sa pýtali na to isté, podobné, čo sa pýtate teraz cez 

poslanca Medveďa alebo cez poslanca Lalku. Tak neviem, či by ste chceli reagovať. 

Poslankyňa Valachovičová - Z toho dôvodu, že som poslala všetkým poslancom tú moju 

odpoveď, lebo ten mail u mňa konkrétne skončil v spame, a tým, že som odpovedala, som 

zabezpečila, predpokladám po tej technickej stránke, že ja som ako pre poslancov v poriadku 

odosielateľ, pevne verím. Čiže im to bolo doručené, tým, ktorí možno mali ten istý problém, čo 

ja, ale zároveň som sa chcela spýtať. A to, komu ste vy chceli odpovedať, do toho ja 

nezasahujem. 

Primátor - Ja som odpovedal iba vám, ale ak ste to mali v spame, tak ste to čítali, či nečítali? 

Poslankyňa Valachovičová - Ja som to čítala, ale nevšimla som si to hneď, keďže to bolo nie 

v doručenej pošte, ale v spame. 

Primátor - Tak ak ste to čítali a teda vy ste to nie, tak ja poviem, čo som odpovedal. Čiže ja 

som odpovedal na to v zmysle toho, že áno, 15. 3. sme obdržali žiadosť od Tekovská kúria s.r.o. 

k nejakému zámeru investičnému dajme tomu, aj podnikateľskému, aj nejakému možno to 

nazvyme ja neviem teda športovému alebo ako to mám nazvať, hej, nejakému rozvojovému, 

tak, tak by som to nazval. A my sme teda túto žiadosť postúpili na posúdenie myslím 22.3. sme 

postúpili a na posúdenie z titulu teda ďalej ďalších krokov, ktoré by mali nasledovať na to, aby 

sme vedeli sa s ňou vysporiadať a na to, aby sme teda dostali odpovede sme ju posunuli 

zmluvnému partnerovi, ktorý nám zabezpečuje v podstate právne poradenstvo, a to je 

advokátska kancelária Jozef Tököly do Košíc. No a teda ten nám potvrdil tú odpoveď a v tomto 

momente čakáme na stanovisko, ktoré nemáme, hej? Čiže na dnešné zastupiteľstvo, pokiaľ tá 

žiadosť prišla v polovici marca, tak mám ja za to určite, že nie je možné ako predložiť to na 

nejaké rokovanie majetkový bod ako taký. Jednak to nebolo v komisii, ani to technicky teraz 

nevieme spraviť. Nemáme k tomu hlavne tie vstupy, ktoré ja teda osobne si myslím, že sú 

nevyhnutné. Takže asi toľko a pani prednostka ma eventuálne môže doplniť. 

Prednostka - Žiadosť bola na mesto od spoločnosti Tekovská kúria s.r.o. doručená 15. marca 

2024, keďže sa jednalo o prejavenie záujmu o výstavbu športovísk na verejných pozemkoch a 

založenie spoločného podniku areál športu a pohybu v Novej Bani teda s mestom Nová Baňa 

ako so samosprávou. Táto žiadosť bola natoľko rozsiahla, že teda sme sa rozhodli osloviť, ako 

pán primátor povedal, nášho zazmluvneného právnika docenta Jozefa Tökölyho, ktorému bolo 

zaslané, zaslaná požiadavka 22. marca. Spolu bolo pripravených 6 otázok, ktoré sme teda 

vyhodnotili a požadujeme od neho nejaké stanovisko, aby sme vám vedeli pripraviť nejaký 

materiál k oboznámeniu sa a k nejakým možným záverom, ktoré by potom boli prerokované 

samozrejme v komisiách a následne na rokovaní mestského zastupiteľstva. Takže z tohto 

dôvodu, keďže nemáme ešte do týchto dní požiadavku spracovanú, máme len potvrdené 22.3., 
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že naše podklady dostali a právne stanovisko spracujú, takže sme vám nemohli teda nejaké 

informácie ešte poskytnúť, keďže sme len v procese spracovania tej žiadosti, ktorá nám bola 

doručená. 

Primátor - Ďakujem. Tých 6 otázok teda samozrejme neni sú, alebo teda nie je možné to zúžiť 

len na nejakých 6 otázok alebo len na nejakú ja neviem jednu vec alebo jednu nejakú možno 

konkrétnu špecifickú záležitosť. Ja to vnímam ako vec, ktorá si vyžaduje nejakú, nejaký čas a 

nejakú prípravu. Takže asi v tomto duchu teda musí aj, možno aj, samozrejme, pán Gonda je o 

tom informovaný, že sme to komunikovali ďalej na právnika. Takže ten mail, pokiaľ išiel na 

vás, tak možno sa cielilo na to, aby sme sa teda dostali sem do nejakého záznamu v rámci 

zastupiteľstva, tak vám to takto tlmočíme. Nech sa páči, pani poslankyňa Valachovičová sa 

hlási. 

Poslankyňa Valachovičová - Ja som tam ako zostala, ale tiež ma udivuje. Ja teda mám 

informácie, že v užšom kruhu sa už sedelo s pánom Gondom, takže aj v tej nadväznosti by som 

bola rada, keby sme boli pri takýchto rokovaniach aj my ostatní. Nezdá sa mi úplne reálny 

argument, že právnik v Košiciach to teraz analyzuje, ale ďakujem, prihlásim sa neskôr ešte do 

diskusie. 

Primátor - Nech sa páči, pán poslanec Lalka faktická. 

Poslanec Lalka - Ďakujem ja k tej istej téme ešte stále. V podstate, či má pán Tököly, teda 

právnik zazmluvnený mesta Nová Baňa, na to nejaký termín? Ak áno, dokedy? Aby sa zase 

zbytočne, len preto sa pýtam, veci nenaťahovali, pretože pri jednom investorovi to je tak, pri 

druhom investorovi, mali sme tu investora, ktorý chcel stavať resp. prestavovať bývalú 

bananáreň na pivovar novobanský. My sme toto odhlasovali, nejaký čas to bolo v meste skoro 

rok, nakoniec do toho odstúpil, lebo investíciu urobil niekde inde. Tak len za to sa pýtam teda, 

že aby či aj tohto investora v podstate alebo záujemcu, či má nejaké, nejaký časový 

harmonogram, kedy musí niečo do niekedy spraviť atď., aby sa nestalo zase to, že nám budú 

odskakovať investori aj kvôli týmto veciam. 

Primátor - Máme zmluvu s pánom docentom a samozrejme, že vieme sa aj hlásiť ako keby 

mimo poradia alebo teda nejakým spôsobom urgovať odpoveď. On nám potvrdil obratom, že 

spracuje a odpovie. Vzhľadom na nejaké veľkonočné sviatky, ktoré boli, tak ja si myslím, že 

na tento čas je to, je to v štandardnom režime. Pani prednostka ma doplní. 

Prednostka - Môžem predložiť aj nejakú tabuľku za rok 2023 a zatiaľ teda požiadavky, ktoré 

mu boli zaslané v roku 2024, kde si môžte pozrieť dátum prevzatia požiadavky z mesta Nová 

Baňa a doručení odpovede a budete vidieť naozaj, že sa jedná o pár dní. V prípade, že 

požiadavka nejakého väčšieho charakteru, tak sa to možno na nejaké týždne dá, ale môžte si 

kľudne nahliadnuť, že to neni nejaké dlhé obdobie, že by nám odpovedal. 

Poslanec Lalka - Ja len kvôli tomu, že v podstate celé ten prístup zo strany mesta v takýchto 

veciach je taký veľmi zvláštny, že teda dozvieme sa to teda od investora Tekovskej kúrie, že 

takéto niečo sa tu jedná, teda väčšina asi z poslancov. Potom sa jedna z poslancov poslankyňa 

opýta na to teda, že, aby chcela nejaké vysvetlenie. Pošle sa vysvetlenie len jej, teda ostatným 

nie. To je taký veľmi zvláštny prístup. Potom dokonca na zastupiteľstve chcete od nej, aby sa 

k tomu vyjadrila, že čo jej bolo poslané. To je teda absolútne neštandardné. Tak je to, ako ten 
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prístup je veľmi maximálne proste taký zvláštny. Nerozumiem tomu, že prečo sa tu také tajnosti 

robia, či ako my vám ho neukradneme, toho investora. Ak sa tu niečo pokazilo, tak vždy sa to 

pokazilo hore, keď sem niekto prišiel. 

Primátor - Ja nikomu jeho názor neberiem, ani ho nebudem nejako ovplyvňovať a presviedčať 

o nejakom inom názore. Ja som odpovedal na otázku, ktorú teda vám ona dala do kópie, tú 

otázku, takže pokiaľ tú odpoveď odo mňa dostala, mohla vám ju tiež dať do kópie všetkým. Ja 

som zvolil túto formu, hej? Odpovedal som obratom, takže ja neviem, čo by viacej sme mali 

teraz v tejto fáze robiť. Berme to ako realisticky všetko a budeme sa s tým zaoberať normálne 

v nasledujúcich týždňoch, tak ako to príde, aj odpovede, aj všetky ďalšie kroky, ktoré k tomu 

budú smerovať.  

Poslanec Lalka - Čiže možno zo strany mesta očakávať štandardný postup, teda že sa stretneme 

ako väčšia skupina poslancov resp. všetci poslanci, nie väčšia skupina s investorom, kde nám 

to všetkým predstaví a potom sa budeme baviť o tom ďalej, hej? Čiže asi tak si mal na mysli? 

Primátor - No hovorím, že sa budeme zaoberať štandardným postupom, tak keď  

Poslanec Lalka - To bude nejaká úzka skupina ľudí znovu 

Primátor - Keď si máme definovať nejaký postup, ktorý je, tak ja som teda okrem toho, že to 

išlo Tökölymu, tak to išlo aj kolegyni Zigovej, ktorá je tam, teda je zapisovateľkou, tajomníčka, 

to môžme nazvať a pripravuje agendu do komisie majetku, územného plánu, lebo toto sa týka 

komisie majetku, územného plánu, čiže smerujem to aj do komisie majetku územného plánu. 

Ak sa bavíme, kde ďalej sa to ešte má odraziť, tak je to určite komisia športu, kultúry a športu, 

ktorá teda sa to dotýka táto agenda a ja si myslím, že je to aj finančná komisia, možno to aj 

komisia cestovného ruchu si myslím, pretože to môže súvisieť aj s touto agendou a ak sa bavíme 

o komisii rozvoja, ktorá teda má vo svojom názore rozvoj nejaký mesta, tak je to aj komisia 

rozvoja bytová, sociálna, ktorá teda je tu. Čiže minimálne cez tieto orgány to má prejsť. Ak tu 

máme ešte, ja neviem, teda okrem týchto, čo som vymenoval nejakú komisiu dopravy, tak tej 

to zrovna teraz nie je potrebné dávať na prerokovanie si myslím, a tak tieto orgány hlavne sa s 

tým oboznámiť, hej? Keď sa bavíme o tom, že kto je ešte kde a nie je, tak ja si myslím, že vy 

ste všetci členovia komisie. Ja neviem o nikom, ktorý by bol niekde, kde nie je začlenený 

aktívne, ale ak by bola požiadavka, samozrejme a bude to potrebné, tak sa bude debatovať aj v 

širšom kruhu a nielen na úrovni poslancov. Však ako to sú veci, ktoré súvisia s ďalšími vecami, 

tak ja si myslím, že to treba ako prebrať, aby sme mali teda jasno vo veciach, hej. 

Poslanec Lalka - Ja len poslednú poznámku vo všetkej úcte ja tu mám pocit, že sa tu strašne 

operuje s komisiami, ako komisia, čo komisia, ktorej komisie. Keď nám to vyhovuje, tak to 

ideme riešiť s komisiami, keď nám to nevyhovuje, tak to nedávame. Ja neviem my sme mali 

dneska napr. v bode použitie prostriedkov z rezervného fondu na kapitálové výdavky, hej? Boli 

tam niekoľko bodov, rekonštrukcia sociálneho zariadenia MÚ, spoluúčasť na projektoch, ktoré 

sú, teda toto nie, potom tam boli rekonštrukcia budovy Andreja Kmeťa, odkanalizovanie Tajchu 

atď. iné investície, spadá to pod komisiu majetku. Ja som sa pýtal aj na finančnej komisii, že 

prečo to teda neprešlo tou komisiou. Či niečo teda treba, niečo netreba, ja neviem, podľa čoho 

to kto to vyberá? 
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Primátor - Podľa toho, aký výstup je z tej komisie, hej? Keď je to uznesenie, tak to ide do 

komisie, keď je to nie uznesenie, tak to teoreticky do tej komisie nemusí ísť, ale teraz si možno 

mýlime nejaké veci, ktoré sa týkajú operatívy a zmeny rozpočtu sme nikdy takto neriešili. 

Zmeny rozpočtu išli vždy len cez finančnú komisiu, hej? Nikdy nešli inou cestou. Toto nie je 

zmena rozpočtu, toto je nejaký investičný zámer, hej? A mesto v ňom nakladá s nejakým 

majetkom, ktorý reguluje zákon o majetku obcí. Neviem koľko, možno 2 alebo 3 otázky na 

Tökölyho, na docenta Tökölyho boli k zákonu o majetku obcí. Zákon o nakladaní s majetkom 

obcí nás k niečomu zaväzuje. Ja nemám možnosť rozhodovať sa, ani vy mnohí nemáte možnosť 

rozhodovať sa na základe nejakých pocitov a chcel by som zdôrazniť jednu vec, dôležitú vec, 

že ako tu sedíme my, navolení predstavitelia občanov, tak ja by som sa nechcel pokladať za 

odborníka na všetko, darmo, že som primátor, ani vy bez urážky nie ste odborníci na všetko, aj 

keď ste poslancami, tak ak potrebujem nejaké odborné stanovisko, tak si ho vyžiadam u 

organizácie, ktorá alebo odborníka, ktorá je na to proste určená a neviem, čo na tom mám ďalej 

vysvetľovať komu. 

Poslanec Lalka - no veď to pán primátor nikto nekritizuje, že ty si dal žiadosť k právnikovi. 

Tu sa len pýtame na proces a časový harmonogram, nič viac. Netreba sa hneď urážať, v kľude 

treba byť. 

Primátor - Nie, však v pohode. Ja som len povedal teda, že názor, ktorý možno tu si vymieňame 

spolu, hej? Tak v mnohých veciach máme rozdielny pohľad na vec. Keď niekto bude hovoriť, 

že to, čo bolo 4 roky dozadu alebo 5 rokov dozadu alebo predtým, ešte neviem koľko období 

je všetko zlé a všetko je to zlé, tak tí ľudia, ktorí na tom všetkom zlom, pokiaľ teda ty to tak 

komunikuješ, pracovali, tak minimálne ja sa im teda budem musieť ospravedlniť, lebo ja 

nemám ten pocit, že všetko je zle a myslím si, že veľa vecí sa zmenilo a pohýba sa, hýbe sa k 

lepšiemu a nebudem sa ďalej tu prieť o tom, že ako by to malo byť, nemalo byť. Ja viem, že 

areál materskej škôlky, ktorá sa začala, sa aj dokončila, slúžiť deťom a je funkčný. Je funkčný 

a nebudem sa vŕtať v tom ďalších 5 rokov, lebo potom sa nepohneme dopredu. Pani poslankyňa 

Valachovičová nech sa páči. 

Poslankyňa Valachovičová - Chcela by som poprosiť o podrobné opísanie toho, čo teda ďalej 

sa bude diať s vodnou nádržou Tajch a následne budem zvedavá aj na to verejné obstarávanie 

ako prebehlo, ale skôr aj z tej praktickej stránky, čo ľudia na Tajchu teraz alebo teda na Štáloch 

môžu v najbližšom čase v okolí Tajchu očakávať. A potom sa teda ešte vrátim s mojou ďalšou 

otázkou. 

Primátor - Dobre. Ja by som začal možno od konca, ak chcete sa pýtať na verejné obstarávanie, 

tak samozrejme, môžte dať kontrolu aj kontrolórke, keby ste chceli. 

Poslankyňa Valachovičová - Určite ju dám. 

Primátor - Môžte. Verejné obstarávanie robil externý subjekt. Externý subjekt ukončil, ukončí 

proces tým, že nám odovzdá celú dokumentáciu, ktorú musíme archivovať a zároveň to teda 

základná povinnosť na základe zmluvy mu zaplatiť za tú prácu, je tam nejaká odmena 

dohodnutá. To je ako jedna informácia. Druhá, čo sa týka toho procesu, tak ako na aj v minulosti 

v nejakých stavbách, ktoré sú, tak príde teda zhotoviteľ, preberie si stavenisko, označí si 

stavenisko a bude tam bežať nejaký režim. Čiže občania pravdepodobne sa voľne všade 

nedostanú, hej. Tento rok sa určite v lete neokúpu, ani ryby nebudú chytať, ani nič a neviem, či 
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na niektorých komunikáciách nebude aj nejaký zákaz vjazdu dočasne alebo nejaký obmedzený 

vjazd alebo ja neviem, aké ďalšie veci s tým súvisia. Samozrejme okrem samotnej práce na 

tom, na tých stavebných objektoch Tajchu ako takého nás bude čakať sa vysporiadať s tou 

kanalizáciou, čo som povedal a to s tým súvisí. To je vitálna vec, to som ale už rozvinul. A 

budeme musieť sa baviť o tom, akým spôsobom vyriešime tú, tú teda celú oblasť toho 

rekreačného vyžitia, pretože Tajch z titulu projektu aj z titulu úveru je financovaný na 

odstránenie havarijného stavu na Tajchu. Tajch nie je prevádzky schopný. Potrebujeme riešiť 

haváriu na Tajchu. Úver z Envirofondu nie je poskytnutý na rozvoj cestovného ruchu a 

vybudovanie atrakcií pre občanov a neviem akých ďalších funkcionalít, ktoré by si ktokoľvek 

mohol vymyslieť, na to nie je určený úver z Envirofondu s úverovou sadzbou 0,1 %, to nikto 

nemôže si mýliť. Keď sa budeme baviť o tom, že či na Tajchu chceme mať lunapark a potom 

neviem čo a neviem čo, tak to si musíme k tomu sadnúť, pretože toto tak nespeje, neni tak 

postavené, hlavne nebudeme riešiť, ale budeme mať bezpečnú prevádzku vodnej nádrže a ja 

určite budem za to, keď si vyčleníme na to je tu komisia aj cestovného ruchu, o tom sme 

hovorili, keď si vyčleníme rozumne nejaké návrhy na to, že v ktorej časti bude nejaká 

regulovaná pláž, v ktorej časti bude nejaký prírodný vstup do jazera, tak ako aj teraz je, ktoré 

tie prvky sa musia sfunkčniť a ktoré možno, ja neviem, sa odstránia asi v tomto duchu. Ale na 

všetky odpovede ja bez zhotoviteľa vám odpovedať teraz neviem. Ja vám ani nebudem vedieť 

odpovedať na niektoré veci, ako sú na seba nadväzujúce, lebo on má nejaký harmonogram a 

nejaký postup, nejak sa k tomu postaví, ale zatiaľ teda celá akcia je koordinovaná so 

Slovenským vodohospodársky podnikom a Slovenský vodohospodársky podnik od začiatku až 

do teraz, pokiaľ sme nevypustili a nevylovili nádrž, je spolupráca veľmi dobrá a veľmi efektívna 

a verím, že bude pokračovať naďalej v tomto duchu. Takže ak vám to stačiť, tak nech sa páči. 

Poslankyňa Valachovičová - Viac by som ešte k tým obmedzeniam dopravy potrebovala 

informáciu.  

Primátor - Dám vám, keď budem so Strabagom sedieť. 

Poslankyňa Valachovičová - Čiže oni majú nejakú cenu, nejakú zmluvu a my stále nevieme 

povedať, že za čo. 

Primátor - Ale máme predsa výkaz, výmer. Však si to môžte kliknúť a môžte to pozrieť.  

Poslankyňa Valachovičová - Nie, nebudem si to klikať, poprosím vás, že by ste mi to povedali. 

Primátor - Obmedzenia, obmedzenia a ja neviem, akými autami oni nabehnú alebo, alebo v 

akom harmonograme budú robiť. Či budú robiť, máte nejaké stavby, ktoré niekto robí na 2, na 

3 smeny, ja neviem, či budú robiť aj sobotu, aj nedeľu alebo budú robiť, ja neviem čo. Oni 

deklarovali záujem ukončiť tú stavbu skôr ako je 14 mesiacov. My sme dali do súťaže 2 roky. 

Oni hovorili, že skôr, 14 mesiacov. Čiže budem vám vedieť odpovedať viac, ak máte, ak budete 

mať samozrejme x ďalších otázok, tak vám na ne budem odpovedať potom priebežne, ak budú 

vychádzať tie jednotlivé činnosti. 

Poslankyňa Valachovičová - Ja sa pýtam vždy, ale vždy to zahráte do autu, ale seriózne ja 

potrebujem vedieť viac informácií o tom odvoze, potrebujú to vedieť aj ľudia, ktorí v tej oblasti 

bývajú a nepotrebujú si tu hľadať na webe, tak poprosím. Čiže nám nie je jasné, čo chceme, ale 

už vieme, že jedného uchádzača sme vyradili, pretože dal podľa tejto zápisnice mimoriadne 
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nízku ponuku, ale my vlastne nevieme, čo presne chceme, ale on mal prinízku cenu. To sa k 

tomu dostaneme asi neskôr k tomu verejnému obstarávaniu, ako sa mi zdá dnes sa viac od vás 

nejakých tých praktických informácií nedozviem, tak v tom prípade plynule prejdem na to 

verejné obstarávanie. Robil nám to externý subjekt. Nikto za mesto nebol prítomný? 

Primátor - No ja vám najprv poviem na ten vývoz. Vy sa pýtate na sedimenty. Sedimenty sa 

dajú vyvážať, keď úplne uschnú alebo keď sú ešte aj sčasti tekuté. Závisí to od toho, akou 

technológiou sa budú vyvážať, akou sa budú ťažiť. Dneska nikto tam nebol, dovnútra nevošiel. 

A vieme, vieme povedať alebo nevieme povedať celkom dobre, že do akej miery sa dá všetko 

úplne odťažiť tak, ako by sme si my možno predstavovali, lebo v deväťdesiatom šiestom roku 

sa všetko nevyťažilo, sa vyťažilo veľmi málo, veľmi málo .Tam tých sedimentov je, tam, kde 

teda bol ten najhlbší bod alebo ten mních, je tam teda dosť veľa a je to dosť riedke, čiže ja 

neviem, do akej miery to bude, to vám neviem odpovedať. Viem, že ÚKSUP nám reguluje 

rozhodnutie alebo generuje rozhodnutie na to, kde sa tie sedimenty dajú dať, lebo sú nie eko 

toxické a budú slúžiť ako doplnkové hnojivo. Zmiešajú sa so slamou a budú použité na 

poľnohospodárske pozemky, ktoré obhospodaruje farma Boroš. To je všetko odkomunikované. 

Farma Boroš určí a ÚKSUP stanoví, aké je, aká je možnosť zapracovania do pôdy a my 

pravdepodobne vytvoríme nejaké viaceré ako keby teda kopy ako to mám povedať, z ktorých 

budeme potom do tej pôdy čerpať to hnojivo, to doplnkové hnojivo. Keď sa bavíme o tom, že 

či pôjdeme spodnou cestou alebo pôjdeme, ja neviem, vrchnou cestou alebo pôjdeme treťou 

cestou niekde smerom ako teda na ulicu Rekreačnú, tam sa dá tiež ísť, to sú 3 možné cesty, tak 

na to musí povedať niečo Strabag. My sme mu komunikovali, že sú tam rodinné domy, že je 

tam úzka cesta, že je tam potok. On to všetko vie a on povedal, že samozrejme tie dumpre 

nejaké obrovské autá, tam nebude používať a možno bude používať teda viacej tých nejakých 

stredných alebo menších vozidiel na to, aby sa to spravilo normálne, aby sme si nerozmlátili 

všetko okolo toho za nejaké vyťaženie. Keď sa bavíme o verejnom obstarávaní, ten obstarávateľ 

má nejakú zmluvu, ktoré je zverejnená a všetky veci na portál dáva, hej? Je komisia na verejné 

obstarávanie, ktorá bola určená, má 7 členov. Má 7 členov, z toho je dvaja sú zamestnanci a 

päť je poslancov, hej. Tá sedela s tým obstarávateľom, neviem, či 5× a z toho sedenia generuje 

nejaké zápisnice, hej? 

Poslankyňa Valachovičová - Keďže je tam komisia, tak určite výsledok toho verejného 

obstarávania nie je úplne v rukách toho externého subjektu, ktorého, ktorý ste teda na začiatku 

spomenuli. Preto sa chcem spýtať, ako sme dospeli k záveru, že ten, čo dal tretiu najvyššiu 

cenu, to ide robiť a ako toto chceme obhájiť, ak to ten prvý napadne? Alebo druhý. 

Primátor - Ja vám hneď odpoviem. Druhý nenapadne, lebo bol vyradený za to, že nesplnil 

kritériá, ktoré boli stanovené vo výzve, čiže nemá ako na základe čoho nič napadnúť. A prvý 

bol vyradený na základe mimoriadne nízkej ceny, ktorá je definovaná v zákone o verejnom 

obstarávaní a na to teda existuje nejaký zápis z toho. Ja to teraz nemám pred sebou, ale za 

mimoriadne nízku cenu sa pokladá cena, ktorá je nižšia ako 15 % od tej nasledujúcej ceny. 

Myslím, že jeho bola o 33 % nižšia, v niektorých položkách 31, alebo takéto percentá tam boli 

a ten tretí v rade a potom bol ešte štvrtý aj piaty, hej? A medzi druhým, tretím, štvrtým a piatym 

boli rozdiely na úrovni nejakých 10- 15 000 a medzi prvým a druhým bol rozdiel 130 000, hej? 

Poslankyňa Valachovičová - Ten zákon stanovil, že ho musíme vyradiť alebo o tom rozhodli 

tí členovia komisie, piati poslanci a dvaja zamestnanci? 
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Primátor - Ten zákon vám dáva takúto možnosť, nie je to povinnosť, je to možnosť. 

Poslankyňa Valachovičová - Áno, tak ako to teda obhájime? 

Primátor - Ale ja nemám čo obhajovať. Ja som neni člen tej komisie, hej? Ja som rešpektoval 

rozhodnutie komisie, ktoré padlo týmto a rešpektoval som zároveň odborné stanovisko 

obstarávateľa, ktorý nás s týmto obstarávaním proste previedol. Ja ako čo chcete odo mňa teraz 

počuť? 

Poslankyňa Valachovičová - Mám pocit, že v tomto meste sa dejú, nadviažem na poslanca 

Lalku, divné veci. Myslím si, že niekto, kto tu medzi nami sedí, tu robí, šíri po meste zlo a 

neviem, či je to z dôvodu ješitnosti alebo z akého dôvodu to je, ale už je to v takom rozsahu, 

ktorý prestáva byť akceptovateľný. Verím, že to budete čím skôr riešiť. A čo sa týka tejto 

kontroly alebo teda tohto verejného obstarávania, tak áno, dávam návrh a zanesiem návrhovej 

komisii v znení: Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa žiada v súlade s § 18 f ods. 1, 

písmeno h zákona č. 369/90 zbierky obecnom zriadení o vykonanie kontroly procesu verejného 

obstarávania zákazky Vodná nádrž Tajch Nová Baňa - rekonštrukcia bezodkladne, avšak 

najneskôr v termíne do 30. apríla 2024. 

Primátor - No ja neviem teraz, či zrovna my potrebujeme uznesenie na to, čo vy navrhnete, 

akú kontrolu kontrolórke, ale ak to potrebujeme teda uznesením? Potrebujeme to uznesením, 

hej. Tak v poriadku, lebo ja teda môžem navrhovať niečo bezodkladne, potom na to netreba 

uznesenie, potom vy si môžte niečo adoptovať na to tiež netreba uznesenie, sama sa prihlásite, 

ale keď to chcete mať požehnané uznesením, nech sa páči, nech to návrhová komisia prečíta a 

môžete to mať. 

Hlavná kontrolórka - Iba ešte do toho vstúpim. Nie je dobre tam dávať termín mi do toho 

konca apríla, pretože ja teraz neviem povedať a vy ma nemôžete zaviazať termínom, pretože 

neviem, čo z toho vznikne, koľko materiálu dostanem. Ja iba viem garantovať, že to urobím 

fakt čo najskôr a bezodkladne sa do toho pustím hneď od zajtra. Termínovo aby som nebola 

viazaná, lebo naozaj ja vám neviem zaručiť či to bude do konca mesiaca, neviem. 

Poslankyňa Valachovičová - V poriadku, ďakujem, dám ten termín preč. 

Primátor - Poprosím teda návrhovú komisiu, ak môže prečítať návrh pani poslankyne, 

poslanecký návrh na kontrolu. 

Poslanecký návrh poslankyne Valachovičovej 

 

U z n e s e n i e   č. 46/2024 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 

 

vykonanie kontroly procesu verejného obstarávania zákazky „Vodná nádrž Tajch Nová Baňa 

–  rekonštrukcia “. 
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Hlasovanie č. 16: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 10 

za – 10 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka, Maroš Marko,  Jozef 

Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, 

PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 

 

Primátor - Máme nejaké ďalšie ešte otázky v rámci interpelácie? Ak nie, tak vám veľmi 

pekne ďakujem za aktívnu účasť na dnešnom zastupiteľstve a tak ako bolo avizované o 6 

týždňov sa vidíme znova, to je teda polovici mája. Dovidenia. 

 

Primátor mesta Nová Baňa  Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA zasadnutie Mestského 

zastupiteľstvo o 16:57 hod. ukončil.  

 

 

Prílohu zápisnice tvorí obrazový aj zvukový záznam z rokovania Mestského zastupiteľstva v 

Novej Bani (Mestské zastupiteľstvo v Novej Bani 03.04.2024). 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA, v.r.                  Mgr. Ľudmila Rajnohová, v.r. 

                       primátor mesta                     prednostka MsÚ 

 

 

 

 

 

 

      Maroš Marko, v.r.                      Ing. Karol Tužinský, v.r. 

 I. overovateľ                                           II. overovateľ 

  

 

 

 

 

Prepis bol vykonaný automaticky zo záznamu cez softvér beey.io. 

 

Kontrolovala: Martina Svetíková 

https://www.youtube.com/watch?v=185jq8SPA_U

